

မြေးမုံ

The Mirror Daily

၁၉၅၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင် တည်ထောင်သည်။ Established in 1957

မိမိကိုယ်သာ ကိုးကွယ်ရာ
 မိမိကိုယ်သာ ကိုးကွယ်အားထားရာ၏။ သူတစ်ပါးသည် မိမိ၏ကိုးကွယ်အားထားရာ မဖြစ်နိုင်ချေ။ မိမိကိုယ်ကို ကောင်းစွာထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်နိုင်ခြင်းဖြင့် ရနိုင်ခဲ့သော အရဟတ္တဖိုလ်သို့ပင် ရောက်နိုင်၏။ (မိမိကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး လုံခြုံအောင် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်မှသာလျှင် မိမိကိုယ်သည် ကိုးကွယ်အားထားနိုင်သူဖြစ်လာနိုင်သဖြင့် မိမိကိုယ် စိတ်နှစ်ပါးကို လုံခြုံခိုင်ခံ့အောင် ထိန်းသိမ်းထားရာ၏။)
 အတ္ထဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၆၀)

၁၃၇၈ ခုနှစ် တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၇ ရက်၊ စနေနေ့။

Saturday, 18 February 2017

(၈၈၄၁)

အနည်းဆုံးအခကြေးငွေသတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ ဖွဲ့စည်း

<p>ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ်၊ ၂၃/၂၀၁၇ ၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၅ ရက် (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေသတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်း</p> <p>၁။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၊ ပုဒ်မခွဲ (က)အရ အလုပ်သမားများအတွက် အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်နိုင်ရန် “အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ”ကို အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းလိုက်သည်-</p>	<p>(ဂ) ဦးမျိုးအောင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(ဃ) ဒေါက်တာခင်ဇော် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(င) ဦးဝင်းခန့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(စ) ဦးထွန်းထွန်းနိုင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(ဆ) ဦးရည်မွန် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(ဇ) ဒေါ်အေးအေးဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန စက်မှုဝန်ကြီးဌာန</p>	<p>ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p>	<p>(ဈ) ဦးအောင်နိုင်ဦး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(ည) ဦးအောင်သွင်ဦး ညွှန်ကြားရေးမှူး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန</p> <p>(ဋ) ဦးဝင်းဇော် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့</p> <p>(ဌ) ဦးနော်အောင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ် မြန်မာနိုင်ငံစက်မှုလက်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းပေါင်းစုံ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်</p>	<p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p> <p>အဖွဲ့ဝင်</p>
---	---	---	---	---

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



တစ်လတာ YBS နှင့် ရှေ့ဆက်သွားမည့် ဒုတိယမြောက်ခြေလှမ်း

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ရန်ကုန်မြို့တွင် YBS ယာဉ်လိုင်းများ စတင်ပြေးဆွဲခဲ့သည်မှာ တစ်လ ပြည့် မြောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။ စတင်ပြောင်းလဲချိန်မှ ယနေ့အထိ အဆင်မပြေမှုများ၊ အခက်အခဲများ ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာအနေဖြင့်လည်း လမ်းကြောင်းများနှင့် ယာဉ်လိုင်းထပ်တိုးခြင်း များကို ညှိနှိုင်းနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။ စနစ်စတင် ပြောင်းလဲခြင်း တစ်လအလွန်တွင် ဒုတိယ မြောက်ခြေလှမ်းအဖြစ် လက်ရှိစနစ်အား အဆင့်မြှင့်တင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းက ယနေ့ သတင်းမီဒီယာများနှင့် သတင်းစာ ရှင်းလင်း ဖွဲ့ပြုလုပ်စဉ် ပြောကြားလိုက်သည်။

ပထမအဆင့်တွင် ယာဉ်လိုင်းစနစ်များကို ပြောင်းလဲလိုက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဆင့်တွင် စနစ်အား အဆင့်မြှင့်တင်ရန်အတွက် ခရီးသည် တင်ယာဉ်များအား အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအစီအစဉ် အနေဖြင့် ကားသစ်များဝယ်ယူပြည့်တင်းခြင်း၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်များတွင် GPS စနစ် တပ်ဆင်ချိတ်ဆက်ကာ Bus Operator မှ တိုက်ရိုက်ထိန်းချုပ်ညွှန်ကြားသည့် စနစ်ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့

APQ Asia Power Quality Electric Co., Ltd

Made in Italy

Best in Class Low Voltage Original Products

“အရည်အသွေးပြည့်မီပြီး Warranty ပါဝင်သော APQ Halogram ပါ ABB ပစ္စည်းအစစ်အမှန်များကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ဝယ်ယူအားပေးနိုင်ပါသည်”
 (Halogram မပါရှိသောပစ္စည်းများအတွက် Warranty မရရှိနိုင်ပါ)

ABB
 Authorized Distributor

Made in Germany

No.501, Pyay Road, Kamaryut Township, Yangon, Myanmar. Tel : +95(01)2304270~2, Fax : +95(01)537176, Email : contact@apq-electric.com, www.apq-electric.com

မြေးမု

အတိတ်လိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး

သန့်ရှင်းသောအစားအသောက်၊ ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်မှုဖြစ်စေရေးအတွက် အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဒီမိုကရေစီ အသွင် ကူးပြောင်းရေး ပထမဦးနှစ်တာကာလမှစတင်၍ အလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။ ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ပြည်သူများ၏တိုင်ကြားစာများ အရည်အသွေးမြင့်မားပြီး သတ်မှတ်ချက်များ ပြည့်စုံမှုကြောင့် အတိတ် လိုက်စားမှုများကို ပိုမိုထိရောက်စွာ တိုက်ဖျက်လာနိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံ အတွက် ကောင်းသောလက္ခဏာပင်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ မှန်ကန်စွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ရာတွင် ကောင်းမွန်သောစီမံခန့်ခွဲမှုကို ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် အဓိကကျ သည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ အတိတ်လိုက်စားမှုကင်းစင်ရန်လိုအပ်သလို ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း အတိတ်လိုက်စားမှုတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိအောင် သတိပြုဖို့လိုအပ်ပါသည်။ လူဟူသည် မိမိတို့အကျိုးစီးပွားအတွက် လောဘ နှင့်မကင်းတတ်သဖြင့် အတိတ်လိုက်စားမှုကို အလွယ်တကူကျူးလွန်တတ်ကြ သည်။ ထိုသို့ကျူးလွန်မိလျှင် အများပြည်သူအကျိုးစီးပွား ထိခိုက်မှုရှိသလို နိုင်ငံအတွက်လည်း အကျိုးယုတ်စေပါသည်။ ထို့ကြောင့် အတိတ်လိုက်စားမှု မပြုမိအောင် သတိပြုဖို့လိုအပ်ပါသည်။

အကယ်၍ အတိတ်လိုက်စားမှုမပြုမိလျှင် အတိတ်လိုက်စားမှု တိုက်ဖျက် ရေးဥပဒေဖြင့် အရေးယူခြင်းခံရနိုင်သဖြင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ဦးအတွက် များစွာထိခိုက်နစ်နာမှုဖြစ်နိုင်ပါသည်။ မိမိတို့သည် ပြည်သူနှင့်နိုင်ငံအကျိုးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရရှိနိုင်မည့် တရားဝင်ခံစားခွင့်နှင့် အခွင့်အရေးတို့ဖြင့် ကျေနပ်သင့်သည်။ ရိက္ခာနှင့်သိက္ခာကိုမလဲဘဲ ပြည်သူ့အကျိုးကို သန့်ရှင်း စွာ ဆောင်ရွက်သင့်သည်။

အမှန်တကယ်တွင် အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအလုပ်မှာ လွယ်ကူသောအလုပ်မဟုတ်ချေ။ အတိတ်လိုက်စားမှုသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ သာ ကြုံတွေ့ရသည်မဟုတ်။ ကမ္ဘာတဝှမ်းတွင် တွေ့ရလေ့ရှိသော လူမှုရေး ရောဂါဆိုးကြီးသဖွယ်ဖြစ်သည်။ အတိတ်လိုက်စားမှုနှင့် ပတ်သက်လျှင် အမှုထမ်းများကိုသာမကလျှင်လေ့ရှိသော်လည်း အချို့အတိတ်လိုက်စားမှုတွင် အရပ်သားလုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်သည်ကိုတွေ့ရသည်။

နိုင်ငံအများက အတိတ်လိုက်စားမှုပျောက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်း နှိမ်နင်းကြသော်လည်း လာဘ်ပေး လာဘ်ယူမှုအပါအဝင် အတိတ်လိုက်စားမှု များ လုံးဝကင်းစင်သည်နိုင်တော့မည် မတွေ့ရသေးချေ။ အတိတ်လိုက်စားမှု ဟူသည်မှာ ကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းလှသဖြင့် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အလိုက် မိမိတို့၏ ပြုမူဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် သတိပြု လုပ်ကိုင်တတ်ရန်လိုအပ်ပေသည်။

အတိတ်လိုက်စားမှုဟူသည် လာဘ်ငွေ၊ ပစ္စည်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး၊ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် တစ်စုံတစ်ရာကိုသာ လက်ခံခြင်းမဟုတ်ချေ။ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းက မိမိ သို့မဟုတ် မိမိအထက်အရာရှိက ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် အလုပ်တစ်ခုခုအတွက် မတရားဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ မဆောင်ရွက်ဘဲနေခြင်း၊ မျက်နှာသာပေးခြင်း၊ နှိမ်ချခြင်းတို့လည်း ပါဝင်ပေသည်။

ထို့အပြင် အစိုးရလျှို့ဝှက်ချက်များကို အသိပေးခြင်း၊ အသုံးပြုခြင်း၊ ဥပဒေနှင့်အညီမဟုတ်ဘဲ ထိန်းသိမ်းထားခြင်း၊ ပေါ့လျော့ခြင်း၊ အခွင့်မရှိဘဲ ဘဏ်လျှို့ဝှက်ချက်များပေါက်ကြားခြင်း၊ အစိုးရပစ္စည်းကိုခိုးယူခြင်း၊ အလွဲ သုံးစားပြုခြင်း၊ ယုံမှတ်အပ်နှံမှုကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း၊ ထိခိုက်ချက်ခြင်း၊ ဖျက်ဆီး ခြင်း သို့မဟုတ် ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်းတို့မှာလည်း အကျင့်ပျက်ပြားမှု သို့မဟုတ် အတိတ်လိုက်စားမှုများဖြစ်သည်ကို သတိမူရမည်ဖြစ်သည်။

အတိတ်လိုက်စားမှုကို အလွယ်တကူကျူးလွန်မိကြရာတွင် တစ်စုံ တစ်ဦးကို(အထူးသဖြင့်ဝန်ထမ်းကို) ငွေကြေးပေးခြင်း သို့မဟုတ် မျက်နှာ သာပေးခြင်းဖြင့် ထိုသူက မိမိအလိုရှိသည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက်စေခြင်းဖြစ် သည်ကိုလည်း သိရှိထားသင့်သည်။

အတိတ်လိုက်စားမှုသည် လူမှုရေးရောဂါဖြစ်သည်နှင့်အညီ ယင်း ရောဂါပျောက်စေလိုလျှင် ဥပဒေအရ အရေးယူသည့်နည်းလမ်းအပြင် ဝန်ထမ်းများ၏စားဝတ်နေရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးကို လူတန်းစေ့ နေထိုင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အတိတ်လိုက်စားခြင်း၏ဆိုးကျိုးကို ပညာပေးခြင်း၊ ကျင့်ဝတ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် စောင့်ထိန်းကြစေရန် အမြဲ သတိပေးနှိုးဆော်ခြင်းစသည့် လူမှုရေးနည်းလမ်းများဖြင့်ပါ ဘက်စုံ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါကြောင်း။ ။

ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများသာမက မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများကာကွယ်ကုသရေးကိုပါ ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်လို

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဌာနခွဲ၊ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့နှင့် HelpAge International တို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သော မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ ကာကွယ်ကုသရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားမဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း(၂၀၁၇-၂၀၂၁) အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာတီဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။



မြန်မာနိုင်ငံတွင် မကူးစက်နိုင် သောရောဂါများ ကာကွယ်ကုသရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စနစ်တကျနှင့် ထိရောက်စွာအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ ကာကွယ်ကုသရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသား မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ပထမအဆင့် (မူကြမ်း)ကို ရေးဆွဲနိုင်ရန်အတွက် ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော အစီရင်ခံစာ အရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရောဂါဖြစ်ပွား သေဆုံးမှုစုစုပေါင်း၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် မကူးစက် နိုင်သော ရောဂါများကြောင့်ဖြစ်ရာ ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ် တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကိုသာမက မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ

ကာကွယ်ကုသရေး လုပ်ငန်းများကိုပါ ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းက ပြောကြား သည်။
အဆိုပါ စီမံကိန်းရေးဆွဲရာတွင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော အစီရင်ခံစာ အရ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရောဂါဖြစ်ပွား သေဆုံးမှုစုစုပေါင်း၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် မကူးစက် နိုင်သော ရောဂါများကြောင့်ဖြစ်ရာ ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ် တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကိုသာမက မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ

(၂၀၁၇-၂၀၂၁)တွင်လည်း ပေါင်းစပ် ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်သွားရန် အလွန် အရေးကြီးကြောင်းလည်း အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က ပြောကြားခဲ့ သည်။
ထို့နောက် HelpAge International မှ Country Director Mr. Godfred Paul က အမှာစကားပြောကြားပြီး မကူးစက် နိုင်သောရောဂါများ ကာကွယ် နှိမ်နင်းရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမြင့်ရွှေက မကူးစက်နိုင် သောရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။
အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး

ဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးမှူးများ၊ မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ နီးနှယ်ဝန်ကြီး ဌာနများ၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပအစိုးရမဟုတ်သော လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ရှေ့ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ကြမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(နိုင်လင်းကြည်)

စာမူရှင်များသို့ ပန်ကြားချက်

ကြေးမုံသတင်းစာသို့ ပေးပို့လာသည့် ခေါင်းကြီး၊ ဆောင်းပါး၊ သတင်း၊ ကာတွန်း၊ ကဗျာနှင့်ဓာတ်ပုံများအနက် သတင်းစာများတွင် ရွေးချယ်ဖော်ပြ ခဲ့သော စာမူအမျိုးအစားအလိုက် စာမူခေါ်မြှင့်မှုများကို သတင်းစာတွင် ဖော်ပြပြီးနောက် ရက်သတ္တတစ်ပတ်အတွင်း ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။
စာမူရှင်များနှင့် ဆက်သွယ်ရရှိမှုအလိုက် လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာဖြင့်ဖြစ်စေ လာရောက်ထုတ်ယူမှုအပေါ် မူတည်၍ စာမူခများ ထုတ်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် စာတိုက်မှပေးပို့သည့် နည်းလမ်း

ဖြင့်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သို့သော်လည်း ပေးပို့သည့် စာမူများ ၌ ဆက်သွယ်ရမည့် လိပ်စာများမပါရှိသဖြင့် စာမူခထုတ်ပေးရာတွင် ကြန့်ကြာမှုများရှိနေပြီး စာမူခပေးရန်ကျန်များ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။
သို့ပါ၍ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဖော်ပြပါရှိခဲ့သော စာမူများအလိုက် စာမူခခေါ်မြှင့်ငွေများကို မန်နေဂျာ၊ ကြေးမုံသတင်းစာတိုက် ရန်ကုန်/ နေပြည်တော် ဖုန်းနံပါတ်-(၀၁-၈၆၀၀၆၅၊ ၀၁-၂၉၂၈၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၉) သို့ ဆက်သွယ်ထုတ်ယူရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန်နှင့် နောင်တွင် စာမူများ ပေးပို့ရာ၌ ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာများ၊ ပေးပို့စေလိုသည့် နည်းလမ်းတို့အား ဖော်ပြပေးပို့ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

စာတည်းမှူးချုပ် (ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း		နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	
ရန်ကုန်	ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇	ရန်ကုန်	မန္တလေး
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး)	၈၉၄၀၀၀ - ၈၉၄၀၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး)	၈၉၄၀၀၀ - ၈၉၄၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း		ရန်ကုန်	မန္တလေး
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၇၁၀ ကျပ်	၇၄၀/၇၅၀ ကျပ်	
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၇၅၀/၇၆၀ ကျပ်	၈၇၀ ကျပ်	
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၇၂၀/၇၃၀ ကျပ်	၇၈၀/၇၉၀ ကျပ်	
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၇၃၀ ကျပ်	၇၆၀/၇၇၀ ကျပ်	
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး			
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၆၄၄ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၈၆ ကျပ်		
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၆၇၅ ကျပ်		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

မြေးမု
နေ့စဉ်သတင်းစာ

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင်
စာတည်းမှူးများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊
ဦးကျော်ဇေယျာဖြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊
ဒေါ်မေမေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာပင်

သတင်းထောက်မှူး - ဦးဌေးအောင်
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊
ဦးအောင်ဝင်းစိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးတိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊
ဦးသက်ဈေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊
ဒေါ်ခင်ခင်လှ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း
အထူးသတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနင်းလှ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရေပန်းချီ

- (၃) ဒေါ်ခိုင်ဇာအောင် အဖွဲ့ဝင်
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့
- (၅) ဦးနိုင်သိန်းအောင် အဖွဲ့ဝင်
စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း
အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ အလုပ်သမားနှင့်
စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းပေါင်းစုံ
အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်
- (၈) ဦးတင်မြင့် အဖွဲ့ဝင်
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း
အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
ရေလုပ်သားအလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်း
လပွတ္တာမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
- (၉) ဒေါ်ရင်ရင်ဝင်း အဖွဲ့ဝင်
ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း
အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံလက်လီရောင်းချသူများအသင်း
- (၁၀) ဒေါ်ခိုင်ခိုင်နွယ် အဖွဲ့ဝင်
ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း
အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း
- (၁၁) ဒေါ်ဝါဝါမင်း အဖွဲ့ဝင်
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာအမျိုးသမီးစီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်း
- (၁၂) ဦးလှမော်မြင့်မောင် အဖွဲ့ဝင်
စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း
အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးကုန်သည်များအသင်း
- (၁၃) ဒေါက်တာခင်လှိုင် အဖွဲ့ဝင်
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း
အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်
မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်
- (၁၄) ဒေါက်တာဇော်ဦး အဖွဲ့ဝင်
Myanmar Development Resource Institute
- (၁၅) ဒေါက်တာသန်းဝင်း အဖွဲ့ဝင်
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)

- (၁) ဦးစိန်လှ အဖွဲ့ဝင်
ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန
- (၂) ဦးခင်မောင်ညို(ဘေဘီ) အဖွဲ့ဝင်
စီးပွားရေးသုတေသီ
- (၃) ဒေါက်တာမျိုးမျိုးမြင့် အဖွဲ့ဝင်
Center for Economy, Environment and Society Myanmar
- (၄) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အတွင်းရေးမှူး
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန
- (၅) ဦးဝင်းရှိန် အဖွဲ့ဝင်
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး
အလုပ်ရုံနှင့်အလုပ်သမား ဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန
- ၂။ အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏
တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
(က) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးအတွက် အခြေခံသင့်သည့်
အချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမျိုးသားအဆင့်မူဝါဒများချမှတ်ခြင်း။
(ခ) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးအတွက် သုတေသနပြုလုပ်
ချက်နှင့် စစ်တမ်းများကို လေ့လာစိစစ်တွက်ချက်ပြီး အကြံပြုချက်များ
တင်ပြနိုင်ရန် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်
များ၊ အလုပ်သမားနှင့် အလုပ်ရှင်တို့၏ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်
ကျွမ်းကျင်သူများပါဝင်သည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေကော်မတီ၊ တိုင်း
ဒေသကြီးကော်မတီ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မတီများကိုဖွဲ့စည်းပြီး
လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ပေးခြင်း။
(ဂ) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးအတွက် သုတေသနပြုလုပ်
ချက်နှင့် စစ်တမ်းများကို လေ့လာစိစစ်တွက်ချက်ပြီး အကြံပြုချက်များ
တင်ပြရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ချမှတ်ထားသော အမျိုးသားအဆင့်
မူဝါဒများနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး
ကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်ကော်မတီများအား လမ်းညွှန်ခြင်း။
(ဃ) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရာတွင် အခြေခံသင့်သည့်အချက်
များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သုတေသနပြုလုပ်ခြင်း၊ စာရင်းစစ်တမ်းများ ကောက်
ယူ၍ စိစစ်တွက်ချက်ခြင်း၊ စီမံကိန်းများနှင့် အစီအစဉ်များချမှတ်ခြင်း။
(င) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးအတွက်သော်လည်း
ကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဒေသအလိုက်သော်လည်း
ကောင်း၊ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့်
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အမျိုး
အစားအလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်
ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး

- (၆) ကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်ကော်မတီများ၏ အကြံပြုချက်များကို လေ့လာ
စိစစ်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ အနည်းဆုံးအခကြေးငွေဥပဒေ အခန်း(၆)ပါ
ပြဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သတ်မှတ်သင့်သည့်အဆိုပြု အနည်းဆုံး
အခကြေးငွေနှုန်းထားများကို အများပြည်သူသိရှိစေရန် ထုတ်ပြန်
ကြေညာခြင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့်
အနည်းဆုံးအခကြေးငွေနှုန်းထားများကို သတ်မှတ်၍ အမိန့်
ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ခြင်း။
- (၇) ပုဂံမခွဲ(င)အရ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်မည့် အဆိုပြုအနည်းဆုံး
အခကြေးငွေနှုန်းထားများတွင် အလုပ်ကျွမ်းကျင်မှုအလိုက် အလုပ်
ချိန် တစ်နာရီ၊ တစ်ရက်၊ ရက်သတ္တပတ်၊ တစ်လအတွက် အခကြေးငွေ
သို့မဟုတ် အခြားအချိန်ပိုင်းအလုပ်တစ်ခုခုအတွက် အခကြေး
ငွေနှုန်းထားကို လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ရှိနိုင်မှု အလားအလာ
အပေါ် လေ့လာစိစစ်ပြီး ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်း။
- (၈) အမျိုးသားကော်မတီ၏ အဆိုပြုအနည်းဆုံး အခကြေးငွေနှုန်းထားအပေါ်
ကန့်ကွက်ချက်ရှိခဲ့လျှင် သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုနယ်မြေကော်မတီ၊
တိုင်းဒေသကြီးကော်မတီ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ကော်မတီ၏ သုံးပွင့်
ဆိုင်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ညှိနှိုင်းစေပြီး ပြန်လည်တင်ပြသည့်
အနည်းဆုံးအခကြေးငွေနှုန်းထားကို အမျိုးသားကော်မတီ၏ သုံးပွင့်ဆိုင်
ကော်မတီများဖြင့် စိစစ်၍ သတ်မှတ်သင့်သော အနည်းဆုံးအခကြေး
ငွေနှုန်းထားကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြခြင်း။
- (၉) သတ်မှတ်ထားသော အနည်းဆုံးအခကြေးငွေနှုန်းထားကို ကူးသန်း
ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊
စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အမျိုးအစားအလိုက်သော်
လည်းကောင်း၊ ဒေသအလိုက်သော်လည်းကောင်း အလုပ်ကျွမ်းကျင်မှု
နှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ရှိနိုင်မှုတို့ကို ခွဲခြား၍ ပြောင်းလဲလာသော
အခြေအနေအရပ်ရပ်တို့နှင့်အညီ စိစစ်ပြီး နှစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံး
တစ်ကြိမ် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာကို ပြည်ထောင်စု
အစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ကြေညာခြင်း။
- (၁၀) အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေး၊ ပြန်လည်သုံးသပ်ရေးတို့နှင့်
စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သော လုပ်ငန်းကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းပြီး
လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ပေးခြင်း။
- (၁၁) အမျိုးသားကော်မတီ၏ ပုံမှန်အစည်းအဝေးနှင့် အထူးအစည်းအဝေး
များကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပခြင်း။
- (၁၂) အမျိုးသားကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို အခါအားလျော်
စွာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြခြင်း။

၃။ နိုင်ငံတော်သမ္မတနိုင်ငံ ၂၀-၁-၂၀၁၃ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်
၉၁/၂၀၁၃ ကို ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် လွှဲပြောင်းပယ်ဖျက်လိုက်သည်။
(ပုံ)ထင်ကျော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ရန်ကုန်မြို့ ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်အနက် မှတ်တိုင် ၂၅၀ ကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန် တင်ဒါခေါ်ယူထား

ကျေးလက်ရေပေးရေးလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ရန်ကုန်မြို့ရှိ ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ရပ်တန့်ရာ ယာဉ်ရပ်
မှတ်တိုင်ပေါင်း ၂၅၀၀ ခန့်အနက် မှတ်တိုင် ၂၅၀ ခန့်ကို
အဆင့်မြှင့်တင်ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန်
တင်ဒါခေါ်ယူထားကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းက ယနေ့ပြုလုပ်သော
သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။
ရန်ကုန်မြို့ရှိ ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲမှု
YBS စနစ် ပြောင်းလဲခြင်းနှင့်အညီ ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်များ
ကိုလည်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်
ရာ ယာဉ်လိုင်းခရီးစဉ်အလိုက် သတင်းအချက်အလက်
ပေးနိုင်သည့် ခေတ်မီယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်များအဖြစ်
ဆောင်ရွက်သွားရန်အတွက် မှတ်တိုင် ၂၅၀ ခန့်ကို ပုဂ္ဂလိက
ကုမ္ပဏီများသို့ တင်ဒါခေါ်ယူထားကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ
၁၇ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အဆောက်
အအုံ မင်္ဂလာခန်းမတွင် ပြုလုပ်သော သတင်းစာ
ရှင်းလင်းပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ်က ထည့်သွင်းပြောကြားသွားခဲ့
ခြင်းဖြစ်သည်။
“ဘတ်စ်ကား မှတ်တိုင် ၂၅၀ ကို တင်ဒါခေါ်ထားပါ
တယ်။ အဲဒီမှာ E စနစ်နဲ့ ကျင့်သုံးနိုင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။
သတင်းအချက်အလက်တွေ ပေးနိုင်တဲ့ ဘတ်စ်ကားမှတ်
တိုင်တွေအဖြစ် ရန်ကုန်မှာ မှတ်တိုင်ပေါင်း ၂၅၀၀ လောက်
ရှိတဲ့အနက် ၂၅၀ ကို အရင်ဆုံး တင်ဒါခေါ်ယူ
ဆောင်ရွက်တာပါ။ ကျန်တာတွေကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဝန်ကြီးချုပ်ကထည့်သွင်းပြော
ကြားသွားသည်။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ၂၀၁၇



ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်မှ စတင်ကာ ရန်ကုန်မြို့ ခရီးသည်
ပို့ဆောင်ရေးစနစ်အပြောင်းအလဲကို မ. ထ. သ စီမံ
အုပ်ချုပ်သည့် စနစ်ပုံစံမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူ
ပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့၏
ကွပ်ကဲမှုပုံစံဖြင့် စတင်ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍
သုံးလတာကာလအတွင်း ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ဝယ်ယူ
ဖြည့်တင်းခြင်း၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်များတွင် GPS စနစ်
များ တပ်ဆင်ချိတ်ဆက်ခြင်း၊ ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်များကို
အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကတ်စနစ်သုံး ငွေပေးချေစနစ်
ကျင့်သုံးခြင်းတို့ကို အဆင့်အလိုက် ဆောင်ရွက်သွားမည်

ဟု ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများ
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရီးသည်တင်ဘတ်စ်ကားများ
ဝယ်ယူခြင်းအတွက် ငွေကျပ် ၆၀ ဘီလီယံကို အသုံးပြု
သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကားဂိတ်ရင်း ဂိတ်ဖျားများ၊ ယာဉ်ရပ်
မှတ်တိုင်များ ဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၁၀ ဘီလီယံ
အသုံးပြုသွားမည်ဟု သိရသည်။
လက်ရှိတွင် ခရီးသည်တင် ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင် ၂၅၀
အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူထားပြီး စီးပွားရေးကြော်ငြာများ
အတွက် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်
နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

သထုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် United Green
Wave ကမ္ဘာ့ကံ ကာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် သထုံမြို့နယ်
ကမာစိုင်းကျေးရွာ စီမံခန့်ခွဲရေးသို့လုပ်ငန်း ဆောင်
ရွက်နေမှုကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်က မြို့နယ်ဦးစီးမှူး
ဦးအောင်နိုင်ဝင်း၊ ဦးစီးအရာရှိ(နည်းပညာ)ဒေါ်စန်းနွဲ့
ကြည့်နှင့် အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး
သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးရန်နှင့်သတ်မှတ်
စံချိန်စံညွှန်းများ ပြည့်မီစွာဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

တံတားကြမ်းခင်းဆောင်ရွက်မှုစစ်ဆေး

မှော်ဘီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ရန်ကုန် မြောက်ပိုင်းခရိုင် မှော်ဘီမြို့နယ် ကျေးလက်
ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၆-၂၀၁၇
ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဥသျှစ်
ကုန်း-သာယာကုန်းလမ်းပေါ်ရှိ အုတ်ခုံခံသစ်သား
တံတားပေ (၃၀x၁၄x၁၆)ကြမ်းခင်းဆောင်ရွက်ခြင်း
လုပ်ငန်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်က မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
ဦးသန်းဦးနှင့် အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ-၂ တို့က
ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ပါကစ္စတန်တောင်ပိုင်းရှိ ဘာသာရေးဆိုင်ရာပိမာန်နှင့် အသေခံပုံးခွဲ၊ လူ ၁၀၀ နီးပါးသေဆုံးပြီး အများအပြားဒဏ်ရာရ

ကရာချီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း လူအသေ အပျောက်အများဆုံး ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတစ်ခု ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် ညပိုင်းက နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ကရာချီမြို့၏ အရှေ့ မြောက်ဘက် ကီလိုမီတာ ၂၀၀ အကွာ ဆာဝန်မြို့ရှိ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ပိမာန်တစ်ခုတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၀၀ နီးပါးသေဆုံးပြီး အများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ပီတီအိုင်သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆာဝန်မြို့ရှိ မွတ်စလင် သူတော်စင်ကြီး လာလ်ရှာ ဘတ်စ် ကွာလာဒါ၏ အထိမ်းအမှတ် ဂူပိမာန်တွင် ယင်းနေ့ ညပိုင်းက လူအများစုဝေးကာ ဝတ်ပြုဆုတောင်းနေစဉ် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့က အသေခံပုံး ဖောက်ခွဲ

တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အသေခံပုံးခွဲသမားသည် ဗိမာန်၏ ရွှေတံခါးမှ ဗိမာန် အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာကာ သူတော်စင်အား ဝတ်ပြု ကခုန်သည့်ပွဲ ကျင်းပရာနေရာအနီးတွင် ဦးစွာလက်ပစ်ပုံး တစ်လုံးကို လူအုပ်အတွင်းသို့ ပစ်ပေါက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းလက်ပစ်ပုံးမှာ ပေါက်ကွဲခြင်းမရှိကြောင်း၊ ယင်းနောက် တွင် ကိုယ်ပေါ်၌ တပ်ဆင်လာသောပုံးကို အသေခံဖောက်ခွဲ ခဲ့ကြောင်း ဒေသခံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ တာရစ်ဝဲလ်ရက်က ပြောကြားသည်။

ယင်းအသေခံပုံးဖောက်ခွဲမှုကြောင့် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးများအပါအဝင် လူ ၁၀၀ နီးပါး သေဆုံးကြောင်း ဆာဝန်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ ရာဆူးလ်ဘက်ကကရ်ရှ်က



သတင်းထောက်များအား ပြောကြားသည်။
 အသေခံပုံးဖောက်ခွဲရေးသမားက ဆင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရိုးယိုက်မွတ်စလင်တို့၏ စုဝေးမှုကိုပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
 (အိုင်အက်စ်)အမ်ကွက်စ် သတင်းဌာနမှ ကြေညာခဲ့သည်။
 ပီတီအိုင်။



ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကာကွယ်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်ရန် မဖြစ်နိုင်သေးကြောင်း အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးပြော

တိုက်လေယာဉ်ဝယ်ယူသည့်ကိစ္စ လိမ်လည်လှည့်ဖြားမှု အဲဘတ်စ်ကုမ္ပဏီကို ဩစတြီးယား တရားစွဲဆို

ဗီယင်နာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 တိုင်ဖွန်းအမျိုးအစား စစ်လေယာဉ်များဝယ်ယူရေး ကန့်သတ်စာချုပ်နှင့် ပတ်သက်၍ အဲဘတ်စ်ကုမ္ပဏီနှင့် ယူရိုဖိုင်တာ အုပ်စုတို့ကို ဩစတြီးယားအစိုးရက တရားစွဲ ဆိုလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဩစတြီးယားနိုင်ငံသည် တိုင်ဖွန်းတိုက်လေယာဉ်များ ဝယ်ယူရေး သဘောတူညီချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဈေးနှုန်း ဆိုင်ရာ လိမ်လည်လှည့်ဖြားမှု၊ အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် လာဘ်ပေးလာဘ်မှုများရှိခဲ့သည်ဆိုသော စွပ်စွဲချက်များ

နှင့်ပတ်သက်၍ ဥရောပလေယာဉ်ထုတ်လုပ်ရေး အဲဘတ်စ် ကုမ္ပဏီအား တရားစွဲဆိုလိုက်ကြောင်း ဩစတြီးယား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

၂၀၀၃ ခုနှစ် ကန့်သတ် သဘောတူညီချက်အရ အဲဘတ်စ်ကုမ္ပဏီက ယူရို နှစ်ဘီလီယံဖိုးရှိ ဂျက်တိုက် လေယာဉ် ၁၅ စင်းကို ဩစတြီးယား အစိုးရအဖွဲ့ထံ ရောင်းချပေးခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး စုံစမ်းတွေ့ရှိချက်များကို ထုတ်ပြန်မည်ဖြစ် ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားသည်။
 ရိုက်တာ။

ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကာကွယ် ရေးကဏ္ဍတွင် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်း လုပ်ဆောင်မှုများပြုလုပ်ရန် ယခု လောလောဆယ်တွင် မဖြစ်နိုင်သေး ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျစ်မတ်တစ်က ဆိုသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်က ဘယ်လ် ဂျီယံနိုင်ငံ ဘရင်ဆဲလ်မြို့တွင် နေတိုး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နောက် အမေရိကန်ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီး မတ်တစ်က မီဒီယာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်က ရုရှားနိုင်ငံက စစ်အေးကာလ လက်နက်ထိန်းချုပ်ရေး ကတိစာချုပ် ကို ချိုးဖောက်ကာ နျူကလီးယား ခုံးကျည်တစ်စင်းကို နိုင်ငံအတွင်း တပ်ဖြန့်ထားခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၏ ရန်လိုသော အပြု အမူများသည် ယူကရိန်းအရေး ကိစ္စကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံတကာ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အမေရိကန်အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့သော အနေအထားတွင် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် မည်သည့် နည်းနှင့်မျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည် မဟုတ်ဟု ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မတ်တစ်က ဆိုသည်။

သို့သော် အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲများကျင်းပပြီး အဖြေရှာမည် ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။ မည်သို့ပင် ဆိုစေကာမူ ရုရှားနိုင်ငံအနေဖြင့်

နိုင်ငံတကာဥပဒေများကို လိုက်နာရန် လိုအပ်ကြောင်း ဝန်ကြီးမတ်တစ်က ဆိုသည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်လ်ထရန်က သမ္မတ ရာထူးတာဝန်များ မထမ်းရွက်မီ အမေရိကန်နှင့် ရုရှား နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်စေရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။ ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင် က အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများအား အမြစ်ပြတ်ချေမှုန်းရန် အမေရိကန် သမ္မတထရန်နှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင် မည်ဖြစ်ကြောင်း ယခင်က ပြောကြားခဲ့ သည်။

အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မတ်တစ်က ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ရန် သတိကြီးကြီးထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**



နှစ်နိုင်ငံအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးနည်းလမ်း ထရန်ထောက်ခံသည်ဟု အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးပြော

ကုလသမဂ္ဂ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သော အစွဲရေး-ပါလက်စတိုင်း ပဋိပက္ခအား ဖြေရှင်းနိုင် ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး အယူ အဆကို အမေရိကန်က ယနေ့ထက်တိုင် ထောက်ခံ ဆဲဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီးက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားလိုက်သည်။

အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အစွဲရေးနှင့်ပါလက်စတိုင်းတို့အကြား နှစ်နိုင်ငံအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး အယူအဆကို ယခင်အမေရိကန်

အစိုးရအဖွဲ့က နှစ်ပေါင်းကြာရှည်ထောက်ခံပြော ဆိုလာခဲ့သည်။ သမ္မတသစ် ဒေါ်နယ်လ်ထရန်က အခြားနည်းလမ်းများကိုလည်း လေ့လာရန် လိုအပ် သည်ဟု ပြောကြားလိုက်ပြီးနောက် ကုလသမဂ္ဂ ဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး နစ်ကီဟယ်လေက ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်တွင် သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။

အစွဲရေးနှင့်ပါလက်စတိုင်းအကြား ဖြစ်ပေါ်နေ သော ပဋိပက္ခကို ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးဟူသော မူဝါဒတစ်ခုတည်း ကို ကိုင်စွဲခြင်းမပြုဘဲ အခြားနည်းလမ်းများအတွက်

တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယ မဟာဗျူဟာဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်မည်

ပေကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သည် လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် ပေကျင်းမြို့၌ မဟာဗျူဟာဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

တရုတ်ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကျန်ယီစူနှင့် အိန္ဒိယပြည်ပရေးရာဝန်ကြီး ဆူပါမာနယမ် ဂျီရှင်ကာတို့က ပူးတွဲသဘာပတိအဖြစ် ဦးဆောင်၍ လာမည့် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂျန်ရှန်က နေ့စဉ်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

နှစ်ဖက်စလုံးက နှစ်နိုင်ငံအပြန်အလှန်ဆက်ဆံရေးအပေါ် အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရေးရာ ပြဿနာများကိုလည်း ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကဏ္ဍအတွက် အလွန် အရေးပါပြီး နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုခိုင်မြဲလာမည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်းနှင့် အပြန်အလှန်ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုမြှင့်တင်သွားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ဂျန်ရှန်က ပြောကြားသည်။
 ဆင်ဟွာ။

ရိုက်တာ။

လွှတ်တော်ရေးရာ

ဥပဒေကြမ်းများဆွေးနွေးရာတွင် ပြင်ဆင်လိုသည့်အချက်ကို အဓိကထားဆွေးနွေးရန် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း ပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ဥပဒေကြမ်းကို ဆွေးနွေးရာတွင် မိမိတို့ပြင်ဆင်လိုသည့် ဥပဒေပါပြင်ဆင်ချက် အား အဓိကထားဆွေးနွေးရန်လိုကြောင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးမှုတွင် လိုရင်းအချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှဲချော်မှုများရှိခဲ့သည့်အတွက် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကက အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် လွှတ်တော်နာယကက ယခုဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေး လိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အပိုဒ်၊ အပိုဒ်ခွဲအလိုက် မည်ကဲ့သို့ ပြင်ဆင်လိုသည်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်မှတစ်ဆင့် တင်ပြထားပါကြောင်း၊ အဆိုပါတင်ပြချက်ပါအတိုင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အနေဖြင့် အဓိကထားဆွေးနွေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်း သတိပေးပြောကြားခဲ့ သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဦးလွင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအောင်ခင်၊ ရောဂတ်တိုင်း ဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဒေါ်အိအိပြုံး၊ လှိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင် မောင်သီ၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးမျိုးဝင်း၊ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးဇော်လှိုင်ထွန်း၊ ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်၊ ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ကျောက်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘရီန်၊ ဖျာပုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းထွန်းနှင့် ရှားတောမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဝင့်ဝါထွန်းတို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီ၏တင်ပြချက်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေး ချက်များကို ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်းကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး၏ အငွေမ နေ့ကျင်းပမည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သူရဇော်၊ အောင်ရဲသွင်၊ နိုင်နိုင်ဝင်း (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း

၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန် အစည်းအဝေး သတ္တမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ့မီးရထား ဒီဇယ်စက်ခေါင်း စက်ရုံ(ရွာထောင်)အတွက် ဂျာမနီနိုင်ငံမှ ယူရို ၅ သန်း ချေးယူရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင် များက ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ အခွန် အကောက် ဥပဒေကြမ်းအား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သည့် မြန်မာ့မီးရထား ဒီဇယ်စက်ခေါင်းစက်ရုံ(ရွာထောင်) တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဂျာမနီနိုင်ငံ KFW Development Bank ထံမှ ယူရို ၅ သန်း ချေးယူရန်ကိစ္စ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း တို့က လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အဆိုပါ ချေးငွေကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန် အကောက် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဦးလွင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအောင်ခင်၊ ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဒေါ်အိအိပြုံး၊ လှိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မောင်သီ၊ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးမျိုး ဝင်း၊ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးဇော်လှိုင်ထွန်း၊ ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်၊ ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ကျောက်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘရီန်၊ ဖျာပုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းထွန်းနှင့် ရှားတော မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဝင့်ဝါထွန်းတို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်က ပြည်ပသို့ ရောင်းချသည့် အထူးကုန်စည်များတွင် အထူးကုန်စည်ခွန် ကောက်ခံရန် အပိုဒ်ခွဲ(ခ)တွင် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းထည်များ၊ ပတ္တမြား၊ နီလာ၊ စိန်နှင့် မြ အရိုင်းထည်များအတွက် အခွန်နှုန်းထား ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ် ထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ကျောက်မျက် ရတနာအရိုင်းထည်များအပေါ် အခွန်တိုးမြှင့် စည်းကြပ် ခြင်းဖြင့် တန်ဖိုးမြင့်ကုန်စည်များ ထုတ်လုပ်ရောင်းချရေးကို အားပေးမြှင့်တင်ရာရောက်ပါကြောင်း၊ ရွှေထည်လက်ဝတ် ရတနာများ ရောင်းရငွေအပေါ်တွင် ၅ ရာခိုင်နှုန်း ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်သည်ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါ ကြောင်း၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဆိုသည်မှာ စားသုံးသူများ



လှိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မောင်သီ



ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၈)မှ ဒေါ်အိအိပြုံး



ပြင်ဦးလွင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာအောင်ခင်

က ပေးဆောင်ရခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ရွှေထည်လက်ဝတ် ရတနာများ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို မူလအဆိုပြုချက် ၃ ရာခိုင်နှုန်းအစား စားသုံးသူများသက်သာစေရန် ၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ အခွန်ကောက်ခံရန် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ မှ အကြံပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ အခွန်ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်း အတွက် မွေးဖွားသည်မှ သေဆုံးသည့်အချိန်အထိ ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငွေပိုငွေလျှို့ဝှက်ပြီး အလှ ဆင်ရန် စုဆောင်းသည့်အတွက် အသုံးပြုသော လက်ဝတ် ရတနာများအပေါ် အခွန်နှုန်းလျှော့ချရသည့်အကြောင်း ကို ရှင်းလင်းပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင် အများပိုင်ကုမ္ပဏီများ နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဝင်ငွေခွန်ကိစ္စများအတွက် စီမံကိန်း နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်ပြုနိုင်သည်ဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ ငွေကြေး အရင်းအမြစ်များ စုစည်းအသုံးချရန်အတွက် အများပိုင် ကုမ္ပဏီများနှင့် စတော့ဈေးကွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးရန်လိုသော်လည်း ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်များ မပေးသင့်ပါကြောင်း၊ သက်သာခွင့်ရရှိရေး အတွက် သက်ဆိုင်ရာကုမ္ပဏီများမှ သက်သာခွင့် လျှောက် ထားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ အခွန်ရငွေနှင့် GDP အချိုးမှာ ၈ ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်၍ အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် အနိမ့်ဆုံး အဆင့် ဖြစ်နေသည့်အတွက် အခွန်အကောက်ရငွေ တိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှစ်စဉ်သတ်မှတ်လျာထားချက် ပြည့်မီ ကျော်လွန်ရေး၊ နိုင်ငံတော်အတွက် ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်အကောက်များ၊ ချမှတ်ထားသော အခွန်မူဝါဒများ နှင့်အညီ ပြည့်ပြည့်ဝဝ မှန်မှန်ကန်ကန်ရရှိရေးကို ဦးတည် ထားရှိ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အခွန်ကို တာဝန်တစ်ရပ်အနေ

ဖြင့် ထမ်းဆောင်လာစေရေးအတွက် မိမိတို့ ထမ်းဆောင်ခဲ့ရ သော အခွန်များသည် မည်မျှအကျိုးရှိပြီး တိုင်းပြည်အတွက် မည်မျှအထောက်အကူပြုသည်ကို သိရှိ၍ ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုရှိရန်လည်း လိုအပ်သကဲ့သို့ ပြည်သူထံမှ အခွန်အကောက်ရယူပြီး ထိုက်တန်သည့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင် မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဒဂုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ဥပဒေ ကြမ်းပါ အချက်များကို အပေါ်ယံကြည့်ပါက တာဝန်ကျေ အခွန်ထမ်းနှင့် ဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေဖြစ်၍ သာမန်အားဖြင့် လက်ခံနိုင်သော်လည်း ထဲထဲဝင်ဝင် ဆန်းစစ် ကြည့်ပါက ဝန်ကြီးဌာနများအကြား မမျှတမှုကို ဖြစ်ပေါ် စေနိုင်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရတစ်ရပ်လုံး အနေ ဖြင့် ကောက်ခံမည့် အခွန်အမျိုးအစားပေါင်း ၃၀ ကို ဝန်ကြီးဌာန ၉ ခုက တာဝန်ယူကောက်ခံနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စွမ်းရည်ရှိသလောက် အလုပ်လုပ်ပါက လုပ်သလောက် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့်စနစ်ကို ကြိုဆိုပါကြောင်း၊ သို့သော် အစိုးရတစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ဝန်ထမ်းများကို စွမ်းရည်ရှိ သလောက် အကျိုးခံစားခွင့်ကို ဝန်ကြီးဌာနများအကြား သာတူညီမျှရန် သီးခြားအစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက် သင့်ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ တစ်နှစ်ချင်းစီပြဌာန်းသည့် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေတွင် ကွက်ကြားမိုးရွာသကဲ့သို့ ထည့်သွင်းထားခြင်းသည် မသင့်ပါကြောင်း၊ အချိန်ပေး၍ သီးသန့်ဥပဒေ ပြဌာန်းသင့်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်း ပုဒ်မ ၃၈တွင် မိခင်ဥပဒေ ဖြစ်သည့် အထူးကုန်စည်ခွန် ပုဒ်မ (၂၂)ပုဒ်မခွဲ (ဂ)အရ အခွန်မပေးဆောင်ရသေးသည့် အထူးကုန်စည်ခွန်အတွက် တစ်ရိုက်သည့်ဒဏ်ငွေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအား သတင်းပေး

သူကို လည်းကောင်း၊ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ရှာဖွေဖမ်းဆီးပေးသူ ကိုလည်းကောင်း ဆုကြေးအဖြစ် ချီးမြှင့်မည်ဟု သိရှိရပါ ကြောင်း၊ ယင်းသည် အခွန်ထမ်းပြည်သူများအား တရားခံ ကဲ့သို့ သဘောထားနေခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိသွားနေသည့် အခွန်စနစ်တစ်ခုလုံး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက် အရေး ကြီးသော အစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အခွန်ရုံးမှ စည်းကြပ်သည့်စနစ်မှ အခွန်ထမ်းကိုယ်တိုင် အခွန် စည်းကြပ်သည့်စနစ်သို့ ကူးပြောင်းဆောင်ရွက်သည့်စနစ် နှင့် ဆန့်ကျင်နေပါကြောင်း၊ ဥပဒေတိုင်းသည် ရည်ရွယ် ချက်ကောင်းများနှင့် ပြဌာန်းပြီး အကြောင်းအကျိုး ဆီလျော်ရန် လိုအပ်သည့်အပြင် ဥပဒေလိုက်နာရမည့် သူများအတွက်လည်း အမိပွယ်ရှိရှိ လက်တွေ့ကျကျ လိုက်နာနိုင်မည့် ဥပဒေဖြစ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အထူးကုန်စည်ခွန်ဥပဒေအား ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖျာပုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းထွန်းက ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ၏ ပြင်ဆင်ချက်တွင် ဆေးဝေ့လိပ်အား တစ်လိပ်ရောင်း ဈေး ၁၀ ကျပ်အထက်ဖြစ်လျှင် တစ်လိပ်လျှင် ၅၀ ပြား၊ တစ်လိပ်ရောင်းဈေး ၁၀ ကျပ်နှင့်အထက်ဖြစ်လျှင် တစ်လိပ်ရောင်းဈေး ၁ ကျပ်နှုန်း ကောက်ခံရန် အဆိုပြု ထားပါကြောင်း၊ ပြင်ပဈေးကွက်တွင် ရောင်းချနေသည့် ပေါက်ဈေးများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အခွန်နှုန်းထားသည် အများဆုံး ၅ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိနေပါကြောင်း၊ မိမိအဆိုပြု ချက်အနေဖြင့် ဆေးဝေ့လိပ်ရောင်းဈေး ၁၀ ကျပ်နှင့် အထက်ဖြစ်ပါက တစ်လိပ်လျှင် ၁ ကျပ်၊ တစ်လိပ်ရောင်းဈေး ၁၀ ကျပ်နှင့်အထက်ဖြစ်လျှင် တစ်လိပ်လျှင် ၂ ကျပ် ကောက်ခံရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်းသည် ကျန်းမာရေးကို ဆိုးရွားစွာထိခိုက်စေသည့်အတိုင်း ဆေးလိပ်သည် အရေးကြီးသည့် အထူးကုန်စည်တစ်မျိုး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အထူးကုန်စည်ခွန်များ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ နှင့် ကိုက်ညီရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ လက်တွေ့လိုက်နာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စီးကရက် များ၏ ကောက်ခံသည့် အခွန်နှုန်းထားများကိုလည်း တိုးမြှင့်ကောက်ခံသင့်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ တင်ပြချက် များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များကို ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်းကို လာမည့်လွှတ်တော် အစည်း အဝေးတွင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကက ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် စတုတ္ထ ပုံမှန် အစည်းအဝေး၏ အငွေမနေ့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။

သူရဇော်၊ အောင်ရဲသွင်၊ နိုင်နိုင်ဝင်း (သတင်းစဉ်)

ကြေးမုံ ဖတ်ကြည့်

ကျော်စောမင်း

၁။ ပြည်ထဲရေးထက် ဘာမှမခက်

တခြားကိစ္စတစ်ခုနှင့်ပတ်သက်ပြီး မဟာမင်းလှမင်းခေါင် ဘွဲ့ခံ ဦးရွှန်း၏ ဥမ္မာဒန္တီပျို့လာ ပြည်ထဲရေးနှင့် ဝမ်းရေး တို့ထက် လွှမ်းမိုးခက်၏ ဆိုသောအယူအဆအကြောင်း ကျွန်တော်ရေးခဲ့ဖူးပြီ။ ယခုကား ကိုယ်ရေးကိုယ်တာနှင့် ပတ်သက်ရပါမည်။ ယခင်နှစ်နိုဝင်ဘာလလယ်မှစ၍ ပြတ်တောက်သွားခဲ့သော ဖတ်ကြည့်ကိုပြန်လည်အသက်သွင်းရန် ၂၀၁၇ နှစ်ဆန်းချိန်မှပင်စတင်၍ ကျွန်တော် ကြိုးစားပါသည်။ စာပေတာဝန်များကြောင့် ဇန်နဝါရီလ နောက်ဆုံး ပတ်တွင်မှ ပြန်လည်အားယူနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုတစ်ခုအပါအဝင် ပြည်တွင်း မငြိမ်သက်မှုများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းအတွက် အလွန်အရေးပါလှသော **ဒုတိယပင်လုံ**ကိစ္စတို့ဝင်လာသည်။ စာပေဝေဖန်ရေးသမား၏ ဘဝတာဝန်မှာ စာများများဖတ်ပြီး ဝေဖန်စာများရေးရန်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ရောမမြို့ကြီး မီးတုန်းတုန်းတောက်နေဆဲမှာ “စောင်းတော် သီဂီ၊ သာယာလှည်းညင်း” လုပ်မနေသင့်ပါ။ ပြည်ထဲရေးက မုန်တိုင်းထန်နေဆဲမှာ **ယမုန်နာ သီတာသောင်ခြေဦးမှာလ၊ ချစ်သမျှကို၊ မြင်းမိုရ်ရွှေတောင်လုံးသာပ** လုပ်မနေထိုက်ပါ။ ကျွန်တော်တို့သည် တိမ်လွှာတွေအထက်မှာ တစ်ကိုယ်တော် ပျံသန်းနေသော ဇီဝဇိုးငှက်မဟုတ်ပါ။ အစားအစာ၊ ထွားထွားမြည့်ကြေ၊ ငတ်မွတ်နေကြသောလူသားများ၊ စစ်ရေးမက်ရေး၊ ရန်သူ့ဘေးကြောင့်၊ အပြေးအလှံ၊ ဆွေမျိုးကွဲသော ဒုက္ခသည်များ၏ အထက်အာကာသမှာဖြတ်သန်းပျံသွားမည့် အာကာသယာဉ်မဟုတ်ပါ။

ခရီးသွားခြင်းသုံးမျိုးတွင် နားဖြင့်ခရီးသွားခြင်းဟုရှိ၏။ မေးမြန်း၍ ကြားနာခြင်းဖြစ်သောကြောင့် ပါးစပ်ဖြင့်ခရီးသွားခြင်းဟုလည်းခေါ်သည်။ နယ်စပ်ဒေသမှ မိတ်ဆွေများနှင့်စကားပြောကြည့်သောအခါ ဘယ်သူတွေ ဘာလုပ်နေကြသည်ကိုသိသည်။ ဒုတိယပင်လုံမှ စကားသံများကိုလည်း ကြားရသည်။

ပြည်ထဲရေးထက် ဘာမှမခက်ပါ။ ထိုအခက်ကို ဖြေရှင်းရန်လမ်းစရာသူက ရှာနေလေပြီ။ ကျွန်တော်တို့၏ နောင်ညီနွယ်ဖွား တိုင်းရင်းသားတို့ ပြုံးပျော်နိုင်ကြပါစေသတည်း။

၂။ ကြည်အေး

မြန်မာစာပေနယ်တွင် ထိပ်တန်း၌ တစ်နေရာရထားသော ဆရာမကြီး (ဒေါ်)ကြည်အေး ၂၀၁၆ နှစ်ကုန်ရက်များမှာ ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာ့အဆင့်ဝင်ဟုပြောနိုင်လောက်သော ကဗျာများ၊ ဝတ္ထုများကို ရေးသွားခဲ့သူ ကြည်အေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောစရာများရှိနေခဲ့သည်။ ကြည်မေ့အိမ်က ရောဂါတီစာပေပွဲတော်တစ်ခုတွင် ကြည်အေး၏ ဝတ္ထုများလေ့လာချက် စာတမ်းတစ်စောင် တင်ခဲ့သည်။ မအိ၊ နှင်းဝေငြိမ်းနှင့် ကြည်မေ့အိမ်တို့ ဦးဆောင်သော စာဖတ်ပွဲတော်က သန်လျင်တွင် ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်၌ “မိ” ဝတ္ထုဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ကြသည်။ နောက်တစ်ပတ်အကြာ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်၌ စာပေဗိမာန်တွင် မြန်မာစာချစ်သူအသင်းက ဦးဆောင်၍ ကြည်အေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပသည်။

(ဆရာ) ဒဂုန်တာရာသည် လူသားဖြစ်တည်မှုကို စိတ်ဝင်တစားရှိသော်လည်း လူတန်းစားတိုက်ပွဲနှင့် နိုင်ငံရေးသမိုင်းကို ပိုပြီးဇောင်းပေးခဲ့သူဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းမှာ နေထိုင်သူဖြစ်၍ သူကွယ်လွန်သောအခါ စာပေနယ်၏ သတင်းကြီးတစ်ပုဒ်ဖြစ်သွားသည်။ ကြည်အေးကတော့ လူသားဖြစ်တည်မှုကို အနုပညာရှုထောင့်ဖြင့်သာ ကြည့်ခဲ့သူဖြစ်ခဲ့၍လား၊ ပြည်ပမှာနေထိုင်သူဖြစ်နေ၍လားမသိ၊ သူကွယ်လွန်သောအခါ သတင်းဖြစ်မှုမှာ သူ့အနုပညာ အထုအထည်နှင့် မလိုက်ဖက်စွာပင် သေးနပ်နေတော့သည်။

တစ်သက်တာစာပေဆုအတွက် ကြည်အေးတို့ ပတ္တမြားခင်တို့ကို အဆိုပြုခြင်းများရှိခဲ့ဖူးသည်ဟု ကြားဖူးပါသည်။ (ဒေါ်)ပတ္တမြားခင်မှာ ကင်မရာကိုင်ခဲ့ရ ကျွန်မဘဝနှင့် သန္တာစမ်းမှအလွမ်းစာဆိုသော ဘဝမှတ်တမ်း နှစ်အုပ်သာရေးဖူးသူဟု ကျွန်တော်မှတ်ထားပါသည်။ ဝတ္ထုတိုများ၊ ကဗျာများရေးခဲ့ဖူးခြင်းရှိ၊ မရှိကျွန်တော်မသိပါ။

သို့သော် ထိုဘဝမှတ်တမ်းနှစ်အုပ်သည် စိန်စိန်၏ ခရီးဝင်ပါနှင့်ဒဂုန်ခင်ခင်လေး၏ နှစ်ပေါင်း ၆၀ တို့နှင့်တန်းတူထားနိုင်သော အားထုတ်မှုဟု ကျွန်တော်ယူဆသည်။ (ဒေါ်)ကြည်အေးကိုတော့ အထူးမိတ်ဆက်နေဖို့ မလိုဟုထင်သည်။ ကဗျာပေါင်းချုပ်၊ အပြင်ကလူ၊ မြန်နွာ သုံးအုပ်တည်းဖြင့်ပင် သူ့ကိုရှေ့ဆုံးတန်းတွင် သီးသန့်နေရာပေးထိုက်နေသူဖြစ်၏။ ထိုသုံးအုပ်ထက် ထူးခြားသောစာအုပ်မှာ (မိတို့၊ ကေဖွဲ့ဆိုသီတို့၊ နွမ်းလျအိမ်ပြန်တို့ထက် ကြည်အေးကို ကိုယ်စားပြုနိုင်သော စာအုပ်မှာ)“ဖုန်းသက်တိုင်”ဟု ကျွန်တော်ယူဆပါသည်။ ကြည်အေး၏ မူပိုင်ဟန်ဖြစ်သော လူတစ်ဦးချင်း၏ သီးသန့်အဇ္ဈတ္တကို နှိုက်ထုတ်နိုင်မှုထက် ပို၍ထူးခြားသောအချက်နှစ်ချက်ရှိသည်။ လူသား၏ ဖြစ်တည်ခွင့် (existentialistic/being-for-itself/ being-in-itself) ကိုဖော်ကျူးခြင်းနှင့် မြန်မာစာပေတွင် ပထမဆုံးအကြိမ်ဟု ပြောနိုင်လောက်သော အကျဇာတ်လိုက် anti-hero သဘောကို မြင်ရခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

ထိုဆရာမကြီးတို့ကို တစ်သက်တာစာပေဆုငြင်းပယ်ရာတွင် တစ်သံတည်းထွက်သောအုပ်စု၏ အကြောင်းပြချက်မှာ နိုင်ငံခြားသားဖြစ်နေလို့ဟူ၏။ သူတို့ရေးသားခဲ့သည်မှာ မြန်မာလိုဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုမြန်မာစာမှာ အဆင့်မြင့်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဒေါ်ကြည်အေး၏ အနုပညာမှာ ထိပ်တန်းအဆင့်တွင် ရှိကြောင်းကိုတော့ မေ့နေပုံရသည်။ သင်္ချာပြိုင်တွက်ကြသည့်ဆိုပါစို့။ နိုင်ငံသားဆိုသူတို့က ၃၅ မှတ်အနိုင်နိုင်အခြေအနေမှာ ကြည်အေးကအမှတ် ၁၀၀ ပြည့်ရလျှင် သင်္ချာရည်ချွန်ဘွဲ့ကို ဘယ်သူပေးမလဲ၊ နိုင်ငံသားမဟုတ်၍ ကြည်အေးကို မပေးဘူးပဲထား။ ၃၅ မှတ်မျှသာရသူတွေကိုတော့ သင်္ချာရည်ချွန်ဘွဲ့ မပေးထိုက်တာ အလွန်ကျိန်းသေပါသည်။ တချို့ဆိုအမှတ် ၂၀ ပင် ပြည့်မည်မထင်။ ရသစာပေထဲမှာ ဘဲဥမကွဲသူတွေပင်ရှိသေး၏။

တစ်ပြည်သူတစ်ပြည်သားဖြစ်သွားကြပေမယ့် သိပ္ပံပညာ၊ ဝိဇ္ဇာပညာ၊ အနုပညာတို့တွင် ကမ္ဘာကျော်သွားလျှင် ဒါငါတို့လူမျိုးပဲဟုဂုဏ်ယူတတ်ကြခြင်းကို တိုင်းပြည်တိုင်းမှာ တွေ့နိုင်သည်။ လူမျိုးတိုင်းမှာ တွေ့နိုင်သည်။ အမြင်ကျဉ်းမြောင်းသော အုပ်စိုးသူများနှင့် သူတို့ကို အရိပ်အောက်ကြည့် ရှင်သန်နေသူများကသာ အာယာတထားနေကြခြင်းဖြစ်သည်။ လူမျိုးခြားတိုင်းတစ်ပါးသား (ဥပမာ-ဂျွန်အိုကယ်၊ ခင်ခင်ချော၊ မပန်းခက်)တို့ကိုပင် မြန်မာစာပေအပေါ် စေတနာထားမှုအတွက် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဆုအသစ်၊ ဘွဲ့အသစ်များ တီထွင်သင့်တီထွင်ရမည်သာ။ လူကိုကြည့်တတ်သောအကျင့်ကြောင့် ဆုဆိုတာ အဝတ်အစားနဲ့ဆိုင်တယ်ဟူသော သရော်ချက်များပင် ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပါပြီ။ လူကအဓိကမဟုတ်ပါ။ သူ့ဘာရေးသလဲ၊ သူ့အနုပညာက ဘယ်လောက် ကြီးမြတ်သလဲ၊ ဝေလေလေ အတန်းအစားထဲကလွတ်ထွက်ပြီး ဘယ်လောက်အမြင့်ပျံနိုင်စွမ်းရှိသလဲ ဆိုသည်ကိုပဲ ကြည့်သင့်သည်။

၃။ ကြည်အေး၏ ကဗျာသုံးပုဒ်

ကဗျာမှာ ဒဂုန်တာရာ၊ ဝတ္ထုတိုမှာကြည်အေးဟု ဆိုလေ့ဆိုထရှိခဲ့သော်လည်း ဒဂုန်တာရာတွင် ဝတ္ထုတိုကို ပိုကြိုက်ပြီး ကြည်အေးတွင် (ဝတ္ထုရှည်နှင့်)ကဗျာကို ပိုကြိုက်သော အစုထဲမှာ ကျွန်တော်လည်း ပါမည်ထင်သည်။ ကာရန်ကိုင့်သော လေးလုံးစပ်ဟန်ကို စွဲစွဲမြဲမြဲသုံးသည့်တိုင် ကြည်အေး၏ ကဗျာများသည် မြန်မာကဗျာသစ် (မော်ဒန်) ဖြစ်ကြောင်းကို ၁၉၅၀ ဝန်းကျင်မှပင် စတင်လက်ခံကြရသည်။ ကဗျာဆရာသည် ကဗျာစကားလုံးများအတွက် ဦးနှောက်ကို မသုံး၊ နှလုံးသားကိုသာသုံးသည်။ သူ့စကားလုံးများမှာ ဦးနှောက်မှ ညွှစ်ထုတ်၍ ထွက်လာသော စကားလုံးများမဟုတ်၊ ရင်တွင်းမှ ယိုစီးကျလာသော စကားလုံးများသာ ဖြစ်သည်။ တမင်လုပ်ယူခြင်း(ဝါ) ဖျစ်ညွှစ်ဖန်တီးခြင်းကို စတန့်ဟုပဲ ခေါ်ပါသည်။ အနုပညာဟု မခေါ်ပါ။ တောင်ကျစမ်းမှ အေးမြကြည်လင်သောရေ ထွက်ကျယိုဆင်းလာသလို ပါရမီအရ ဖန်ဆင်းမိသော စကားလုံးများ၊ အသံများဖြင့် ဝေစည်နေမှ ကဗျာဖြစ်သည်။ ခေတ်ပြိုင်ကဗျာဆရာထဲမှ အလွယ်ဆွဲထုတ်ပြရလျှင် မောင်ချောနွယ်၏ ကဗျာများဟု ပြောရပေမည်။ အများကြီး ရှိနေနိုင်သော်လည်း မြင်သာသောဥပမာအဖြစ် ဆွဲပြခြင်းဖြစ်၏။

ကြည်အေး၏ သံသရာချစ်သူ (မူရင်းတွင်သံသရာ

ချစ်သူတေး) ကဗျာကို ပြချင်ပါသည်။

**ငါသေဆုံးလျှင်
တောင်ကုန်းနံဘေး၊ ရိပ်မြဲအေးသော
မွှေးသင်းလဲ့ရီ၊ သရဖီပွင့်
မှီအိမ်ကိုင်းခက်၊ ငှက်တေးဆိုဆဲ
မြှေးညိုတိမ်လွှာ၊ နေပျော့သာဆဲ
ဘာသာနှမ်းရီ၊ သူမသိဘဲ
ညှိအိမ်ခြံကြား ခိုမည်လား။
သို့မဟုတ်မူ၍
ချစ်သူရင်ခွင် ပူပင်သမ်းညှိုး
မိုးပေါက်မျက်ရည်၊ သွန်းစွေညှိုးညံ
လေပြင်းထန်ဆဲ၊ ပြည့်လျှံမှလျော့
ရေကျမျောနှင့်၊ သရောခိုက်နွယ်
ပင်လယ်ချဉ်းသို့
စီးဆင်းပျောက်ပျက် ကျေမည်လား။
ညှိုးညို၌
ကြယ်တို့အလယ် တင့်တယ်ထည်ဝါ
ရှည်သွယ်အမြီး၊ ပြုံးပြက်ညှိုးလင်း
မီးပြင်းလျှံသွန်း၊ ကြယ်တံခွန်သို့
လွန်မြောက်ဘဝ၊ တရားလှနှင့်
တောက်ပထွက်ခွာ သွားမည်လား။
တောင်ကုန်းမှီသော
သရဖီမြ၊ ဖြစ်ပါရစေ
နှမ်းလျှာဘာသာ၊ ငှက်တေးသာဆဲ
မြေမှာလှင့်ပဲ၊ ချစ်သနားသူ
စကားကြည်ဖြူ၊ ငဲ့ကောက်ယူပြီး
ညည်းညူနလုံး၊ ခေါင်းအုံးဇာနား
ငှက်ထားမွှေးညက်၊ မောင်နမ်းရက်က
ကြွေသက်စောမည်၊ မပူပြီ။ ။**

၁၉၅၀ ဝန်းကျင်တွင် ဖော်ပြခဲ့ပြီး ၁၉၇၂ တွင် ပြန်လည်ဖော်ပြခြင်းခံရသော ကဗျာဖြစ်၍ ကြည်အေး၏ ငယ်စဉ်က ကဗျာဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ တစ္ဆေကဗျာ၊ ဖုန်းသက်တိုင်ဝတ္ထု၊ နွမ်းလျှံအိမ်ပြန်ဝတ္ထုတို့နှင့် တွဲဖက်လျှင် ကြည်အေးကို “မြင်”နိုင်သည်။ စကားလုံးများအလိုအလျောက် ယိုစီးထွက်ကျလာခြင်းနှင့် အသံနိုင်နင်းမှုကို တွေ့နိုင်သည်။ ဂေဟသီတပေမတဏှာဟု ခေါ်သော နှောင်ဖွဲ့စွဲလမ်းမှုကို ရဲရဲတင်းတင်း နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ကိုယ်စားပြုထားသည်ဟု ယူဆပါသည်။ “သစ္စာသစ်” တွင်လည်း ဤသဘောကို ထပ်တွေ့ရသည်။ ၁၉၇၁ ခုနှစ် မတ်လ ရှုမဝမဂ္ဂဇင်းတွင် ဖော်ပြခဲ့သော ကဗျာ၏ဒုတိယပိုဒ် (အဆုံးပိုဒ်) ကို တင်ပြပါမည်။

**ရှေးကဆိုခိုး
ပိုးမလဲမျိုး၊ မီးကိုတိုးသတဲ့
မောက်ဖြိုးရွှေတောင်၊ မြက်လောင်ပူနွေး
မီးငွေ့ပေးမှ၊ အသက်ရရှိ
ကျွန်မချစ်မြ၊ သံသာဝဲမှ
ခွဲထွက်ချင်ဘူး၊ တပ်မက်ဦးမည်
စိန်ခြူးကြယ်တန်း၊
လခြမ်း လပိုင်း၊ ညတိုင်းမြင်ချင်
ရွှေစင်နေဝန်း၊ ဆည်းဆာကွန်းမှ
ပေါ်ယွန်းစေ့စေ့၊ နေ့တိုင်းတွေ့ချင်
ထွေးပွေ့လင်သာ၊ သမီးသားမြှေး
စကားနှစ်သက်၊ မိတ်ဆွေဖက်ဟု
မက်မောဘဝ၊ တစ်ခဏလည်း
အလှရှာဖွေ၊ အပြေတွေးသော်
မွေ့လျော်ငြိတွယ်၊ သေမျိုးနွယ်လည်း
ရယ်ရွှင်ခံစား၊ ငါလူသားဟု
တရားထွန်းသစ်၊ သတ္တိဖြစ်၏။ ။**

ဂေဟသီတပေမတဏှာကိုပင် သစ္စာသစ်ဟု ဝံ့ဝံ့စားစားပြောပုံမှာ ဘာသာရေးအမြင်အရ အပြစ်ရှိသလို ထင်ရသည်။ သို့သော် လူ၏လူ့အဖြစ် တည်ရှိမှုတွင် ဤသစ္စာသစ်ကို လက်ခံနေရသူက အားလုံးလောက်နီးနီးပင်။ စိန်ခြူး ကြယ်တန်း၊ လခြမ်း လပိုင်း၊ ညတိုင်းမြင်ချင် ရွှေစင်နေဝန်း၊ ဆည်းဆာကွန်းမှ ပေါ်ယွန်းစေ့စေ့၊

နေ့တိုင်းတွေ့ချင်ဆိုသော စာသားများတွင် တွဲဖက်အနက် connotation ကိုသာမက ဂယက်အနက် (ဝါ) မွှော့ရုံအနက် Sennotation ကိုပါ ပေးသည်။

ညတိုင်းတွေ့ချင်၊ မနက်တိုင်းတွေ့ချင်နေသော ဆန္ဒတို့ကို ရဲရဲရေးပြသည်မှာ ကြည်အေး၏ မူပိုင်ဟန် ဖြစ်သည်။ လူသားတို့၏ အဇ္ဈတ္တကို မင့်မကွက် တူးဖော်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဤကဗျာကို ကြည်အေး၏ ၁၉၇၀ ဝန်းကျင်ရုပ်ပုံလွှာဟု ပြောရပေလိမ့်မည်။

စာရေးသူတစ်ဦး၏ ဖွံ့ဖြိုးရာလမ်းကြောင်းကို ဤသို့ကြည့်သောအခါ နိုင်ငံခြားသို့ ရောက်ပြီးစတွင် ရေးသော ပထမအမြင်အမည်ရှိ ကဗျာအပါအဝင် နောက်ပိုင်းကဗျာများကိုလည်း လေ့လာသင့်ပါသည်။ ဥဥ္ဇိထမှ ခွဲထွက်ပြီး ဘဝထဲသို့ ဝင်လာပုံကို မြင်ကြရမည်။ တတိယကဗျာမှာ မမိုးသူအမည်ဖြင့် ၁၉၅၀ မတိုင်မီရေးခဲ့သော “ခွင့်လွှတ်ပါဖုန်း” ကဗျာဖြစ်သည်။ အစွန့်ခံတစ်ဦး၏ ပန်ကြားလွှာအဖြစ် ဘာမှအရေးမပါလှသော ကဗျာဟုထင်စရာရှိသည်။ ထူးခြားချက် နှစ်ချက်ရှိ၏။ တစ္ဆေ၊ သံသရာချစ်သူတေး၊ နွမ်းလျှံအိမ်ပြန်၊ ဖုန်းသက်တိုင်တို့အတွက် အရေးပါသော အဆင့်အဖြစ် တည်ရှိခြင်းနှင့် ကဗျာစကားလုံးများ ယိုစီးထွက်ကျမှုတို့ဖြစ်ပါသည်။ အသံထွက်ဖတ်လျှင် (ကဗျာတို့ ပြဇာတ်တို့ကို အသံထွက်ဖတ်ရပါသည်) ယိုစီးထွက်ကျမှုဆိုသည်ကို နားလည်လာနိုင်ပါသည်။

**တရားနဲ့တွေးပြန်တော့
အားနဲ့တလေးမှာဖြင့်
ရင်အေးသယောင်နဲ့
မေ့မောင်ကို တွေ့အောင်ဖမ်းကာပ
ချစ်သူကို ပြစ်မယူတမ်းရယ်လို့
ညင်အနမ်းတွေနဲ့
မပင်ပန်းအောင်ပေါ့
ကြင်စမ်းချင်လှတယ်။
အချစ်နဲ့တွေးပြန်တော့
အပြစ်မဲ့ကလေးမှာဖြင့်
အဆွေးဝေရှာလို့
အရိပ်ပမာ စိတ်မှာဇောတွေကြောင့်
ရုပ်ပုံကို နှုတ်မလို့အောင်စောမိတယ်လို့
ချိုသဘောကိုမှ
ကိုယ်မမောအောင်လို့
ကြိုပြောပါမယ်။
သူမမေ့ရင်ဖြင့်
ယူပွေ့ချင်ရဲ့
အတူတွေ့မယ် နောင်အခါ၌
မောင်မလာ လိပ်ပြာတောင်မစေအားတာက
စိတ်နာနေသလားရယ်နဲ့
သနစ်စုံ ဖြစ်ပုံကိုကြားပါရ
ထေ့စရာတွေကို မေ့ကာထားမှာပေါ့
အသနားနဲ့ ပြေလွယ်
ကြွေစပယ်က မောင့်ကိုမမုန်း
စကားငဲ့ရေလည်
ဖြေမယ်လို့စောင့်တုန်း။
မြှေးပင့်ကုမ္ဘင်
ပြေးသင့်ပြီသူထင်လို့
မခင်မကြင်တတ်သူက
အမျှင်တမင်ဖြတ်ရင်ဖြင့်
ဇွတ်လည်း မတွယ်သာဘု
ကွယ်ရာမှာ မျက်ရည်ဝဲပါလို့
အရှက်ပြေသက်ဝေနဲ့ခွဲပရစေတော့
အသည်းနာကွဲအာလို့ ချစ်ကာမှ
အပြစ်ထပ်ပုံကာပင် မဆင့်ချင်နဲ့
အချစ်ဇာတ်ခုံမှာ ဆင်မသင့်သူဖို့
ခွင့်လွှတ်ပါဖုန်း။ ။**

နက်နဲသောလူ့စိတ်အတွင်းပိုင်းဆီသို့ မကူးရသေးသော ကဗျာဆရာ၏ ရေးဖွဲ့မှုပါရမီကို တွေ့နိုင်လိမ့်မည် ထင်ပါသည်။ ကဗျာဆရာအစစ်၌ စကားလုံးများ ဘယ်လိုယိုစီးထွက်ကျလာတတ်သည်ကို လေ့လာလိုလျှင် ဤကဗျာကိုလည်း ချန်မထားသင့်ဟု ယူဆပါကြောင်း။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဥပဒေရေးရာနှင့်အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေ
ရေးရာနှင့်အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာ
ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ
သူရဦးရွှေမန်းသည် ပြည်ထောင်စု
သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ
ကာတာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr.
Hassan Bin Mohamed Rafei Al
Emadi အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီ
တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်
အဆောက်အအုံအစုအဝေး အဆောင်
အမှတ် (I-11) ဧည့်ခန်းမဆောင်၌
လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် ဥပဒေရေးရာနှင့်
အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်
သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်း
ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊
နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး၊ တည်ငြိမ်အေး
ချမ်းရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို
အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြ
သည်။
(သတင်းစဉ်)



❖ တစ်လတာမှ
“ကျွန်တော်တို့ အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး
စနစ်သစ်တစ်ရပ်ကို စတင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီစနစ်ကို
အသားကျပြီး ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့စနစ်တစ်ရပ် ဖြစ်ဖို့
အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့
မျှော်မှန်းထားတဲ့ ရည်မှန်းချက်အထိတော့ မရောက်သေးပါ
ဘူး။ ရည်မှန်းချက်က ကားတိုင်းကားတိုင်းဟာ တစ်ဦးချင်းစီ
ပိုင် မဟုတ်ဘဲ နဲ့ ကုမ္ပဏီပိုင်ဖြစ်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဦးချင်း
စီပိုင် တစ်ယောက်ချင်းစီပိုင် ကားတွေကို စနစ်ထဲမှာ
စီးမျောလိုက်ပါလာအောင် ဆွဲဆောင်ခေါ်ယူ
ခဲ့ပါတယ်။ ဒီစနစ်အပြောင်းအလဲမှာ ဘယ်လိုမှ ထိခိုက်
ပွန်းရှမှုမရှိဘဲစနစ်အပြောင်းအလဲမှာပြောင်းလဲလာဖို့
လိုက်ပါလာဖို့အတွက်ဖြစ်ပါတယ်။ ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်
နောက်လိုက်တွေကိုလည်း တဖြည်းဖြည်း ပြောင်းလဲလာ
အောင် သယ်ဆောင်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တစ်ဦးချင်း
တစ်ယောက်ချင်းတစ်စီးချင်း ပိုင်နေတဲ့အတွက် အနှုံးပေါ်
နိုင်တယ်ဆိုရင် မလုပ်ချင်ကြပါဘူး။ ဒါကြောင့်ဒီနေရာမှာ
ယာဉ်လိုင်း ၁၀ လိုင်းလောက်ကို ကုမ္ပဏီတစ်ခုက လုပ်နေ
တယ်ဆိုရင် ဥပမာပေါ့ ၈ လိုင်းမှာ အကျိုးအမြတ်ရှိပြီး ၂
လိုင်းက နှုံးတယ်ဆိုရင် ခံနိုင်ပါတယ်။ အခုက တစ်ဦးချင်း
ဖြစ်နေတဲ့အတွက် အနှုံးဒဏ်ကို မခံနိုင်ဘဲ ပိုက်ဆံရတဲ့
လမ်းကြောင်းကိုပဲ ပြေးခွင့်ပြုဖို့ တွန်းအားပေးကြပါတယ်။
ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နေတာတွေ ရှိပါ
တယ်”ဟု ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။
YBS ယာဉ်လိုင်းများ စတင်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲစဉ်တွင်
ယာဉ်လိုင်း ၆၀ ခန့်ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သော်လည်း လိုအပ်
ချက်အရ အပြောင်းအလဲလုပ်သွားမည်ဟု တာဝန်ရှိသူ
များက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ လက်ရှိတွင် ယာဉ်လိုင်း ၈၀
ခန့်အထိပင် ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ယခင်က လိုင်းပေါင်း
၃၃၀ ခန့်ရှိခဲ့ရာ ယခု YBS တွင် ယာဉ်လိုင်း ၁၀၀ ခန့်
အထိ လိုအပ်သလို လမ်းကြောင်းဆွဲသွားမည်ဟု သိရ
သည်။
“လမ်းကြောင်းတွေကတော့ မငြိမ်သေးဘူး။ တချို့
ဟာတွေ ပြောင်းတယ်။ တချို့ထပ်ချဲ့တယ်။ တကယ်ဆို
သေချာအကြောင်းကြားသင့်တယ်။ လမ်းကြောင်းပြောင်း
တာ၊ တိုးချဲ့တာတွေကိုပေါ့။ နောက်ပြီး အပ်မယ်ဆိုတဲ့
ဘတ်စ်ကားတွေ အခုက လိုအပ်ချက်ရှိလို့ အစိုးရက
ဆက်ပြေးဆွဲခွင့်ပေးထားတာ။ ဒါပေမယ့် အဲဒီယာဉ်တွေမှာ
စည်းကမ်းဖောက်တာတွေ ရှိနေတယ်။ အစိုးရအနေနဲ့
ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူပေးသင့်တယ်”ဟု YBS
ယာဉ်လိုင်းမှ ယာဉ်ပိုင်ရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။
လက်ရှိအနေအထားအရ YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင်
ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ လိုအပ်ချက်ရှိနေရာ ယာဉ်အို
ယာဉ်ဟောင်းအပ်နှံမည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များအား

ခေတ္တ ဆက်လက်ပြေးဆွဲခွင့်ပြုထားခြင်းဖြစ်ပြီး အချို့ယာဉ်
များမှာ ယာဉ်စည်းကမ်းချိုးဖောက်လျက်ရှိကြောင်း
သိရသည်။ အပ်နှံယာဉ်များကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ
သာ ပြေးဆွဲခွင့်ပြုထားခြင်းဖြစ်ပြီး ယာဉ်အသစ်များ ရောက်
ရှိလာပါက အဆိုပါယာဉ်များကို ပြေးဆွဲခွင့်ပြုမည်မဟုတ်
ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စည်းကမ်းဖောက်နေသည့်
ယာဉ်များကို စီအင်နီပီပီတံသိမ်းခြင်း၊ ယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲခွင့်
ရပ်ဆိုင်းခြင်းတို့အပြင် တိုင်ကြားမှုများသော ဘတ်စ်ကား
လိုင်းများကို မှတ်တမ်းပြုစုထားကာ လိုင်းပိတ်သိမ်းခြင်း၊
ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုကို အမှတ်ပေးစနစ်ဖြင့် အမှတ်ပေး
ကာ ဝန်ဆောင်မှုတိုးမြှင့်ခိုင်းခြင်း၊ အရေးယူသည့်ပုံစံဖြင့်
ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ရန်ကုန်တိုင်း
ဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု
အာဏာပိုင်အဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။
“စနစ်ပြောင်းပြီးရင် အဆင့်မြှင့်တင်ဖို့ ရှိတဲ့နေရာမှာ
အများပိုင် ကုမ္ပဏီတွေ ဖြစ်အောင်ရယ်၊ ကားသစ်တွေ
ဖြစ်အောင်ရယ် လုပ်နေပါတယ်။ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့ ဖွဲ့စည်း
ပြီး နိုင်ငံတော်က ရှယ်ယာထည့်ဝင်ပေးပြီး ပုဂ္ဂလိက
လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီအနေနဲ့ လုပ်ဖို့ပြင်နေပါတယ်။ ယာဉ်မောင်း
တွေ၊ ယာဉ်ပိုင်ရှင်တွေ ယာဉ်နောက်လိုက်တွေအနေနဲ့
အခု ပြောင်းလဲမယ့်စနစ်မှာ ပြည်သူ့မျက်နှာကိုကြည့်ပြီး
လိုက်ပါလာဖို့လိုပါတယ်။ ပြည်သူတွေရဲ့ တိုင်ကြားမှုတွေကို
ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ များများတိုင်ကြားဖို့လိုပြီး တိုင်ကြား
ရင် ဒီလောကမှာ ဆက်လက်ရှင်သန်ဖို့ ခက်ခဲသွားပါလိမ့်
မယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီစနစ်မှာ ဒုတိယလှိုင်းအနေနဲ့
ကားတွေအားလုံး အဆင့်မြှင့်တင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အခု
ဆိုရင် YBS မှာ ကားအစီးရေ ၃၅၀၀ လောက် ပြေးဆွဲ
နေပါတယ်။ ကားသစ်တွေဝယ်ပြီး ကျွန်တော်တို့မှန်းထားတာ
အစီး ၄၅၀၀ လောက်နဲ့ မျှော်မှန်းထားပါတယ်။ ကားသစ်
တွေနဲ့ ပြေးဆွဲတာဟာ ဒီစနစ်မှာ ပိုအဆင်ပြေနိုင်ပါတယ်။
G to G စနစ်နဲ့ ဝယ်နိုင်ဖို့ ညှိနှိုင်းနေပါတယ်”ဟု ဝန်ကြီး
ချုပ်က ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ငွေကျပ်
ဘီလီယံ ၇၀ အသုံးပြုကာ ယာဉ်အသစ်များဝယ်ယူခြင်း၊
ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်နှင့် ယာဉ်လိုင်းဂိတ်ရင်းများအဆင့်
မြှင့်တင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ခရီးသည်
တင်ယာဉ်များ ဝယ်ယူခြင်းကို ကျပ် ၆၀ ဘီလီယံ အသုံးပြု
ကာ ယခုဘဏ္ဍာနှစ်မကုန်မီတွင် အစိုးရချင်း တိုက်ရိုက်
ချိတ်ဆက်သည့်စနစ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါခေါ်
ယူသည့် စနစ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း ဝယ်ယူသွားမည်ဟု
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်
ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ
မောင်အောင်က ပြောသည်။
လက်ရှိ တစ်လသက်တမ်းကာလအတွင်း YBS

(၇၂)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်

- ★ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်နှင့် အကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်အရပ်ရပ်ကို ထိပါးလာမှု များအား တပ်မတော်မှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- ★ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ပြည်သူလူထုက ရွေးချယ်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပေါ်တွင် ခိုင်ခိုင်မာမာလျှောက်လှမ်းနိုင်ရန် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ အား တပ်မတော်၏ ရပ်တည်ချက်အဖြစ် မြဲမြံစွာ ခံယူလုပ်ဆောင်ရေး။
- ★ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရာတွင် ချမှတ်ထားသော တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ(၆)ရပ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- ★ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် ဘက်စုံလုံခြုံရေးတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ်က ယနေ့ ကျင်းပ
သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။
သုံးလတာ ကာလအကျော် ဧပြီတွင် နောက်တစ်ဆင့် အဆင့်
မြှင့်တင်မှုအဖြစ် Yangon Payment Services စနစ်ဖြင့်
ကတ်စနစ်သုံး ငွေပေးချေမှုကို ပြုလုပ်နိုင်ရန်ဆောင်ရွက်
သွားမည်ဟု သိရသည်။ ဆက်လက်၍ သုံးလတစ်ကြိမ်
အဆင့်မြှင့်တင်မှုများကို အဆင့်လိုက် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်
ပြီး လာမည့် ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ တစ်နှစ်တာကာလ
ပြည့်မြောက်ချိန်တွင် အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး
စနစ်တွင် ခေတ်မီသော စနစ်တစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်
ကြိုးပမ်းသွားမည်ဟု သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြား
သွားသည်။
လက်ရှိ တစ်လကျော်ကာလအတွင်း အခက်အခဲများ
ကြုံတွေ့နေရမှုများအပေါ် အများပြည်သူတို့မှ ပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ပါဝင်ပေးခဲ့ကြပြီး ယာဉ်ပိုင်ရှင်၊
ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်နောက်လိုက်များအနေဖြင့်လည်း
ပြည်သူ့ပတ်ဝန်းကျင်က ကောင်းမွန်သောဝန်ဆောင်မှုပေးအပ်
ရန် လိုအပ်ကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အာဏာပိုင်
အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်
နိုင်ရန်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခွင့် လမ်းဖွင့်ပေးထားပြီး
ရွှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အဆင့်မြှင့်တင်မှုများတွင် ပြည်သူ့ပတ်
ဝန်းကျင်မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိပါက ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်
ရွက်ခွင့် ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။
(ဆုနင်းလှ)

ဖြစ်ပေါ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေ့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ရေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဖြစ်ပေါ်ရောင်
ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်
ရှိသော သယ်နန်းကျွန်းကျေးရွာအုပ်စု ဇွန်းတလင်း-ပိုင်ဝမ်း
ကျေးရွာသို့ ရေးမြို့နယ် ဖြစ်ပေါ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း
ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာဖြစ်ပေါ်ရောင်ကော်မတီဝင်များ
နှင့် တွေ့ဆုံကာ ငွေစာရင်းစာအုပ်များ ရေးသွင်းထားရှိ
မှုအခြေအနေများကို စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်
သည့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ၏ တစ်နိုင်တစ်ပိုင်
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းများ လက်တွေ့
ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြည့်ရှုခဲ့
သည်။
(ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရွှေကျင်သာသနာပိုင် ဆရာတော်ကြီး၏ ဥတုရုပ်ကလာပ်တော်အား သွားရောက်ပူးပေါင်းဖြေကြည်ညို

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့မဟာ အောင်မြေမြို့နယ် မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံ တိုက်သစ်သို့ သွားရောက်၍ နိုင်ငံ တော်ကြွငါဒါစရိယ စုဒ္ဓသမရွှေကျင် သာသနာပိုင် ဆရာတော်ကြီး အဘိ ဓဇမဟာရုဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂိယ၏ ဥတုရုပ်ကလာပ်တော်အား ပူးပေါင်း ကြည့်ညိုသည်။(သာပုံ)

ထို့နောက် သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓ တက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိ ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဏီသရအား ပူးပေါင်းကြည့်ညို၍ သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ၊ အန္တိမဈာပန သာဓုကိဋ္ဌန ပူဇော်ပွဲ ကျင်းပရေးဆိုင်ရာများ

မေးမြန်းလျှောက်ထား၍ ပူဇော်ပွဲ အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်က လက်ခံသည်။

ယင်းနောက်တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အန္တိမဈာပန သာဓုကိဋ္ဌန ပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပမည့် အောင်မြေ သာဓုမြို့နယ် ဥပုသ်တော်ရပ်ကွက်ရှိ ရွှေမန်းတောင် အားကစားကွင်းသို့ သွားရောက်၍ လောင်တိုက်တော် ပြင်ဆင်နေမှုနှင့် သံယာတော်များ၊ ဧည့်ပရိသတ်များ ထားရှိမည့် မဏ္ဍပ် များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ် သည့်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။

ယင်းနောက်တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ သည် မန္တလေးနန်းမြို့မြန်နန်းစံကျော် ရွှေနန်းတော်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မင်းတုန်း မင်းကြီး၏ ဂူဗိမာန်နှင့် ဆွေတော် မျိုးတော်များ၏ ဂူဗိမာန်များ၊ ကုန်းဘောင်ခေတ်နှောင်းပိုင်းတွင် တည်ထောင်ခဲ့သော ဒဂုံစက်ရုံ တော်တို့အား သွားရောက်ကြည့်ရှုကြ သည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီး ချုပ်သည် ဂျပန်နိုင်ငံ နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား ပြန်လည် စည်းလုံးညီညွတ်ရေး ဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Yohei SASAKAWA နှင့် အဖွဲ့အား နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံခဲ့ သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဂျပန်



တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံ ရေးနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့် ရေး၊ လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းနှင့် ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရေး၊ ရှင်းမှ ပါဝင်ကူညီမှု အခြေအနေ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင် များအား ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

☆ ကျောပိုးမှ
 မောင်တောဒေသအတွင်း လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်တရား ဥပဒေစိုးမိုးမှု ရရှိစေရေးတို့အတွက် တပ်မတော်နှင့် လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်း များမှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်တွင် ယခင်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ညပထက်ရအမိန့်ကို ည ၇ နာရီမှ နံနက် ၆ နာရီအထိ အစား ည ၉ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီအထိ ပြန်လည်လျှော့ပေါ့ထုတ်ပြန်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယခုအခါ တပ်မတော်အနေဖြင့် မောင်တောဒေသအတွင်း နယ်မြေ ရှင်းလင်းရေး စစ်ဆင်ရေးများ ဆောင်ရွက်မှုမရှိတော့ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ နယ်မြေဒေသလုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုအား ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုဆိုင်ရာ စွပ်စွဲချက် များ ထွက်ပေါ်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ မစ္စတာကိုဖီအာနန်ဦးဆောင်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဦးဆောင်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၊ တပ်မတော်မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်း ဦးဆောင်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူးချုပ် ဝင်းထွန်း ဦးဆောင်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေး ရေးအဖွဲ့နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ဦးဆောင်သည့် မောင်တော ခရိုင်လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူမောင်တောခရိုင်အတွင်း အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က အကြမ်း ဖက်တိုက်ခိုက်ခံရပြီးနောက် မီးသင့်ကျေးရွာများ၌ စနစ်တကျပြန်လည်ထူထောင် နေထိုင်နိုင်စေရန်အတွက် မောင်တောခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ် ဦးဆောင်သည့် ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် မောင်တောဒေသအတွင်းရှိ နှစ်ဖက်အသိုင်းအဝိုင်းများ အတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပအလှူရှင်များ ၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အကူအညီများကိုလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဦးဆောင်၍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေး ကော်မတီက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

(သတင်းစဉ်)

အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ(ရန်ကုန်)အား ဖိစာဥက္ကဋ္ဌ ဖွင့်လှစ်ပေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)၏ မတည်ငွေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် နှင့် ဧရာဝတီဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းတည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် အမျိုးသား ဘောလုံးအကယ်ဒမီ(ရန်ကုန်) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီက အဆိုပါကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)ဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနို တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ရှေးဦးစွာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနို၊ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် နာယက ဦးအောင်ကိုင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ကမ္ဘာ့ ဖော်ကွန်းအား စက်ခလုပ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အကယ်ဒမီ ကျောင်းအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဗိုလ် အစီအစဉ်ကိုကျင်းပရာ ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနို က အမှာစကားပြောကြားပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း အား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌအား မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် နာယက ဦးအောင်ကိုင်း က အမှတ်တရလက်ဆောင်ကိုလည်းကောင်း၊ MFF ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သည့် ဒေါက်တာစိုင်းဆမ်ထွန်းနှင့် ဦးပြည့်ဖြိုးတေဇ ဇွဲကပင်အသင်းပိုင်ရှင် ဦးလှဌေး တို့က မြန်မာအသင်းဂျာစီကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနိုသည် မြန်မာကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက်ပြီး သတင်းမီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုများအား ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌ အင်ဖန်တီနိုသည် နေ့လယ်ပိုင်းက ရွှေတိဂုံစေတီတော်အား သွားရောက်ပူးပေါင်းကြည့်ညိုခဲ့သည်။

ယင်းအကယ်ဒမီမှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တတိယမြောက်ဖွင့်လှစ်သည့် အကယ်ဒမီဖြစ်ပြီး အကယ်ဒမီတိုင်းကို ဖီဖာ၏ထောက်ပံ့ငွေများဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယနေ့ ဖွင့်လှစ်မည့် အမျိုးသားဘောလုံး အကယ်ဒမီ(ရန်ကုန်)တည်ဆောက်မှု ကုန်ကျငွေ စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၂၇၈၄၇၉၄ ရှိခဲ့ကာ ဖီဖာမှ မတည်ငွေ ဒေါ်လာ ၆ သိန်းရရှိခဲ့ကာ ကျန်ကျကျစရိတ်များကို မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် တည်ထောင်ထားသည့် ဧရာဝတီဖောင်ဒေးရှင်းက စိုက်ထုတ်တည်ဆောက်ခဲ့ကာ မြက်ခင်းတုလေ့ကျင့် ရေးကွင်း နှစ်ကွင်းလည်း ပါဝင်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ (ရန်ကုန်) ဖွင့်လှစ်ပြီးပါက မြန်မာဘောလုံးအကယ်ဒမီ(မန္တလေး)နှင့် (ပုသိမ်) တို့ သုံးခုစလုံးတွင် လူငယ်ကစားသမားကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာရန် အရှိန် အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ(ရန်ကုန်) အတွက် လူရွေးပွဲကို မတ်လတွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နည်းစနစ်အဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းထားကာ အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် ကစားသမားကောင်းများ ရွေးချယ် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူရွေးပွဲကို မြို့နယ် ၅၂ ခုတွင် မတ်လမှစ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

(ရဲရင့်ရှိုင်း)

ဦးကိုနီ၊ ဦးနေဝင်းနှင့် တာဝန်သိအငှားယာဉ်မောင်းကြီးများအား ချီးမွမ်းဂုဏ်ပြုသည့် အခမ်းအနား ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ရန်ကုန်လေဆိပ်တွင် သေနတ်သမား တစ်ဦး၏ လုပ်ကြံမှုကြောင့် ကွယ်လွန် သွားခဲ့သည့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ဥပဒေအကြံပေးကော်မတီ ဝင် ဦးကိုနီ(တရားလွှတ်တော်ချုပ် ရှေ့နေ)၊ စွန့်လွှတ်ရသူ ဦးနေဝင်းနှင့် တာဝန်သိ အငှားယာဉ်မောင်းကြီး များအား ချီးမွမ်းဂုဏ်ပြုသည့် အခမ်း အနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ တော်ဝင် နှင်းဆီခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံ လင်းက ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားကာ တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဌေးက ကျေးဇူး တင်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဂုဏ်ပြုထိုက်သူများ အား ဂုဏ်ပြုနိုင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ခဲ့သူများ ကိုယ်စား ဦးအရည်ကြိုက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ခဲ့ပုံအကျဉ်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ စေတနာရှင်များ



က ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သော ဂုဏ်ပြု လှူဒါန်းငွေများကို သက်ဆိုင်သူတို့ အား အသီးသီးပေးအပ်သည်။

ယနေ့တွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ဥပဒေအကြံပေး ကော်မတီ ဝင် ဦးကိုနီ (တရားလွှတ်တော်ချုပ် ရှေ့နေ)၏ ကျန်ရစ်သူမိသားစုအား ငွေကျပ် ၂၀၄၈၂၆၀ ကိုလည်းကောင်း၊ လေဆိပ်အငှားယာဉ်မောင်း ဦးနေဝင်း (ကွယ်လွန်သူ)၏ ကျန်ရစ် သည့် မိသားစုအား ငွေကျပ် ၉၈၄၀၅၄၀

အားလည်းကောင်း၊ အငှား ယာဉ်မောင်း ဦးကျော်ဦးအား ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကိုလည်းကောင်း၊ လေဆိပ် အငှားယာဉ်မောင်းများအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၉၀ ကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

“ဖြစ်ဖြစ်ချင်းညမှာ ဘဏ်အကောင် ကိုစဖွင့်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီညမှာပဲ ဦးနေဝင်းအတွက် အလှူငွေကျပ် သိန်းတစ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဦးနေဝင်း အတွက် ဧရာဝတီဘဏ်မှာ ၁၀ ရက်

အကောင် ဖွင့်ပေးထားပါတယ်။ ဦးကိုနီ အတွက် ကိုတော့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်ကနေစပြီး ဘဏ် အကောင် ဖွင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ငွေစာရင်း ကိုလည်း ဘဏ်မှာထားပြီးဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ပါတယ်” ဟု အဆိုပါပြုဖြစ်မြောက် ရေးအတွက် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက် ပေးသူ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဒေါ်သဌာ အေးကပြောသည်။

ဦးနေဝင်းအတွက် စေတနာရှင် များက လှူဒါန်းသော ဂုဏ်ပြုငွေ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် သိန်းကိုးရာကျော် ရရှိသည်ဖြစ်ရာ ယင်းတို့အနက် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကို သမီးအကြီးအတွက် ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသည့် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ကလေးသုံးယောက် အတွက်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းငွေများထဲမှ ကာယကံရှင်တို့ ကြိုက်နှစ်သက်သည့် တိုက်ခန်း (ငွေကျပ် သိန်း ၅၅၀ တန်ဖိုးရှိ) တစ်ခန်း ကို ကလေးသုံးဦး၏ နာမည်ဖြင့် တရားဝင် စာချုပ်ချုပ်ဆိုကာ ဝယ်ယူ ပေးသွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ကျန်ရှိ သည့်ငွေကျပ် သိန်း ၁၈၀ ကျော်ကို ဦးနေဝင်း၏ ဇနီးဖြစ်သူ (ကာယကံ ရှင်)ထံပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ - ဇော်ကြီး(ပဏီတ)

ဝလက်ရှိချန်ပီယံ

ရတနာပုံအသင်းတွင် ဒဏ်ရာမှ ပြန်ကောင်းလာသည့် အောင်သူနှင့် သိန်းသန်းဝင်းတို့ ပြန်ပါလာပြီး ရခိုင်အသင်းမှာမူ နိုင်ငံခြားသားကစားသမား သုံးဦး အပါအဝင် လူစုံခဲ့သည်။ ရတနာပုံအသင်းသည် ပွဲအစတွင် ရခိုင် အသင်းဘက်သို့ အားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကိုးမိနစ်တွင် အသင်းခေါင်းဆောင် ရန်ပိုင် က ဦးဆောင်ပေးသွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရခိုင်အသင်း ချေပပိုးရရှိရန် တိုက်စစ်အားမြှင့်လာခဲ့ပြီး ၅၃ မိနစ်တွင် ပယ်နယ်တီကန်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ယင်းပယ်နယ်တီကို တိုက်စစ်မှူး ဆန်းဒေးမတ်သယူက သွင်းယူခဲ့သောကြောင့် ရခိုင်အသင်း ချေပပိုးပြန်ရခဲ့သည်။

ဂိုးပေးလိုက်ရသောကြောင့် ရတနာပုံအသင်း အနိုင်ဂိုးရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ သော်လည်း ရခိုင်နောက်တန်းက အမှားအယွင်းမရှိ ဖျက်ထုတ်ခဲ့သည်။ ရခိုင် အသင်းသည် ခြောက်ပွဲဆက် ရှုံးပွဲမရှိ ကစားထားနိုင်သော်လည်း နိုင်ပွဲတစ်ပွဲ သာရသေးပြီး ငါးပွဲအထိ သရေကျထားသည်။

ပွဲစဉ်(၆)ဒုတိယနေ့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး တောင်ကြီးကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဧရာဝတီအသင်း၊ အောင်ဆန်းကွင်း၌ ချင်းယူနိုက်တက်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ - စိုးညွန့်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ငလျင်အလွန် ပုဂံရှေးဟောင်းစေတီပုထိုးများ ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ပုဂံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပုဂံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသ၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့သောငလျင်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှုများအား တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနှင့် UNESCO တို့ပူးပေါင်း၍ ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ဆွေးနွေးပွဲ (International Conference on the Proposed Programme of Bagan Pagoda Post-Earthquake Restoration and Preservation) ကို ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ကျင်းပရာ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသူရဦးအောင်ကို၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr.HONG LIANG ၊ UNESCO ရုံးခွဲ (မြန်မာ) ၏ အကြီးအကဲ Ms. Min Jeong Kim ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပညာရှင်များ၊ UNESCO မှ ပညာရှင်များ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များ၊ ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲ၌ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယခုကဲ့သို့ ပြည်တွင်းပြည်ပပညာရှင်များ ပါဝင်သော ဆွေးနွေးပွဲအား ငလျင်

ဒဏ်ခံခဲ့ရသော ရှေးဟောင်းစေတီပုထိုးများ၊ အထိမ်းအမှတ် အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရေးနှင့် ကောင်းမွန်သည့် နည်းလမ်းများရရှိရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန်၊ နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များ၏ အကြံပြုဆွေးနွေးချက်များနှင့် အတွေ့အကြုံများဖလှယ်ရန်နှင့် ဘုရားစေတီပုထိုးများ အခွန်ရှည်စေရေး ပြည်တွင်းပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများမှ အကြံပြုချက်များရရှိရန်နှင့် ကူညီပံ့ပိုးမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရည်ရွယ်ချက်ထားရှိ၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ UNESCO နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏မိတ်ဆွေနိုင်ငံများဖြစ်သော တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဂျာမနီနိုင်ငံ၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ အီတလီနိုင်ငံများမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသော ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံသကဲ့သို့ ပုဂံဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ဖြစ်ရန်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရက တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ UNESCO အပါအဝင် မိတ်ဆွေနိုင်ငံများက ဆက်လက်၍ ပါဝင်ကူညီပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ပုဂံဒေသအား ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း တင်သွင်းရေး



အဆိုပြု စာတွဲကိုလည်း နိုင်ငံတကာပညာရှင်များ၊ ပြည်တွင်းပညာရှင်များဖြင့် ပူးပေါင်းရေးဆွဲလျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ကလည်း ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းရာ၌ ရှေးမူလပုံစံမပျက် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန်လမ်းညွှန်မှာကြားထားရှိပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရမှ ပုဂံဘုရားများ ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်း

ရေးအတွက် လျှို့ဝှက်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်သန်းကိုလည်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး ယခုလျှို့ဝှက်ငွေသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ် လျှို့ဝှက်ငွေ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ဟိုတယ်ဇုန်ရှိ မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်၌ မီးဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေးနှင့် မီးငြိမ်းသတ်နည်းလက်တွေ့သရုပ်ပြခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမျိုးလှိုင်က မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေးတောပြောကာ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစီးအရာရှိ ဦးကောင်းမြတ်နောင်က မီးသတ်ဆေးဘူပြင်လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်သရုပ်ပြခြင်း၊ ဟိုတယ်အတွင်း တပ်ဆင်ထားသော မီးဘေးလုံခြုံရေးပစ္စည်းကိရိယာများစစ်ဆေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရာ မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ ဒေါ်လှမင်းမင်းနှင့် ဝန်ထမ်း ၁၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်ဆည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကျောက်ဆည်မြို့မ ရဲစခန်းတို့ ပူးပေါင်း၍ စာပေဖတ်ရှုခြင်းအကျိုးကျေးဇူးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေးဆိုင်ရာများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ကျောင်းပုဂံ ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျောက်ဆည်) ပါမောက္ခချုပ် ဒေါ်တင်တင်ထိုက်ထိုက်လွင်က အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားပြီး

စာဖတ်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေးဟောပြောပွဲ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ကျောက်ဆည်)၌ ကျင်းပ

ကျောက်ဆည်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်စောလွင်က စာပေဖတ်ရှုခြင်း အကျိုးကျေးဇူးများ၊ စစ်တုရင်၊ ပန်းချီဆွဲနည်း၊ အိမ်တွင်းမှုပညာများ အခမဲ့လာရောက်နိုင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး ကျောက်ဆည်မြို့ မြို့မရဲစခန်း၊ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးသိန်းဝင်းက သက်ငယ်မုဒိန်းမှုများနှင့် အမှုကြီး ၁၀ မှုမှ လူသတ်မှု၊ လူသတ်မှု၊ မှုခင်းပြုမှု ပြန်ပေးဆွဲမှု၊ မုဒိန်းမှု၊ ဖောက်ထွင်းမှု မတရားအသင်းဖွဲ့စည်းမှု နိုင်ငံတော်ပုန်ကန်မှု၊ တိရစ္ဆာန်ခိုးမှု၊ ပြည်သူပိုင် (၆၁)မှု စသည့် အမှုများနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ခင်မောင်လွင်)

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောဒေသအတွင်းအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှု ကြုံတွေ့ပြီးနောက်ပိုင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများပေးအပ်မှုအခြေအနေ (၂၇-၁-၂၀၁၇ မှ ၁၇-၂-၂၀၁၇ထိ)

ရက်စွဲ ၁၇-၂-၂၀၁၇

Table with columns: စဉ် (Serial), စာပေအမျိုးအစား (Category), လူမှုဝန်ထမ်း/အဖွဲ့အစည်း (Organization), နယ်စပ်ရေရာဝန်ကြီးဌာန (Border Relief Office), နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ (WFP အပါအဝင်) (International Organizations), ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ (Government of Rakhine State), ပြည်တွင်းအလှူရှင်များ (Local Donors), စုစုပေါင်း (Total)

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောဒေသအတွင်းအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှု ကြုံတွေ့ပြီးနောက်ပိုင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများပေးအပ်မှုအခြေအနေ (၄-၁၀-၂၀၁၆ မှ ၁၇-၂-၂၀၁၇ထိ)

ရက်စွဲ ၁၇-၂-၂၀၁၇

Table with columns: စဉ် (Serial), စာပေအမျိုးအစား (Category), လူမှုဝန်ထမ်း/အဖွဲ့အစည်း (Organization), နယ်စပ်ရေရာဝန်ကြီးဌာန (Border Relief Office), နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ (WFP အပါအဝင်) (International Organizations), ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ (Government of Rakhine State), ပြည်တွင်းအလှူရှင်များ (Local Donors), စုစုပေါင်း (Total)

နိုင်ငံရေးပါတီဟောပြောတင်ပြချက်

ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီပါတီက ၎င်းတို့ပါတီ၏ မူဝါဒ၊ သဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို ဟောပြောတင်ပြ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးအောင်(ခ)ဦးဌေးလှိုင်က ၎င်းတို့ပါတီ၏ မူဝါဒ၊ သဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကိုဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် ညပိုင်းတွင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ် များမှ ဟောပြောတင်ပြခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါဟောပြောတင်ပြချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်။



လေးစားအပ်ပါသော မဲဆန္ဒရှင် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းများနှင့်ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်း မေတ္တာပို့သရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သ ဂါရဝပြုလိုက်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ ပါတီရဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးအောင်(ခ)ဦးဌေးလှိုင်ဖြစ်ပါတယ်။

မဲဆန္ဒရှင် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်နေ့မှာ စတင် ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ပါတီဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းကို တင်ပြရမယ်ဆိုလျှင် ပါတီဝင်များဟာ ၁၉၈၈ ခုနှစ် အရေးတော်ပုံကာလ ကတည်းက ပါဝင်လှုပ်ရှားခဲ့သော အတွေ့အကြုံရှိသော ပါတီဝင်များဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ပါတီများမှတ်ပုံတင်ဥပဒေအရ အခြားသောပါတီအသီးသီးတွင် တာဝန်ယူနေကြပြီး ယခုမှပြန်လည်စုစည်းခဲ့သော ကျောင်းသား၊ ပြည်သူ လူထုများဖြစ်ကြပြီး တပေါင်းတည်း စုစည်းထားတဲ့ပါတီတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပါတီဝင်တွေဟာ တစ်ပါတီစနစ်ကိုလည်း တွေ့ကြုံခဲ့ရသော ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားများဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူများရဲ့ ခံစားချက် များကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျခံစားခဲ့ရသည့်အတွက် ပြည်သူများရဲ့ အကျိုး သယ်ပိုးရန်သန့်ရှင်းစွာ ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ကျင့်သုံးအကောင်အထည်ဖော်ရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့သော ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို သက်ဝင်ယုံကြည် သော ပါတီတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့တစ်တွေဟာ ပါတီတစ်ရပ်တည်းထောင်ပြီး ပြည်သူ့အကျိုးပြုမောင်ဆောင်ပေးရန်အတွက် ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများဒီမိုကရေစီပါတီအား တည်ထောင်ခဲ့ ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားများနဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ သည့်အတွက် ပါတီရဲ့တံဆိပ် (Logo)ကို ခွဲဝေခြင်းအပြုအမူကိုတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၄ ခုရဲ့ အမှတ်အသားအဖြစ် ကြယ်ဖြူ ၁၄ လုံး ဝန်းရံထားခဲ့ ပါတယ်။

ခွဲဝေခြင်းဟာအရောင်အားဖြင့် အနီရောင်အဖြစ်တည်ရှိနေခဲ့ပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ခွဲဝေခြင်းဟာ အဖြူရောင်ဖြစ်ပါတယ်။ ဖြူစင်ခြင်း၊ သန့်ရှင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ယခင်ကျောင်းသားများ ဖြတ်သန်းခဲ့ရတဲ့ အခင်း အကျင်းတွင် တိုင်းတစ်ပါးနိုင်ငံခြားသားတွေရဲ့ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းခံရသည့် အတွက် တိုက်ပွဲဝင်တောင်းဆိုရာမှာ ခွဲဝေခြင်းစိတ်ဓာတ်နဲ့ တွန်းလှန် တိုက်ခိုက်ရာမှာ မလျော့သော့၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယ၊ သတ္တိနှင့်ပြည့်စုံပြီး တိုက်ခိုက် တတ်တဲ့ ခွဲဝေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ကျွန်တော်တို့ခွဲဝေခြင်းဖြူဟာ ယနေ့ ဖြစ်ပေါ်နေသော အခင်းအကျင်းအရ ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်း ညီအစ်ကိုမောင်နှမများက နိုင်ငံရဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေး၊ ဥပဒေပြုရေးများကို ဆောင်ရွက်နေ ကြသည့်အတွက် ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ဖြူစင်ခြင်းနဲ့အညီ အတူတကွ

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ထောက်ကူခြင်းများ ပူးတွဲဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ် ပါတယ်။

မဲဆန္ဒရှင်များခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ အောက်ဖော်ပြပါ ဆောင်ရွက်မှုများကို အသိ အမှတ်ပြုထောက်ခံပါတယ်။

- (၁) နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ရာတွင် အစိုးရ/လွှတ်တော်/တပ်မတော်/နိုင်ငံရေး ပါတီများ/ပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ထောက်ခံပါတယ်။
- (၂) အမျိုးသားရေးဖြစ်တဲ့ အမျိုးသားရင်ကြားစေ့စေ့ဆွေးနွေးပွဲကို ကြိုဆို ထောက်ခံပါတယ်။
- (၃) အမျိုးသားရင်ကြားစေ့စေ့အတွက် (၂၀)ရာစုပင်လုံညီလာခံ အောင်မြင် ရေးကို နိုင်ငံရေးပါတီများအားလုံး ပါဝင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းထားမှုများအား ထောက်ခံပါတယ်။

မဲဆန္ဒရှင် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ ရည်မှန်းချက်ကတော့ စည်းကမ်းပြည့်ဝပြီး စစ်မှန် သော ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်ပေါ်ရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

- ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ မူဝါဒများကတော့
 - (၁) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ကျင့်သုံးသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်ကို ယုံကြည်သည်။
 - (၂) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် ပါတီတွင်း/ပါတီပြင်ပ၌ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များ ဖြစ်သော အများဆန္ဒကိုဖော်ဆောင်ပြီး အနည်းဆန္ဒကို အသိအမှတ်ပြု မည်။
 - (၃) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် အမျိုးသားရေးကို အမြဲဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည်။
 - (၄) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် ပါတီအားလုံးနှင့် တန်းတူရည်တူဆက်ဆံသွားမည်။
 - (၅) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် ရည်ရွယ်ချက်/ယုံကြည်ချက်တူသော ပါတီများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်။
 - (၆) ကျွန်ုပ်တို့ပါတီသည် အခြားပါတီများအား နိုင်ငံရေးအရ ကောင်းမွန်သော ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်။

မဲဆန္ဒရှင်များခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို သက်ဝင်ယုံကြည်တဲ့ ပါတီတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသားရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေတဲ့အတွက် ယနေ့ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို လက်ရှိခံစား နေကြရပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ လွှတ်တော် (၃)ရပ်ဖြစ်တဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်များ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဆောင်တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ ပေါ်ပေါက်ပြီး နိုင်ငံတော်ကို ဒီမိုကရေစီနည်းနဲ့ တာဝန်ယူနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူပဲ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဝန်ကြီးများဦးဆောင်တဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ တွေဟာ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံတဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်များ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပါတယ်။ လွှတ်တော်များက ဥပဒေပြုပေးပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် များက မိမိတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်များရဲ့ လိုက်လျောညီထွေတဲ့ ဥပဒေနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်နေကြသည်မှာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေရဲ့ ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံတဲ့ဖွဲ့စည်းပုံအရ ပေါ်ပေါက်လာကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ပါတီက ကြိုဆိုထောက်ခံပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်း ၁၃၅ မျိုးသော တိုင်းရင်းသား များ၏အရေးကို ဦးထိပ်ထားသော အမျိုးသားရေးတွင် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သွေးခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်းများ ပြုလုပ်နေခြင်းအား လုံးဝကန့်ကွက်ရွတ်ချပါတယ်။ ၁၃၅ မျိုးသောတိုင်းရင်းသားများအရေးသည် ကျွန်တော်တို့ပါတီ၏ အရေးအဖြစ် လက်ခံထားသော ပါတီဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ဖြစ်ပေါ်နေသော ဖြစ်စဉ်များအရ နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နယ်မြေတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တပ်မတော် သည် အသက်၊ သွေး၊ ချွေးများ စတေးကာ သက်စွန့်ကာကွယ်နေကြခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ တပ်မတော်သည် တိုင်းပြည်အတွက်ဖြစ်သလို ပြည်သူများသည်

တပ်မတော်၏ အင်အားအဖြစ်တည်ရှိ ကြောင်း ကျွန်တော်တို့ပါတီမှ အမြဲ လက်ခံထားရှိပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ပါတီအနေဖြင့် ၁၃၅ မျိုးရှိ လူမျိုး တစ်မျိုးအား ထိခိုက်လာမည်ဆိုလျှင် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲစေရေးအတွက် ပြည်သူများ နှင့်အတူတကွ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။



မဲဆန္ဒရှင် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီပါတီ ဟာ လာမယ့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်မယ့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမှာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံမယ့် ပါတီဖြစ် ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပါတီဟာ ယခုလက်ရှိ အနိုင်ရပါတီနဲ့ပူးတွဲပြီး တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအကျိုးကို ဆောင်ရွက်လိုပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ပါတီဟာ ပြင်ပနိုင်ငံရေးမှာထက် လွှတ်တော်တွင်းနိုင်ငံရေးကို ပိုမို အားသွန်ခွန်စိုက်လုပ်ဆောင်လိုပါတယ်။ ဒါမှသာ ပြည်သူ့အကျိုးကို ထဲထဲ ဝင်ဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှာဖြစ်သလို လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော လွှတ်တော် ကြီးကို တစ်တပ်တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ပြီး အထောက်အကူပေးချင်ပါတယ်။ ပြည်သူများရဲ့ ယုံကြည်စွာ တာဝန်ပေးအပ်မှုကို လိုလိုလားလား လက်ခံ ရယူရေး မျှော်မှန်းလျက်ရှိပါတယ်။

မဲဆန္ဒရှင် ညီအစ်ကို မောင်နှမများခင်ဗျာ

ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီပါတီရဲ့ သင်္ကေတဖြစ်တဲ့ သန့်ရှင်းသော၊ ဖြူစင်သော၊ မည်သည့်အရောင်မျှ ဆိုးထားခြင်းမရှိသော ခွဲဝေခြင်းအဖြူကို ထောက်ခံတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ပေးပါရန် ရိုးသားစွာနဲ့ တောင်းခံအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ ဒေါင်းဖြူလေးဟာ ပြည်သူများရဲ့ ယုံကြည်စွာပေးအပ်လာမယ့်တာဝန်ကို ရိုးသားစွာနဲ့ စောင့်မျှော်ခံယူနေလျက်ပါ။

ပြည်သူ့အများက ကျွန်တော်တို့ပါတီရဲ့ ဒေါင်းဖြူလေးကို စဉ်းစား တွေးတော ငေးမောမနေဘဲ ချက်ချင်းဆုံးဖြတ် တံဆိပ်ခတ်ပြီး “ဒေါင်းဖြူကို ဝိုင်းကူ” ပေးစေလိုကြောင်း တင်ပြအစီရင်ခံရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေ။

အားလုံးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဒို့ဒေါင်းဖြူ
(ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဒေါင်းဖြူလာပြီဟေ့ . . .)
အရွေးမပေးစေဖို့ . . . အတွေးအမှားစေဖို့ . . .
ဒေါင်းဖြူကိုသာ မဲပေးကြဖို့လေ . . .
လူအခွင့်အရေးနဲ့ ဒီမိုကရေစီ စဉ်ဆက်မပြတ် လူထုအတွက် အားသွန်ခွန်စိုက် ထမ်းရွက်မှာဗျ ပြည်သူ့ချစ်တဲ့ဒေါင်းဖြူပါ . . .
ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဒေါင်းဖြူလာပြီဟေ့ . . .
ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဒေါင်းဖြူလာပြီဟေ့ . . .
တို့ဒေါင်းဖြူကို မဲပေးဖို့ . . . ဒေါင်းဖြူကိုလဲမဲပေးဖို့ . . .
ဒေါင်းဖြူကိုသာမဲပေးကြဖို့လေ . . .
ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဒေါင်းဖြူလာပြီလေ . . .
ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဟေ့ . . . ဒေါင်းဖြူလာပြီလေ . . .
အရွေးမပေးစေဖို့ . . . အတွေးအမှားစေဖို့ . . .
ဒေါင်းဖြူကိုသာ မဲပေးကြဖို့လေ . . .
အရွေးမပေးစေဖို့ . . . အတွေးအမှားစေဖို့ . . .
ဒေါင်းဖြူကိုသာ မဲပေးကြဖို့လေ . . .
ကျောင်းသားပြည်သူလက်တွဲကူ ပြည်သူ့အတွက် တို့ဒေါင်းဖြူ ။ ။



မန္တလေးနန်းမြို့ရိုး ရေရှည်တည်တံ့စေရန် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်မည်

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးမြို့၏ ယဉ်ကျေးမှုပြယုဂ်ဖြစ်သော နှစ်ပေါင်း ၁၆၀ ကျော်သက်တမ်းရှိ မန္တလေးနန်းမြို့ရိုး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု များအား လုပ်ငန်းစဉ်အစဉ်အဆက် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နန်းမြို့ရိုး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် မြို့ရိုးပတ်လည်ရှိ ရေညှိများအား ပေါင်းသတ်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ရေလုံဆေးအသုံးပြု၍ အနားသတ်ကြားဆိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မြို့ရိုးအုတ် နံရံတွင် ပျက်စီးလစ်လပ်နေသောနေရာများ၊ အက်ကွဲကျိုးပဲ့နေသော အုတ်များနှင့် ဆွေးမြည့်နေ

သော အုတ်များအားဖယ်ရှားပြီး ရှေးဟောင်းအုတ် အရွယ်အစားအတိုင်း အစားထိုးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မြို့ရိုး ကွဲအက်ပျက်စီးနေသည့်နေရာများအား ကာဗွန်ဖိုက်ဘာနည်းပညာ၊ Brick Stitching နည်းပညာ၊ Lime Grouting ထည့်သွင်းခြင်း နည်းပညာများ အသုံးပြု၍ ကြံ့ခိုင်မှုပြုလုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်တို့ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ထပ်မံဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း များအနေဖြင့် မြောက်ဘက်နှင့် အနောက်ဘက် မြို့ရိုးရှိ နိမ့်ကျပျက်စီးနေသည့် နေရာနှစ်ခုအတွက် အလျားငါးပေ၊ အနံငါးပေ၊ ဒုနှစ်ပေဖြင့် Concrete Grouting ဖြည့်၍ မြင့်တင်ခြင်းဖြင့် ကြံ့ခိုင်မှု

ပြုလုပ်ခြင်း၊ ပြာသာဒ်များနှင့် နန်းမြို့ရိုးနံရံ အပေါ် ထိပ်မျက်နှာပြင်အား မိုးရေစိမ့်ဝင်ခြင်းမှ ကာကွယ် ရန် ၁ ဒသမ ၅ လက်မထူ ကွန်ကရစ် ရေပိတ်လွှာ လောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နန်းမြို့ရိုး ပတ်လည်ရှိ တံခါး ၁၂ ခုနှင့် နန်းမြို့ရိုးအပြင် ဘက်အခြေအား ရေမဝပ်စေရန် လက်ရှိမြို့ရိုးနှင့် ကျိုးအကြားဖောက်လုပ်ထားသော လမ်းဘေး ရေမြောင်းများအား စနစ်တကျပြန်လည် ပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တစ်သျှူးကာချာလ်မျိုးပွားအလုပ်ရုံရှိ သုတေသနလုပ်ငန်းများ လေ့လာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ခုနစ်ဦးတို့ သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်က မန္တလေးမြို့၊ ဟွန်ဒါ(မြန်မာ)ကုမ္ပဏီ၏ တစ်သျှူးကာချာလ်မျိုးပွားအလုပ်ရုံ၌ သုတေသနပြုလုပ်လျက် ရှိသော ဓာတ်ခွဲခန်းအတွင်း အကြီးမြန်သစ်ပင်၊ အထွက်တိုး မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ကြီး၊ ဘရာဇီးလ်ငှက်ပျောမျိုးပွားခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ (ယာပုံ) အလုပ်ရုံခြံဝင်းအတွင်း အောင်မြင် ဖြစ်ထွန်းနေသော အကြီးမြန် သစ်ပင်များ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေတို့ကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။



“တစ်သျှူးကာချာလ် မျိုးပွား နည်းပညာနဲ့ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ထုတ် လုပ်နိုင်ဖို့ ၂၀၀၈ ခုနှစ်က စတင်ပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှာ ထုတ်လုပ်ရရှိတဲ့ မျိုးကောင်း မျိုးသန့် အကြီးမြန်ယူကလစ်ပင်တွေ ကို တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ ဖြန့်ဖြူးစိုက်ပျိုးခဲ့ပါတယ်။ အကြီးမြန် သစ်မျိုးတွေဖြစ်တဲ့ သင်္ဘောမန်ကျည်း (Albizia)နဲ့ မအူလက်ပဲမျိုးတို့ကို လည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်က စတင်ပြီး တစ်သျှူးကာချာလ် မျိုးပွားနည်းနဲ့ ထုတ်လုပ်မှု အောင်မြင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပင်တွေကို လယ်ကန်သင်းရိုး၊ လယ်ကွင်းဝန်းကျင်မှာ စိုက်ပျိုးရင် အထူးအကျိုးရှိနိုင်ပြီး မြေဩဇာ အနည်းငယ်သုံးစွဲဖို့သာ လိုအပ်ပါ တယ်။ ကုမ္ပဏီကထုတ်လုပ်နေတဲ့ အကြီးမြန် ယူကလစ်လေးမျိုးအနက် တစ်ခုမှာ အချင်း ၂ ဒေသ ၅ လက်မထိ ထူးခြားစွာကြီးထွားတဲ့ Ever Green-1 နဲ့ GW-27 မျိုးတို့ကို

လည်း အောင်မြင်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ ပါတယ်”ဟု ကုမ္ပဏီမှတာဝန်ရှိသူ သစ်တစ်ဦးက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအား Projector ဖြင့်ရှင်းလင်းပြသသည်။

သဘာဝသစ်တောသည် တစ်ဧက လျှင် အပင်အရေအတွက် ၂၀ မှ ၃၀ ထိသာရှိပြီး ကြီးထွားနှုန်းမှာ တစ်နှစ် လျှင် ၀ ဒေသ ၅ တန်သာကြီးထွားကာ နှစ် ၅၀ မှ ၁၀၀ အတွင်းသာ ခုတ်ယူ အသုံးပြုနိုင်သည်။ အကြီးမြန်သစ်ပင် သည် တစ်ဧက အပင်အရေအတွက် ၅၀၀ ခန့်ဝင်ဆုံးပြီး ကြီးထွားနှုန်းမှာ တစ်နှစ်လျှင် ၁၀ တန်ခန့်ကြီးထွား သည်။ ၅ နှစ်ပြည့်လျှင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း မှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းထိ ပင်ကျပ်များကို ခုတ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပြီး ကျန်လက် ရွေးစင်အပင်များကို စိုက်သက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၂ နှစ်အထိ ဆက်လက်ပြုစု ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် အဆောက်အအုံ သုံး သစ်မာခွဲသားအဆင့်ရရှိနိုင်သည်

ဖွဲ့စည်းမှုကောင်းလာပြီး Organic Matter တွေတိုးလာပါတယ်။ မြေဆီ ပြန်လည် ဖြစ်ပေါ်လာပါတယ်။ ယူကလစ်ပင်ဟာ Photosynthesis အားကောင်းပြီး ကာဗွန်ဒိုင်အောက် ဆိုက် စုပ်ယူမှုနဲ့ အောက်ဆီဂျင်ထုတ် လွှတ်မှုတို့ အလွန်များပါတယ်။ ယူကလစ်ပင်ဟာတာတာဟာ တစ်နှစ် မှာ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ၂၄ တန် စုပ်ယူပြီး အောက်ဆီဂျင် ၁၈ တန် ထုတ်လွှတ်ပေးနိုင်တာမို့ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ကောင်းမွန်စေပါတယ်။ သတ္တုထုတ်လုပ်ရာဒေသ၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းပျက်စီးနေတဲ့ ဒေသတွေမှာ အကြီးမြန်သစ်ပင် စိုက်ပျိုးပါက ဂေဟစနစ်ကိုအမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးပါတယ်”ဟု ကုမ္ပဏီ မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်း ပြသရာ ပြည်သူများ တစ်ဝိုက်တစ်ဝိုက် စိုက်ပျိုးရေးအတွက် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက အကြံပြု ပြောကြားကြသည်။ (အောင်ခန့်)

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန် တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၃၈ ဒသမ ၄၃ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၈၄ ဒသမ ၇၄ သန်းနှင့် စုစုပေါင်း ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၂၃ ဒသမ ၁၇ သန်းဖြစ်ပြီး ပုံမှန်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၄၀ ဒသမ ၈၆ သန်း၊ နယ်စပ်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၄၇ ဒသမ ၅၀ သန်းနှင့် စုစုပေါင်း သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇၈၈ ဒသမ ၃၆ သန်းဖြစ်သဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာ နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွက် စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈၁၁ ဒသမ ၅၃ သန်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုလိုငွေမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၇၆၅ ဒသမ ၁၉ သန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၅၆၅ ဒသမ ၁၆ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃၃၇ ဒသမ ၂၇ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၅၀၂ ဒသမ ၄၃ သန်းဖြစ်ပြီး ပုံမှန်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၅၀၃ ဒသမ ၅၆ သန်း၊ နယ်စပ်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀၃ ဒသမ ၆၂ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းသွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၆၀၇ ဒသမ ၁၈ သန်းဖြစ်သဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ ၂၀၁၀၉ ဒသမ ၆၁ သန်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုလိုငွေမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၁၀၄ ဒသမ ၇၅ သန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့မှ လစဉ်တင်ပြသော ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်အခြေအနေအစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ဆန့်ကျင်ရေး အသင်း(ဗဟို)နှစ်ပတ်လည်စည်းဝေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 “မူးယစ်ဆိုင် ဆန့်ကျင်ကြ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက် စေရေးအတွက် တစ်နိုင်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်သွားရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ် ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းကို ၁၉၉၄ ခုနှစ်က စတင်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်၍ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် လျော့နည်းပပျောက်ရေးကို စီမံချက်များချမှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၇ ခု၊ ခရိုင် ၃၀၊ မြို့နယ်ပေါင်း ၁၄၉ မြို့နယ်၊ အသင်းဝင်ပေါင်း ၂၈၉၄၉ ဦးရှိကြောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်သူ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဝိုင်းဝန်းကူညီ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမှုမှာ မူးယစ် အန္တရာယ်ကင်းဝေးပပျောက်သွားနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကမာရွတ်မြို့နယ် မူးယစ်ပြတိုက် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံမူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း (၁၈) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းဝန်းကြီး တင်အောင်ထွန်းနှင့် သဘာပတိ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း (ဗဟို) ဥက္ကဋ္ဌ ရဲချုပ်စိုးဝင်း(ငြိမ်း)တို့က အမှာစကားများ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း အတွင်းရေး များ ဦးမြင့်ခိုင်က အစီရင်ခံစာဖတ်ကြား၍ ဘဏ္ဍာရေးများ ဦးဘိုကြီးက အသင်း ရသုံးငွေစာရင်းရှင်းတမ်း ဖတ်ကြားပြီး စာရင်းစစ်ဦးတင်ထွက်က အသင်း စာရင်းအင်းများသည် စာရင်းအင်း ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ကိုက်ညီ၍ ထောက်ခံပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ အသင်းနာယကကြီးများဖြစ်ကြသော ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဦးတင်လှိုင် (ငြိမ်း)၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ဦးသန်းဦး(ငြိမ်း)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ်ဝင်းနိုင်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးသတင်းစာဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒါရိုက်တာမောင်ယဉ်ကျော်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၆၈၄)

ကျေးလက်ဒေသ လမ်း၊ တံတား လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

အုတ်ဖို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် အုတ်ဖိုမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာပေါင်း ၂၄၄ ရွာရှိပြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူမှု စီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် မြစ်စိမ်းရောင် စီမံကိန်း ကျေးရွာ ၄၁ ရွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီး သဘာဝဘေးကြောင့် ရေကြီးနစ်မြုပ် သော ဒေသများတွင်လည်း ပျက်စီးသွားသော လမ်း၊ တံတားများအား ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုနှင့် ကျေးလက်လမ်း၊တံတားများ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ အဆင့်မြှင့် တင်ခြင်းတို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တာဆုံ - တိမ်ညွန့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းအား ကတ္တရာခင်းဆောင်ရွက်ပေး နေမှုကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့က သတ်မှတ် စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ဒေသခံပြည်သူများ ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ (ကြေးမုံ)



ဝန်နဝါရီ ၁၅ ရက် ညနေပိုင်းက ဗဟိုသမဝါယမအသင်းနှင့် ကောင်းမြန်မာအောင်ဖောင်အေးရွင်း တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ဆဋ္ဌမအကြိမ် မြန်မာ့ရိုးရာသစ်သားပန်းပုပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဗဟန်း မြို့နယ် ဆရာဝံ ပလာဇာရှိ ငါးထပ်၌ ပြုလုပ်ရာ ပထမရရှိသော စိတ်ကြိုက်သစ်သားပန်းပုပြိုင်ပွဲ တွင် ဦးကျော်စွာ(ဒါးပိန်)၏ “နှစ်ဖဝါး၊ နှစ်ထွာလွတ်မှာလားကွယ်”ပန်းပုလက်ရာကို တွေ့ရစဉ်။ (ခင်မောင်ဝင်း-ကြေးမုံ)

မိသလင်ကျေးရွာတွင်းလမ်းမ ကွန်ကရစ်ခင်း

ကျိုက်လတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ကျေးလက်နေပြည်သူများ သွားလာဆက်သွယ်မှု အဆင်ပြေစေရေးနှင့် ကုန်စည် စီးဆင်းမှု မြန်ဆန်စေရေးအတွက် ကျိုက်လတ်မြို့နယ် မိသလင်ကျေးရွာ တွင်းလမ်းမကြီးအား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်မှ စတင်ကာ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးရန်လင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မတ် ၁၅ ရက်အပြီး ကွန်ကရစ်ခင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မိသလင်ကျေးရွာ ရွာလမ်းမကြီး ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နိုင်ငံတော် ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေ ၂၂ ဒသမ ၃၆၅၅ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး လမ်းအရှည် ၄၈၁၁ ပေ၊ အကျယ် ခြောက်ပေ၊ ၃ ခြောက်လက်မဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သပြေထွန်း)

ဒားကစား



နောက်ခံလူ မာတင်ကာဆာရက်စ် ဆောက်သမ်တန်သို့ ပြောင်းရွှေ့

ဂျူဗင်တပ်အသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့၏ နောက်တန်းကစားသမားဟောင်း မာတင်ကာဆာရက်စ်သည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီကုန်အထိ ဆောက်သမ်တန်အသင်းတွင် ရှိနေမည့် စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုကာ ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ပြီးခဲ့သည့်ဇွန်လအတွင်းက ဂျူဗင်တပ်အသင်းမှ ထွက်ခွာခဲ့သည့် ဥရုဂွေးကြယ်ပွင့် မာတင်ကာဆာရက်စ်သည် အီတလီစီးရီးအေကလပ် အေစီမီလန်အသင်း၏ ကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းဆိုခဲ့ပြီးနောက် အသင်းလက်ခံဖြစ်နေခဲ့ကာ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းများနှင့် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်နေခဲ့သူဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဆွေးနွေးနေခဲ့ရာမှ လက်ရှိတွင် အသက်(၂၉)နှစ်အရွယ်ရှိ မာတင်ကာဆာရက်စ်အနေဖြင့် ဆောက်သမ်တန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “အင်္ဂလန်မြေရဲ့ အရေးပါတဲ့ကလပ်အသင်းတစ်သင်းမှာ လာရောက်ကစားခွင့်ရလို့ အလွန်ပဲဝမ်းသာပါတယ်။ ကျွန်တော်ရဲ့အဖွဲ့အစည်းအရေအတွက်က ကျွန်တော်အတွက်ကောင်းဆုံးအခွင့်အရေးတွေဟာ ဆောက်သမ်တန်အသင်းအတွက်ပဲဖြစ်လာမှာပါ။ ဆောက်သမ်တန်အသင်းနဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိုက်ရတဲ့အတွက်လည်း အတိုင်းမသိဝမ်းမြောက်မိပါဘူး”ဟု နောက်တန်းကစားသမား မာတင်ကာဆာရက်စ်က ဆောက်သမ်တန်အသင်း၏ တရားဝင်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ တစ်ဆင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

နောက်တန်းကစားသမား မာတင်ကာဆာရက်စ်သည် ဂျူဗင်တပ်အသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့တွင် အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့သည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ဆောက်သမ်တန်အသင်းသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားနောက်ဆုံးပိုလ်လွဲအဖြစ် မန်ယူအသင်းနှင့် ဝင်ဘလေတွင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါပိုလ်လွဲပွဲစဉ်သည် နောက်တန်းကစားသမား မာတင်ကာဆာရက်စ်အတွက် ဆောက်သမ်တန်အသင်းနှင့် ပထမဆုံးပွဲထွက်လာမည့်ပွဲစဉ်လည်းဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။ (ဧွေကြယ်)

အီဘရာဟီမိုဗစ်၏ ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးဖြင့် စိန်အက်စ်တီယန်ကို မန်ယူ ဂိုးပြတ်နိုင်

ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲ၏ (၃၂)သင်းအဆင့် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်များအနက် မန်ယူအသင်းနှင့် စိန်အက်စ်တီယန်အသင်းတို့၏ပွဲစဉ်တွင် မန်ယူအသင်းက စိန်အက်စ်တီယန်အသင်းကို တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်၏ ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးဖြင့် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူးအီဘရာဟီမိုဗစ်သည် အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ပွဲကစားချိန် ၁၅ မိနစ်၊ ၅၅ မိနစ်နှင့် ၈၈ မိနစ်တို့တွင် မန်ယူအသင်းအတွက် ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးသည် အီဘရာဟီမိုဗစ်၏ မန်ယူအသင်းနှင့်အတူ ပထမဆုံးအကြိမ် သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးလည်းဖြစ်သည်။

တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်သည် ယခုတစ်ကြိမ် ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးယူနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကစားသမားဘဝတစ်လျှောက်တွင် (၁၇) ကြိမ်မြောက်သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် ဟက်ထရစ်သွင်းဂိုးလည်းဖြစ်လာခဲ့သည်။

မန်ယူအသင်းသည်လည်း နည်းပြ ဖာဂူဆန်လက်ထက် ၂၀၀၀

ခုနှစ်မှစတင်ကာ ဂိုးမပေးရဘဲ ဥရောပပွဲစဉ်သုံးပွဲဆက်နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့် မှတ်တမ်းတစ်ရပ်တင်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ယခုပြိုင်ပွဲတွင် သုံးဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ယူရိုပါလိဂ်(၁၆)သင်းအဆင့် တက်လှမ်းနိုင်ရန် နီးစပ်မှုရှိသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲစဉ်သည် လူငယ်တိုက်စစ်မှူး မားကိုရက်ရှီဖွဲ့အတွက် မန်ယူအသင်းနှင့် ပွဲထွက်ကစားခဲ့သည့် ပွဲ(၅၀)ပြည့်မြောက်သည့် ပွဲစဉ်ဖြစ်လာခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၇၀ တွင် မာတာနေရာတွင် အစားထိုးဝင်ရောက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မန်ယူအသင်းအတွက် လက်ရှိအချိန်သည် ပွဲကျပ်ကာလဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ဘလက်ဘန်းအသင်းနှင့် အက်ဖ်အေဖလားပွဲစဉ်၊ ၂၂ ရက်တွင် စိန်အက်စ်တီယန်အသင်းနှင့် ယူရိုပါလိဂ်(၃၂)သင်းအဆင့်ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်၊ ၂၆ ရက်တွင် ဆောက်သမ်တန်အသင်းနှင့် အီးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားနောက်ဆုံးပိုလ်လွဲပွဲစဉ်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ (ဧွေကြယ်)



ဝင်းဂါး၏ အနာဂတ် ရာသီကုန်တွင် ဆုံးဖြတ်မည်



အာဆင်နယ်အသင်းနည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါးသည် ၎င်း၏အနာဂတ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီကုန်တွင် ဆုံးဖြတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါးသည် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအား ချန်ပီယံလိဂ်(၁၆)သင်းအဆင့်တွင် ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယခင်ကရှိနှင့်နေပြီးသည့် မိအားကို ထပ်မံတိုးသွားစေခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် အာဆင်နယ်အသင်းတွင် အာစင်ဝင်းဂါး ဆက်ရှိရန် သို့မဟုတ် ထွက်ခွာရန် ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်၍ လည်း အာဆင်နယ်အသင်းနှင့် အာစင်ဝင်းဂါးတို့အကြား ဆွေးနွေးရတော့မည်ဖြစ်သည်။ နည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါးသည် ၁၉၉၆ ခုနှစ်ကတည်း အာဆင်နယ်အသင်းနည်းပြအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့သူဖြစ်ပြီး နည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါး၏ အာဆင်နယ်နှင့် စာချုပ်သက်တမ်းသည် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီကုန်တွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သည်။

နည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါးလက်ထက်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းသည် ၁၉၉၇-၉၈၊ ၂၀၀၁-၀၂၊ ၂၀၀၃-၀၄ တို့တွင် ပရီမီယာလိဂ်ဖလားသုံးကြိမ်၊ ၁၉၉၇-၉၈၊ ၂၀၀၁-၀၂၊ ၂၀၀၂-၀၃၊ ၂၀၀၄-၀၅၊ ၂၀၀၅-၀၆၊ ၂၀၀၆-၀၇ တို့တွင် အက်ဖ်အေဖလားမြောက်ကြိမ်၊ ၁၉၉၈၊ ၁၉၉၉၊ ၂၀၀၂၊ ၂၀၀၄၊ ၂၀၀၅၊ ၂၀၀၆၊ ၂၀၀၇ တို့တွင် ကွန်မြူနတီဒိုင်းမြောက်ကြိမ် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီး ပရီမီယာလိဂ်ဖလားမှာ ၂၀၀၄ နောက်ပိုင်း ရရှိခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။(ဧွေကြယ်)

ဆန်းဒါးလန်းနှင့်ပွဲစဉ်တွင် လူကာကူပါဝင်လာမည်ဟုဆို

အဲဗာတန်အသင်း၏ အားထားရသည့် တိုက်စစ်မှူး လူကာကူသည် အဲဗာတန်အသင်း လာမည့်ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်အဖြစ် ကစားမည့် ဆန်းဒါးလန်းအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း နည်းပြ ရော်လ်နယ်ကီးမန်းက ပြောကြားလိုက်သည်။



တိုက်စစ်မှူး လူကာကူသည် ခြေသလုံးဒဏ်ရာရရှိထားခြင်းကြောင့် ဆေးဝါးကုသမှု

ခံယူနေရသည့်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ တိုက်စစ်မှူး လူကာကူသည် အဲဗာတန်အသင်းနှင့် မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းတို့ တစ်ဖက်တစ်ရိုးစီသရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွင် မိနစ် ၉၀ အပြည့် ပါဝင်ကစားခဲ့သော်လည်း အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် ခြေသလုံးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နည်းပြ ရော်လ်နယ်ကီးမန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်များကိုသာ ယုံကြည်မှုရှိသည့် တိုက်စစ်မှူး လူကာကူအား ဒဏ်ရာအား ဆေးဝါးကုသရန်အတွက် ဘယ်လ်ဂျီယံသို့ ပြန်လွှတ်ခဲ့ကြောင်းလည်း ရော်လ်နယ်ကီးမန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား မက်ကာသီ (တဲကော့ကြောဒဏ်ရာ)နှင့် တိုက်စစ်မှူး မီရာလက်စ်(ပေါင်ဒဏ်ရာ)တို့သည်လည်း ဒဏ်ရာပြဿနာကြောင့် မစ်ဒယ်ဘရော့နှင့် ပွဲစဉ်တွင် မပါဝင်နိုင်ခဲ့သော်လည်း အဆိုပါကစားသမားနှစ်ဦးစလုံး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ကစားမည့် ဆန်းဒါးလန်းအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် ပြန်လည်ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း နည်းပြ ရော်လ်နယ်ကီးမန်းက ဆိုသည်။ (ဧွေကြယ်)

မော်ဘိုမြို့နယ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
မူးယစ်ဆေးဝါး(၄၁)ရက်ကုန်အရေမှ တစ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်က မော်ဘိုမြို့နယ် အင်းလျက်ကျေးရွာအုပ်စု ဖန်ခါးကုန်း ကျေးရွာနေ စိန်မြင့်၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ဖန်ခါးကုန်း ဆေးပြား ၁၀၈၀၀ နှင့် ဆေးခြောက် ၇၅ ရက်အား လည်းကောင်း၊ အလားတူ မူးယစ်ဆေးဝါး(၁၈) မန္တလေးတောင်ပိုင်းမှ တစ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်က မဟာအောင်မြေမြို့နယ် နေ စိုးဝင်း၏ နေအိမ်မှ ဘိန်းဖြူ ၁၂ ဒဿ ၅ ရက်၊ အိုက်စ် ၂ ရက်၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၃၈ ပြား၊ ဘိန်းဆီ ၆၀ ရက်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိပြီး သတင်းဆက် အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ဘိန်းဖြူ နေထိုင်သည့် ၎င်း၏မိခင် နေအိမ်မှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၃၀၅

ပြား၊ ဘိန်းဖြူ ၅ ရက်၊ အိုက်စ် ၃၀၀ ရက်၊ ဘိန်းဆီ ၈၂၂ ရက် တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ သတင်းကင်း ဆက်အရ ဘိန်းဖြူနေထိုင်သည့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် စည်သာယာကျေးရွာ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇော်ဝင်းထွဋ်၊ သိန်းအောင်၊ အိုက်ရွှေတို့ လေးဦး ထံမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၇၀၈၅၈ ပြား၊ ဘိန်းဖြူ ၃၄၈ ရက်၊ အိုက်စ် ၁ ဒဿ ၀၅ ကီလို၊ ဘိန်းဆီ ၇၅၀ ရက်၊ အက်တက်စီဆေးပြား ၃၄ ပြား၊ ဆူဒိုအက်စီဒရင်းဆေးပြား ၁၃၀၀၀၊ ပစ္စတိုသေဆတ်တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၈၃ တောင့်၊ မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးနှင့် ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)



ရပ်တန့်ထားသောယာဉ်အား မသင်္ကာသဖြင့် စစ်ဆေးရာမှ တရားမဝင်ကျွန်းသစ်ခွဲသားများသိမ်းဆည်းရမိ

ညောင်လေးပင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့ နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ ဝဲဝန်းကျေးရွာ အုပ်စု ဘိုင်းဒါးကျေးရွာအနီးတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၆ နာရီ ၀၅နီးကျခန့်က ရပ်တန့်ထားသော ယာဉ်အား စစ်ဆေးရာမှ ပိုင်ရှင်မဲ့ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်ခွဲသားများအား သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ဝဲဝန်းကျေးရွာ အုပ်စု ဘိုင်းဒါးကျေးရွာ ရန်ကုန်- မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင်(၈၈ /၁) အနီး၌ ရပ်ထားသော ယာဉ်အမှတ် (4 I /-----) FOTON အမျိုးအစား အပြာရောင် ခြောက်ဘီးယာဉ်အား မသင်္ကာသဖြင့် ညောင်လေးပင် မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးမှူး ဦးတင်စိုး

ဦးစီးသော ၁၀ ဦးပါ ပူးပေါင်း အဖွဲ့က သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် ကျွန်းသစ်ခွဲသားဆိုင်ရုံ ၁၃၃၇ ချောင်း(၅ ဒဿ ၃၄၉၂ တန်) ကာလတန်ဖိုးကျပ် ၄၀၀၀၀၀ အား ပိုင်ရှင်မဲ့သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရ သည်။
“ဒီနေ့မနက် ၅ နာရီလောက် မိုင်တိုင်အမှတ် (၈၈/၁) နားက ဘိုင်းဒါး ပွဲရုံတန်းနားမှာ မိတာပါ။ သွားစစ်တဲ့အချိန်က မှောင်နေပြီ။ ကျွန်တော်တို့ကလည်းတစ်ခုခုဖြစ် မယ်ဆိုရင်အန္တရာယ် မဖြစ်အောင် လူကလည်းစုရသေးတယ်။ ကျွန်တော် တို့ ဝန်ထမ်းထဲကသတင်းရလို့ ကိုယ် ချည်းပဲသွားဖမ်းလို့ မရဘူး။ ရဲခေါ်ရ တယ်။ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေနဲ့ ပေါ့။ ယာဉ်ပေါ်မှာ လူကိုတော့မတွေ့

ဘူး။ မတွေ့တော့ယာဉ်ပေါ်မှာပါရှိတဲ့ သိမ်းဆည်း ရမိတဲ့ပစ္စည်းတွေနဲ့ ရဲစခန်းမှာအမှုဖွင့်ဖို့ သွားနေ တုန်းပဲ”ဟု ညောင်လေးပင်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးမှူး ဦးတင်စိုးက ပြောကြားသည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိသော တရားမဝင် ကျွန်း သစ်ခွဲသားများအား မြို့နယ်သစ်တော ဦးစီးရုံးတွင် သိမ်းဆည်းထားရှိပြီး ယာဉ်အား ပြန်တန်ဆာရဲစခန်းသို့ ပို့ဆောင်ကာ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးမှူး ဦးတင်စိုးက တရားခံအား ရှာဖွေဖော် ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေး ပြန်တန် ဆာနယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မြို့ကိုလင်း(ညောင်ပိုင်း)



ဘိုင်းဒါး(ခ) တင်မောင်(ခ)ခင်မောင်ထွဋ်(ခ) ဖက်တီး၊ ဇော်ဝင်းထွဋ်၊ သိန်းအောင်နှင့် အိုက်ရွှေတို့ လေးဦး အား သိမ်းဆည်းရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
တင်ဒါစစ်စစ်ရေးနှင့် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ လျှပ်စစ်နှင့်အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ အလုံတပ်အားပေးစက်ရုံဝင်းအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အထောက်အပံ့အသစ်၊ ကြမ်းခင်းစီမံခန့်ခွဲရေး(၁၃၃၅) စတုရန်းပေရှိ (၃)ထပ် အဆောက်အအုံတစ်လုံးအား ပုတ်ပြုတ်စနစ် (EPC Contract)စနစ်ဖြင့် ဆောက်လုပ်ရန် မြန်မာ့ကုမ္ပဏီလီမိတက် လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက် လိုပါသည်။
၂။ တင်ဒါစစ်စစ်ရေးဆိုင်ရာ - (၂၀-၂-၂၀၁၇)ရက်၊ (၀၉:၃၀)နာရီ
၃။ တင်ဒါအရောင်းမိတ်ရက် - (၂၇-၂-၂၀၁၇)ရက်၊ (၁၆:၃၀)နာရီ
၄။ Company Profileအပါအဝင် - (၁၇-၃-၂၀၁၇)ရက်၊ (၁၆:၃၀)နာရီ
Technical Proposal & Financial Proposal
နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည့်ရက်
၅။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်ကို သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည်။ စတင်၍ နှိုင်းချိန်အတွင်း အောက်ပါဌာနတွင် လာရောက် စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါစစ်စစ်ရေးနှင့်ကြီးကြပ်မှုတော်မတီ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
လွှတ်တော်ဝင်း၊ အလုံမြို့နယ်

(၆၉)နှစ်မြောက်ချင်းအမျိုးသားနေ့ဖိတ်ကြားခြင်း
(၆၉)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အား အောက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ပါသည်။ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ပေးပါရန် လူကြီးမင်းအား လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
နေ့ရက် - ၂၀-၂-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့)
အချိန် - မွန်းလွဲ ၁နာရီမှ ၅နာရီအထိ
နေရာ - ဖရင့်ခန်းမ၊ အမှတ်(၄၀၄-က)၊ အောက်ကြည့် မြင်တိုင်လမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
(၆၉)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ကျင်းပရေးကော်မတီ
ခဝေ(တက္ကသိုလ်များ-ရန်ကုန်)

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်တင်စိုင့်(၆/ထပ်(နိုင်)၀၀၀၆၆၇၇၇ အမှတ် (၄၁၃/ခ) မြေညီထပ်၊ မြို့မ(၆)လမ်း၊ ၄/တောင်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ် တိုက်ခန်း ကို တိုက်ခန်းပိုင်ရှင်များဖြစ်ကြသော ဦးတင်ထွဋ်(၂/ပထမ (နိုင်)၀/၆၈၃၆၆)၊ ဦးနိုင်လတ် (၁၂/သကတ(နိုင်)၀/၇၈၆၇၇)တို့ထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေအစီအစဉ် တစ်စောင်ကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြုစုပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်းရောင်းဝယ်ခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူများသည် ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်ခွင့်အထောက်အထားမရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အဆိုပါတိုက်ခန်းရောင်းချခြင်းကို ဥပဒေ နှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်တင်စိုင့်၏လွှဲအပ်ချက်အရ-
ဒေါ်မေသုအောင် ဒေါ်မိုးမြင့်စည် ဒေါ်အိမ်ကြွင်းသိန်း
(စဉ်-၃၁၇၁) (စဉ်-၄၅၅၅) (စဉ်-၄၇၉၀၄) (စဉ်-၄၇၉၆၇)
အထက်တန်းရေးနေ့များ
အမှတ်(၈၅) ပထမထပ်(ယာ) ၄၄လမ်း၊ ဗိုလ်ထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၉၅၅၇ ၀၀-၂၉၆၄၀၃

“ အများသိစေရန် ”
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်သိုလှော်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကင်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကြီးလမ်း၊ အမှတ် (၇) ဟုခေါ်တွင်သော (၁၆ ပေ x ၆၀ ပေ) မှီ မြေကွက်ပေါ်တွင် (၃) ထပ်တိုက်သစ်ဆောက်လုပ်ရန် တွက်မိတ်ဆွေ ကန်ထရိုက်တာနှင့် မြေရှင် ဒေါ်သခင်စိုင့်တို့သည် နှစ်ဦးသဘောတူ ကတိ စာချုပ် ချုပ်ဆိုထားကြပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုစာချုပ်မှာ ဥပဒေနှင့်အညီ ယနေ့တိုင် အတည်ဖြစ်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိုမြေကွက်အား မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်ကမူ မည်သည့်နည်းနှင့်မူ တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်း မပြုလုပ်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးလှမောင် TME-၀၃၇၃၂၄ ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ
ဒေါ်လက်လက်လင်း ဦးရန်နိုင်ဦး ဒေါ်မအေးသိန်း
ဖုန်း-၉၅၄၄၅၅ ဓဉ်-၄၆၇၁၆ ဓဉ်-၄၄၄၅၄
(အထက်တန်းရေးနေ့များ)
အမှတ်-၁၀၁၊ ပထမထပ်၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

အမည်မှန်
မြည်မြို့၊ အထက်(၁) အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ နဝမ တန်း(B)တွင် ပညာသင်ကြားနေ သော မသုန္ဒရီမောင် (၇/ပထမ(နိုင်) ၂၀၈၄၄၁)၏ အမည်မှန်မှ မသုန္ဒရီ မောင်ဖြစ်ပါကြောင်း။ **မသုန္ဒရီမောင်**

“ဥယျာဉ်ဆိုင်ခြင်း”
KAE KAE SHWE SIN CO., LTD. ၏ ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ် - ၄၃၂/ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ (ရာက) ရက်(၅) (၆-၅-၂၀၁၆) တစ်ပြားမှစ၍ မှတ် (၁၆-၂-၂၀၁၇) ရက်(၁၆- ၆-၂၀၁၀) နာရီ(၁၀:၀၀) နာရီ(၁၆)တွင်ပေးချင်း နှိုင်း နှိုင်းကြေညာအပ်ပါသည်။
Ph: 263023.

ပြင်ဆင်ပတ်ရှုပ်ရန်
အောက်တိုဘာ(၄)၊ ၂၀၁၅၊ ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၂) အမှတ်စဉ်(၁၉) ကန်ကွက်နိုင် ကြောင်းကြော်ငြာတွင် ဦးစိုင့်(ခ) မိဟာမက်လင်း (TME-025053) အစား မက်လင်း (TME-025053) ဟု အမှန်ဖတ်ရှုပေးပါရန်။

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ဒဂုံကန်မြို့နယ်၊ တိုက်ခန်းအမှတ်(၃) မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၁၃/၀) ဝန်ဆောင်မှုရန် ရပ်(၂) မြေကွက်အမှတ် (DEH-43) မြေစနစ်(၅၀) (၇-၀၀) ဧကရှိ ဦးစိုင့်(ခ) မိဟာမက်လင်း (၁၅)ရက် အတွင်း လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း နှင့်သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်မှုမရှိ ပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ နှစ်(၃၀)မြေကွက်စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားခြင်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
နေပြည်တော်စည်သာယာရေးကော်မတီ

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကိုင်များအသင်း
စာရင်းရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်မည်။
(၂၆၇)ကြိမ် စာရင်းရေးပညာသင်တန်းကို (၂၆-၂-၂၀၁၇) ရက် နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အောက်ပါလိပ်စာသို့ စာရင်း ပေးသွင်း တက်ရောက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လိပ်စာ - မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကိုင်များအသင်း
အမှတ်၊ ၉၁/၉၃၊ (၄၉)လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း - ၀၁-၂၅၀၂၆၊ ၀၉-၉၅၂၆၅၁၀၆၆။

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်
Interconnection Holding Co.,Ltd ၏ Inland Container Depotတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းများ အလိုရှိပါသည်။
၁။ Empty Handler Operator ကျား (၆)ဦး
၂။ EIR Clerk ကျား (၆)ဦး
၃။ Account Clerk မ (၆)ဦး
၄။ လုံခြုံရေးဝန်ထမ်း ကျား (၄)ဦး
လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အတွင်း၊ အလုပ်သမား မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ ရပ်ကွက်အတွင်းနေထိုင်ကြောင်းနှင့် အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်ထောက်ခံချက်နှင့် ပြည်သူ့ ရဲစခန်းများ၏ ထောက်ခံချက်မိတ္တူ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူတို့နှင့် အတူ အောက် ဖော်ပြပါလိပ်စာများသို့ ၂၄-၂-၂၀၁၇ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
၁။ အမှတ်(၃) သာယာဝတီလမ်း၊ (၇)မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။
၂။ Interconnection Holding Co.,Ltd၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ သင်္ဘောကျင်းအနီး၊ စစ်တောင်းလမ်း၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်။
ဖုန်းအမှတ်-၀၉-၄၅၅၈၈၉၁၊ ၀၉-၄၅၅၈၈၉၂

ကိတ္တိမသားအဖြစ်မှ အမြေပတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၂/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သဒ္ဒါရုံ(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၅၇)နေ (ဦးညွန့်ငွေဟိန်း)၁၂/သကတ(နိုင်)၀၀၆၇၁၁၊ ဒေါ်ခင်မော် အေး(၁၂/သကတ(နိုင်)၀၀၆၇၆၅)တို့မှ ကိတ္တိမသားဖြစ်သူ မောင်အောင်ဗလထူး (ခ)မောင်အောင်မျိုးဟိန်းသည် မိဘ၏ဆီဆုံးမမှုကိုမနာခံဘဲ မိမိဆန္ဒအတိုင်း ပြုမူနေထိုင်သည့်အပြင် မွေးစားမိခင်အား စိတ်ဆင်းရဲသောကရောက်အောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ပြီး အိမ်ပေါ်မှဆင်းသွားသည့်အတွက် ဤသတင်းစာ ကြော်ငြာပါသည်ရက်မှစ၍ ၎င်းအားအမြေပတ်စွန့်လွှတ်ပါကြောင်းနှင့်နောက် နောင်၎င်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး မည်သည့်ကိစ္စကိုမဆို လုံးဝ(လုံးဝ) တာဝန် ယူမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ချက်အရ
ဒေါ်ခင်မော်အေး **ဦးအတ္ထဝါရီ(L.L.B)(D.B.L)**
[၁၂/သကတ(နိုင်)၀၀၆၇၆၅] **တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၂၄၇/၂၀၁၂)**
အမှတ်-၂ ဘယသုဒ္ဓိလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၃၅၁၅၄

The VOICE weekly
အပတ်စဉ် ဝေဖန်တိုင်း ထွက်ပြီ
သတင်း : 01- 242424, 389207, 09 9772 04248.
ကြော်ငြာ : 09 4211 07770, 09 517 6835.
ဖြန့်ချိရေး : 09 4211 18327
webiste : http://www.thevoicemyanmar.com

မြို့ ရွာ တစ် ခွင် သာ စေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ့ နှင့်

အထက်မြန်မာပြည်

သီးနှံတွင်ပါတတ်သည့်မိုအဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဟောပြော

ကျောက်ထု ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြီးပွား၍ သီးနှံများတွင် ပါရှိတတ်သည့် မိုအဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဆောမြို့နယ် ကျောက်ထုမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောက်ထုမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသုရိန်အောင်က တောင်သူများ လိုက်နာဆောင်ရွက် ကျင့်သုံးရမည့် နည်းလမ်းများ၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးငွေဆန်းက လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးမှု အခြေခံအခန်းကဏ္ဍ၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံ ကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မြင့်မြင့် နွယ်က မြေပဲ၊ ငရုတ်နှင့် ပြောင်းသီးနှံများတွင် ကျရောက်တတ် သည့် မိုအဆိပ်အကြောင်း၊ ကျောက်ထုမြို့ စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇော်မင်းနိုင်က အရည်အသွေးမီ သီးနှံ များအကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းဟောပြော ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ရပ်ကွက် ကျေးရွာများမှ တောင်သူလယ်သမား ၂၀၃ ဦးတို့ထံ စိုက်ပျိုးရေးဌာန ဝန်ထမ်းများက စိုက်ပျိုးရေး အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေး ကြောင်း သိရသည်။ (၄၆၅)

မြင်းခြံခရိုင်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေးရရှိစေရန် လေးလက်မတွင်း ၂၅၀ တူးဖော်

မြင်းခြံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင်အတွင်း တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ သီးသန့်ရန်ပုံငွေဖြင့် တောင်သူများ စိုက်ပျိုး ရေးရရှိစေရန် လေးလက်မစက်ရေတွင်း ပေါင်း ၂၅၀ ကို တူးဖော်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လေးလက်မစက်ရေတွင်းများကို မြင်းခြံ မြို့နယ်တွင် တွင်း ၁၀၀၊ တောင်သာမြို့နယ် တွင် တွင်း ၅၀၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် တွင်း ၅၀ နှင့် ငါးစွန်းမြို့နယ်တွင် တွင်း ၅၀ တို့ တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ သီးသန့် ရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၂၀၃၈ ဒသမ ၅၂ ဖြင့် မတ် ၁၅ ရက်အတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ လုပ်ငန်းများကို ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံး ချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်း အမြစ်) မှ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကြီးကြပ် ပေးလျက်ရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်း ကြီး ကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



မြင်းခြံခရိုင်အတွင်း၌ ၂၀၁၇-၂၀၁၇၊ ပေးခဲ့ပြီး ထိုစက်ရေတွင်းများဖြင့် မိုးစပါး၊ စသည် သီးနှံများကို ရေသွင်းစိုက်ပျိုးလျက် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ စက် ဆောင်းကြက်သွန်နီ၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း၊ ရေတွင်းပေါင်း ၂၁၃၅ တွင်းကို တူးဖော် နှမ်း၊ ပဲတီစိမ်း၊ ငှက်ပျော၊ ဗာဂျီးနီးယား စော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)

တောင်မန်းမြောင်းမကြီးပေါ်ရှိရေတံလျှောက်တံတားများပြုပြင်မှု ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီး

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ် အိုင်းမဆည်ရေသောက်စနစ် တောင်မန်း မြောင်းမကြီးပေါ်ရှိ မန်းချောင်း ပေါင်း တံတား ရေတံလျှောက်၊ ပင်းတလဲရေ တံလျှောက်၊ စကောရေတံလျှောက်၊ စတုရီသစ်သားရေတံလျှောက်တို့အား ဒီဇိုင်း ပုံစံသစ်အစားထိုးပြုပြင်ခြင်း လုပ် ငန်းများကို မင်းဘူးမြို့ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရာခိုင် နှုန်း ၈၀ ခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ရေတံလျှောက်ဒီဇိုင်းပုံစံသစ်ဆောက် လုပ်နေသည့် လုပ်ငန်းခွင်သို့ရောက်ရှိခဲ့ သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အလုပ် သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီး ဦးနေမျိုးကျော်အား ဦးစီးအရာရှိ ဦးမြတ်ဇော်သိန်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများက လုပ်ငန်းခွင်အခြေအနေများ ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်က ရှင်းလင်း ပြသခဲ့သည်။

“တောင်မန်း ရေသောက်စရိယာက တောင်မန်းကွင်းဘက်မှာ ၁၉၇၀ ဝန်း ကျက်က စတင် ၇၂၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ပေမယ့် လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်လောက်ထိ ဆည်

ရေသောက်စက ၂၀၀၀ ကျော် ဖြစ်လာ တဲ့အခါ လယ်တွေရေပေးဝေနိုင်မှုက မလောက်မင ဖြစ် သွားတယ်။ ရေ တံလျှောက်တွေပေါက်ပြဲမှုကြောင့်၊ ရေ တံလျှောက်ထဲကရေတွေ ယိုကျတာ ကြောင့် ရေပေးဝေမှု မလုံလောက်တာ လို့သာ သဘောထားခဲ့ကြရတာ နှစ် အတော်ကြာခဲ့ပါတယ်။

ရေတံလျှောက် သံပြားတွေကို ဖာထေးရုံသာ ပြင်ခဲ့တာကလွဲရင် အကြီးစားပြင်ဆင်မှု မရှိခဲ့ကြဘူး။ တကယ်တော့ ရေတံလျှောက်တွေ ရဲ့ဒီဇိုင်းကြောင့် ရေစီးဆင်းမှုမဟာ

ပြဿနာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဝန်ကြီးက ဒီဇိုင်း များပြုပြင်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆိုသည်။

ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ် သိန်းပေါင်း ၄၄၀၀ ခန့် အကုန်အကျ ခံ၍ ရေတံလျှောက်ရှိ စက်ဝိုင်းခြမ်းပုံစံ သံပြားများအစား ထောင့်မှန်စတုဂံပုံစံ သို့ ပြောင်းလဲတည်ဆောက်နေမှုလုပ်ငန်း များမှာ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပြီး ရေလေလွင့်မှုနှင့် ရေပေးဝေမှုလုပ်ငန်း စဉ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့ကာ တောင် သူလယ်သမားများအား ပိုမို၍ အကျိုးပြု နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇေယျတု(မကွေး)

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်း

သာယာရေးနှင့် ပြည်သူများလုံခြုံစိတ်ချမှု ရှိစေရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

တောင်သာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ပြည်သူများ လုံခြုံစိတ်ချမှုရှိစေရေး၊ မှုခင်းကျဆင်းရေးဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြို့မရဲစခန်း ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲတွင် တောင်သာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူး မြင့်ဝေ၊ မြို့မစခန်းမှူး၊ ဒုရဲမှူးအေးထွန်းမောင်တို့ ဦးဆောင်ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်မှုခင်းကိစ္စများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်းမလိုက်နာမှုများ၊ မူးယစ်ရမ်းကားမှုများ၊ ပြည်သူများ အထိတ်တလန့်မဖြစ်စေရေး နှင့် လုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် အဖွဲ့အစည်းပေါင်းစုံမှ ပူးပေါင်း ပါဝင်ကာ သတင်းပေးအကြံပြုချက်များရယူနိုင်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ၌ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက မြို့နယ်အတွင်း အားနည်းချက် အားသာချက်များကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်မျိုးနိုင်(တောင်သာ)

လုပ်ငန်းအဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေး၊ အရည် အသွေးပြည့်မီရေးဆောင်ရွက်

အထက်မင်းလှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 သရက်ခရိုင် မင်းလှမြို့နယ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှု ဆောင်အရာရှိ ဦးမျိုးနိုင်၊ ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမာန်ကိုဟော၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးထင်အောင် လင်းနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီ ဝင်များသည် တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင် သာယာရေး ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၀၇၅၀၀၀ ဖြင့် အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မင်းလှ မြို့နှင့် မီးသတ်စိုက်ပျိုးရေး မြေဧရိယာ ကျောက် စရစ်လမ်း အရည် ပေ ၃၅၀၀၊ အကျယ် ၁၀ ပေ၊ အမြင့်မြောက်လက်မ အထူရရှိအောင် လမ်းမြေသားပြုပြင် ခြင်း၊ မြေဧရိယာစရစ်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လုပ်ငန်းအဆင် ပြေချောမွေ့စေရေး၊ အရည်အသွေး ပြည့်မီစေရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင် ရွက်ရန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုသက်(အထက်မင်းလှ)



စစ်ကိုင်းမြို့မဈေးမီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ တွင်းဆင်းစစ်ဆေး

စစ်ကိုင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 စစ်ကိုင်းမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မြို့မ ဈေးကြီး မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက တွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

မြို့မဈေးတွင် မီးဘေးကြိုတင်ကာ ကွယ်ရေးအတွက် ဈေးပြင်ပ၌ ရေဂါလန် ၁၀၀၀၀ ဆဲ့ တစ်ကန်၊ ဂါလန် ၈၀၀၀ ဆဲ့ တစ်ကန်၊ ဂါလန် ၇၀၀၀ ဆဲ့ တစ်ကန်၊ ဈေးအတွင်း၌ ရေဂါလန် ၁၀၀၀ ဆဲ့ နှစ်

ကန်၊ အပေါ်တင်ရေဂါလန် ၈၀၀ ဆဲ့ တစ်ကန်နှင့် ရေဂါလန် ၄၀၀ ဆဲ့ နှစ်ကန် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် မီးချိတ်၊ မီးကပ်၊ သဲများ ထားရှိမှုနှင့် မီးသတ်ဆေးဘူး 3KG ဘူး ၅၀၊ 2KG ဘူး ၂၀၊ 50KG တစ်ဘူး၊ 35KG တစ်ဘူး စုစုပေါင်း ၂၅၂ ဘူး၊ အပေါ့ စားမီးသတ်စက် သုံးလုံးတို့အား စီမံဆောင် ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ဈေးတာဝန်ခံ ဦးဇော် လွင်နှင့် ဈေးအကျိုးတော်ဆောင် ဦးကြည် မြင့်တို့က လိုက်လံပြသရှင်းလင်း ပြော

ကြားခဲ့သည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာသို့ မြို့နယ်အထွေ ထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ရဲတပ် ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာ၊ မြို့မဈေးမှတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမျိုးသူအောင်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ မြို့သစ်နှင့်မိုးဇာရပ်ကွက်တို့မှ ဒေသ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ခဲ့ကြ ကြောင်းသိရသည်။

မျိုးဝင်း(စစ်ကိုင်း)

မန္တလေးမြို့တွင် နန်းဆန်သောမန်းသင်္ကြန်

အတွက်မြန်မာသံစစ်သင်္ကြန်တေး သီချင်းများရိုက်ကူး

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
 မန္တလေးမြို့ ယခုနှစ်သင်္ကြန်တွင် အသွင်တစ်မျိုးဖြင့် မြင်တွေ့ကြရ မည်ဖြစ်သည်။ သရုပ်ပျက်သင်္ကြန်မဖြစ်ရေး အလေးပေးကာ မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များကို ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့စွာ ဖော်ထုတ် ပြသသွားမည့် နန်းဆန်သည့် မန်းသင်္ကြန်အဖြစ် မြင်တွေ့နိုင်အောင် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။

မြို့ခံတေးရေး ဆရာများနှင့် ဂီတပညာရှင်များမှာ မြန်မာ့ဟန် မြန်မာ့အတေးသီချင်းများ ပျောက်ကွယ် မသွားစေရန်အတွက် မြန်မာ့အတေးသီချင်းတေးသီချင်းအသစ်များ ကို ရေးသားသီဆိုရိုက်ကူးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် မြန်မာ့အတေးသီချင်းတေးသီချင်းသစ်များပါဝင် သည့် သင်္ကြန်မလေးရဲ့ နွေကြိုတေး VCD များ ရိုက်ကူးလျက်ရှိ သည်။ မန္တလေးမြို့ခံတေးရေးဆရာများ ရေးသားသည့် သင်္ကြန်တေး သီချင်းအသစ်များချည်းပါဝင်ကြောင်းနှင့် မကြာမီဖြန့်ချိတော့မည် ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

တိမ်တမန်

ပြုပြင်တည်ဆောက်ဆဲကာလဖြစ်၍ စိတ်ရှည်သည်းခံ

လှိုင်ကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ် ဖောင်းရှိုနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက ဖားဆောင်းမြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိ၍ သံလွင် တံတား(ဖားဆောင်း) မြေထိန်းနံရံ ဆောင်ရွက် နေမှုလုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ ဆက် လက်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေတို့ကို လမ်း ဦးစီးဌာနနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အချိန်မီ ပြီးစီးရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်မီရေး အလေး ထားဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း မှာကြား သည်။

ဆက်လက်၍ မယ်စွဲမြို့နယ် နမ့်ပိန်းလင် ကျေးရွာသို့ရောက်ရှိပြီး ဓမ္မရတီတက္ကသိုလ် ကြီးကျောင်း ဆရာတော်အား လှူဖွယ်ပစ္စည်း များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ ဆရာတော်ထံမှ ဩဝါဒခံယူကာ လွယ်မောရန် စေတီတော်

ဘက်စုံမွန်းမံရန် နဝကမ္မ အလှူတော်ငွေ ၂၅ သိန်းအား ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ကျေးရွာလူထု နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကျေးရွာလူထုမှတင်ပြသည့် ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် တပ်ဆင်ပေးနိုင် ရေး၊ မူကြိုကျောင်းအား အဆင့်သတ်မှတ် ချက်နှင့်ကိုက်ညီပါက ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး တို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအနေ ဖြင့် ပြည်သူများ၏ အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ် သော လမ်း၊ မီး၊ ရေ ဆက်သွယ်ရေး စသည်တို့ ကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် လမ်းဆုံ ကျေးရွာ မူလတန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး အောင်ရွှေပိုင်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင် လုပ်လျက်ရှိသော လမ်းဆုံ အ-မ-က တည် ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျောင်း ၏ အထွေထွေလိုအပ်ချက်အတွက် အလှူငွေ ကျပ် ငါးသိန်းနှင့် ဂါလန် ၁၀၀၀ ဆုံ ရေကန် ဆောက်လုပ်ရန်အတွက်ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့

သည်။ အ-မ-က လမ်းဆုံကျောင်း မြေထိန်းနံရံ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ကျေးလက် ကျန်းမာရေး ဌာနခွဲရရှိရေး၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ကွင်း ဆင်းကုသနိုင်ရေး၊ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း များ ကောင်းမွန်ရေး၊ မီးရရှိရေး၊ မိုဘိုင်းဖုန်း ဆက်သွယ်ရေးလိုင်းများရရှိရေး၊ အဆောက် အအုံရှိပြီး မူကြိုကျောင်းအား အသိအမှတ် ပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေ ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မယ်စွဲမြို့နယ်ရှိ တို့စွဲဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ လမ်းကောင်းမွန် ရေး၊ ရေရရှိရေး၊ မီးရရှိရေးတို့သည် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထိုသို့ပုံပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိ မှုအပေါ်တွင်အခြေခံပြီး အဓိကလိုအပ်ချက် များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့ ပြည်နယ်အား အကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုအနေ ဖြင့် ပြုပြင်တည်ဆောက်ဆဲကာလကို စိတ်ရှည် သည်းခံဖို့လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး တို့စွဲမြို့နယ် မြို့တွင်းလမ်းပေါ်ရှိ အရှည်ပေ ၈၀ ကွန်ကရစ်တံတားနှင့် အရှည်ပေ ၆၀ ကွန်ကရစ်တံတား တည်ဆောက်နေမှုတို့ကို စစ်ဆေးကြည့်ရှု၍ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာ တည်ဆောက်ရေးနှင့် သတ်မှတ်အချိန်မီ ပြီး စီးရေး မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ် မြန်/ဆက်



ဂျာမနီနိုင်ငံသားများပါဝင်သည့်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းလည်ပတ်ရန် မြဝတီ-မဲဆောက် (ဝင်/ထွက်)ဂိတ်မှဝင်ရောက်

မြဝတီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ချုပ်ဆိုထားသော နယ်စပ် ဖြတ်သန်းသွားလာရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်အရ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်ဂိတ်များတွင် နိုင်ငံခြား သား လူဝင်၊ လူထွက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံကူး လက်မှတ်နှင့် ဝီဇာပါရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံသား များနှင့် တတိယနိုင်ငံသားများအား ဝင် ရောက်လည်ပတ်ခွင့်ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၈ ရက်မှ စတင်ပြီး ခွင့်ပြုပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခွင့် ပြုခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်က Diethelm Travel Myanmar Tourism Co.,Ltd ၏ အစီအစဉ် ဖြင့် ဂျာမနီနိုင်ငံသားညွှန်သည် Mr. Helge Hugo Lehmann ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင် ကိုး

ဦးတို့သည် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင် မော်တော်ယာဉ် လေးစီးဖြင့် မြဝတီ-မဲဆောက် ဝင်ထွက်ဂိတ်မှ ဝင်ရောက်ပြီး မြဝတီမှ ဘားအံ၊ တောင်ငူ၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ မန္တလေး၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ပား၊ မကွေး၊ ပြည်၊ ငပလီ ခရီးစဉ်များသို့ သွား ရောက်လည်ပတ်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရ သည်။ “အခုလည်ပတ်တဲ့အဖွဲ့ဟာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ မှာ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ နှစ် ဦး ဂျာမနီကိုပြန်မယ်။ မတ် ၂ ရက်မှာ ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ကပဲ တရုတ်ကို တစ်ဦး၊ ဂျာမနီကို ငါးဦး ပြန်ထွက် မှာပါ။ ပြီးတော့ မြဝတီမြို့ဝင်ထွက်ဂိတ်မှ တစ် ဦး ပြန်ထွက်ခွာမှာပါ” ဟု ကုမ္ပဏီမှ ဧည့်လမ်း ညွှန် ဦးငြိမ်းမိုးက ပြောကြားသည်။ ထိုနီလင်းအောင်(မြန်/ဆက်)



စက်ရုံ အလုပ်ရုံများ၏ စွန့်ပစ်ရေဆိုးမှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်၍ ဝင်ငွေရရှိရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံ စားသောက်ကုန် ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်း ချသူများအသင်းနှင့် World Wide Fund For Nature (WWF) တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံစားသောက်ကုန် ထုတ်လုပ်ငန်းများ၏ စွန့်ပစ်ရေဆိုးများမှ စွမ်းအင် ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ စွန့်ပစ်ရေဆိုးသန့်စင်ခြင်း၊ သဘာဝ ရေကို စနစ်တကျ သုံးစွဲခြင်းနှင့် စွမ်းအင်ချွေတာ သုံးစွဲခြင်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် နားလည်မှုစာချုပ် လက်မှတ်ရေး ထိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ UMFCCI ခမ်းမဉ် ကျင်းပခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့ အဓိကတာဝန်ယူ ရတာကတော့ Food Safety အန္တရာယ်ကင်းတဲ့ စား သောက်ကုန်တွေ ထုတ်လုပ်ဖို့ပါပဲ။ ဒါပေမယ့် တစ် ဖက်မှာ ဒီလိုအရည်အသွေးမီပြီး အန္တရာယ်ကင်းတဲ့ စားသောက်ကုန်တွေ ထုတ်လုပ်ဖို့အတွက်က ပတ် ဝန်းကျင်ကို အနည်းနဲ့အများ ထိခိုက်စေပါတယ်။ အဲဒီလိုမထိခိုက်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့မှာ နည်း ပညာတွေ မရှိသေးဘူး။ တစ်ဖက်မှာ အရေးကြီးတဲ့ အန္တရာယ်ကင်းတဲ့ အစားအသောက်တွေ ထုတ် လုပ်နိုင်သလို တစ်ဖက်မှာလည်း ဘေးပတ်ဝန်းကျင် ကို မထိခိုက်ဖို့ အရေးကြီးတယ်။ ဒီအတွက် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုတွေရှိတယ်။ Operating Cost ဆိုတဲ့ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်တွေလည်းရှိတဲ့အခါ လူတွေ ကသိပ်မလုပ်ချင်ကြဘူး။ ရေရှည်ကျ ပတ်ဝန်းကျင် နှစ်နာတာပေါ့။ ဒါတွေကို ကြိုတင်ကြည့်ရှုပြီး မကာ ကွယ်ဘူးဆိုရင် နောင်တစ်ချိန်မှာ အားလုံး ဒုက္ခ ရောက်ကြရမှာပေါ့။ အခုတရုတ်ပြည်မှာ ဖြစ်သလို ရုတ်တရက်ကြီး စက်မှုလက်မှုတွေ ထုတ်လုပ်မှုတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတဲ့အခါ Ready မဖြစ်တဲ့အခါမှာ အရမ်းကိုဆိုးနေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်မှာ အခုနိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းတွေက ကြိုတင်ကာကွယ်ဖို့အတွက် လုပ် ဆောင်မှုတွေ၊ ရေကိုစနစ်တကျ သုံးစွဲဖို့တွေ၊ စွမ်းအင် လောင်စာကိုချွေတာသုံးစွဲဖို့တွေ လုပ်နေကြပါပြီ။

Wasteuae Bio Gas လုပ်ငန်း Bio Gas ကနေ လျှပ် စစ်စွမ်းအင်ထုတ်မယ်ဆိုရင် လျှပ်စစ်ကိုရောင်းစား လို့ရမယ်။ နောက်ပြီး ပတ်ဝန်းကျင်က ညစ်ပတ်နေတဲ့ ရေတွေကို ယူပြီးတော့ အခြေအနေနဲ့လုပ်မယ် ဆိုရင် ဝင်ငွေတစ်ခုရမယ်။ အဲတော့ ဒီလုပ်ငန်း က စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သွားတယ်။ ဒါ ကြောင့် အဲဒီလုပ်ငန်းတွေလုပ်ဖို့ဆိုပြီး MoU ထိုးဖြစ် တာပါ” ဟု မြန်မာနိုင်ငံစားသောက်ကုန် ထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း၏ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန် သောင်းဦးက ပြောကြားသည်။

ယင်းလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်ရာတွင် WWF မှ Waste Management, Water Management, Energy Management စသည့် မှန်ကန်သည့်ပညာရှင်များဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးပေးမည် ဖြစ်ပြီး အရက်ချက်စက်ရုံ၊ ငါးလုပ်ငန်းစက်ရုံ၊ နို့ချက်စက်ရုံ၊ ရော်ဘာစက်ရုံ၊ ဆန်ပေါင်းစက်ရုံ အစရှိသည့် စက်ရုံစုစုပေါင်း ကိုးရုံမှ စွန့်ပစ်ရေ ဆိုးများကို စုဆောင်း၍ မည်သို့ပြုလုပ်ရမည်ကို လက်တွေ့ပြသမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေလ တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် စင်ကာပူမှ Bio Gas Energy Consultant team သင်တန်းများပေးသည့် အပြင် စက်ရုံများနှင့် ကျောင်းများမှ သုံးယောက် တရုတ်ပြည်တွင် သွားရောက်သင်တန်းတက်ခဲ့ သည်။

လက်ရှိတွင် ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်၌ စက်ရုံ ၄၀ ခန့်ရှိပြီး ပြီးခဲ့သည့် အခေါက်တွင် အယောက် ၃၀ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယခုတစ်ခေါက်တွင် ၄၅ ယောက် တက်ရောက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်း ချသူများအသင်းကလည်း လိုအပ်သည်များ ကူညီ ပေးခြင်း၊ မှန်မှန်ကန်ကန် ဖြန့်ဝေပေးရန် အစည်း အဝေးပွဲများပြုလုပ်၍ စက်ရုံလုပ်ငန်းရှင်များအပြင် ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံတော်ဂျပါသိရှိအောင် ဆောင် ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မိမိ

ရပ်ကွက်လုံးကျွတ်သန့်ရှင်းရေး နောက်ဖေးလမ်းကြား အမှိုက်များရှင်းလင်း

ဗဟန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် ဗဟန်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဆရာစံ (မြောက်၊ အရှေ့) ရပ်ကွက်အား ရပ်ကွက်လုံးကျွတ် သန့်ရှင်း သပ်ရပ်စေရေးအတွက် သန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အနောက်ပိုင်းခရိုင် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ဗဟန်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံးနှင့် တွဲဖက်ဌာနများဖြစ်သည့် ရေ/သန့်ဌာန၊ ယာ/အုံဌာန၊ သန့်ရှင်းရေး ဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်က ဦးချစ်မောင်လမ်းနှင့် သုမန လမ်းကြား (ပတိုလမ်းနှင့် မှန်ရဝလမ်း) ထိ နောက်ဖေးလမ်းကြားများရှိ အမှိုက် များရှင်းလင်းပေးခြင်း၊ နောက်ဖေးလမ်း

ကြား ရေနုတ်မြောင်းများ ဆယ်ယူပေးခြင်း၊ နောက်ဖေးလမ်းကြား မိလ္လာပိုက်နှင့် မိလ္လာကန်များစစ်ဆေးကာ ပြုပြင်ဆောင် ရွက်စေခြင်း၊ နေအိမ်တိုက်ခန်းများ၌ တွယ် ကပ်သစ်ပင်များရှင်းလင်းစေခြင်း၊ အထပ် မြင့်တိုက်များ၏ အရေး ပေါ်လှေကား များ ပြုပြင်စေခြင်း စသည်တို့အား သက် ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီးနှင့် မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းတို့ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ဗဟန်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးသိန်း ဇော်ထံမှ သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ရပ်ကွက် လမ်းတွေက ကျဉ်းမြောင်းပါတယ်။ နောက်ဖေးလမ်း ကြားရှင်းလင်းဖို့ဆိုတာ မလွယ်ကူပါ ဘူး။ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးက ပိုင်းဝန်း

ကူညီလို့ အဆင်ပြေတာပါ။ နောက်ဖေး လမ်းကြားဆိုတာက ရပ်ကွက်နေမိတာ ပြည် သူတွေအတွက် အရေးပေါ်အခြေအနေ များမှာ အလွန်အထောက်အကူပြုပါ တယ်။ မီးရေးထင်းရေးအတွက်နောက် ဖေးလမ်းကြားတွေမှာ ကျူးကျော် ဆောက်လုပ် ထားတာတွေလဲရှိတော့ အမြန်ဆုံးဖျက်သိမ်းပေးဖို့ မေတ္တာရပ်ခံ ဆောင်ရွက်ရပါတယ်” ဟု ရပ်ကွက်အုပ် ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်တင်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖ တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးအောင်မျိုးဝင်း(ခ)ဦးဆံ ရှည်တို့က ပြောသည်။ ဆရာစံ (မြောက်၊ အရှေ့) ရပ်ကွက် တွင် နောက်ဖေးလမ်းကြား ၁၆ ခုရှိရာ စတင် ဆောင်ရွက်သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်မှ ယနေ့ထိ နောက်ဖေးလမ်းကြားခြောက်ခု ပြီးစီးလျက်ရှိကာ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ဌာနမှူးဦးချို ထွန်းအောင်၊ ဓမ္မာဒုတိယဌာနမှူး ဦးဇော် ဝင်းနိုင်၊ ခရိုင်မှူး ဦးအောင်ထိုက်၊ စီမံရေး ရာဌာနမှ ခရိုင်စည်ပင်သာယာအုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးဇော်စိုး၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ် ချုပ်ရေးမှူးဦးထိန်စိုး၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဇော်တို့ က နေ့စဉ် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြည့်ရှု၍ မိဘပြည်သူများအတွက် လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ကြသည်။ ၅၉၇



ပြည်သူ့ပဟိုပြုရဲလုပ်ငန်းစနစ်(ဆင့်ပွား)သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

သန်လျင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ဖေဖော် ဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်သူ့ ပဟိုပြုရဲလုပ်ငန်းစနစ်(ဆင့်ပွား)သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၃/ ၂၀၁၇)ဖွင့်ပွဲကို ကျင်းပ ခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ရန်ကုန် တောင်ပိုင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ဝင်း မောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။ အခမ်းအနားသို့ အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသ ကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင် နိုင်ထွန်း၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး

မှူးဦးမြင့်စိန်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမြင့် ဦး၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး (ဦးစီး) ဒုရဲမှူး တင်အေး၊ မြို့မရဲဝန်ခန်းမှူး ဒုရဲမှူး မြင့်နိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မ မြို့ဖများ၊ ရပ်/ ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ၆၀၉

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပုံမှန်ဝင်ငွေဖော်ဆောင်ပေးနေသော မြန်မာ့ရိုးရာရွှေထီးလုပ်ငန်း

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးမြို့တွင် မြန်မာ့ရိုးရာ ပန်းဆယ်မျိုးနှင့်အတူ အခြားလက်မှုလုပ်ငန်းများကို တွင်ကျယ်စွာ ပြုလုပ် ပြီး ဒေသအနှံ့ဖြန့်ချိပေးလျက်ရှိသည်။ မြန်မာ့ရိုးရာ ရွှေထီးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများမှာလည်း တစ်နှစ် ပတ်လုံး ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိလျက်ရှိသည်။ ရွှေထီးလုပ် ငန်းလုပ်ကိုင်သူများမှာ ကိုယ်ပိုင်လက်မှုလုပ်ငန်း များဖြစ်ပြီး ဝါးဖြင့်ပြုလုပ်သော လုပ်ငန်းပင်ဖြစ် သည်။



ချည်ဖြင့် သိပ္ပံရာတွင် ငါးချောင်းခြားကာ နှစ်ချောင်း ပူးအနေအထားဖြင့် သိပ္ပံကာ ရက်လုပ်ကြရသည်။ ခေါင်းအထိုင်နှင့် အချာများကိုလည်း ကြိုးများဖြင့် ရစ်ပတ်ကာ ရက်လုပ်ကြရသည်။ မြန်မာ့ရိုးရာ ရွှေထီးပြုလုပ်ရာတွင် အကြမ်းထည်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အနက်ထည်ပြုလုပ်ခြင်းဆိုသော လုပ်ငန်းပိုင်းနှစ် ပိုင်း ပြုလုပ်ရသည်။ လက်ရှိကာလတွင် မြန်မာ့ ရိုးရာရွှေထီးအကြမ်းထည်လုပ်ကိုင် သူတစ်ဦး

တစ်နေ့လျှင် ထီးအလက် ၂၀ ကျော်ပြီးသည်။ အကြမ်းထည် ရွှေထီးတစ်လက်လျှင် ငွေကျပ်ရှစ်ရာ နှုန်းဖြင့် ဖောက်သည်ပေးကြရသည်။ အကြမ်းထည် သမားများမှ အနက်ထည်နှင့် ရွှေထီးများပြုလုပ် ကာ ရွှေချပြီး ပြန်လည်ရောင်းချရသည်။ လက်ရှိ ကာလ မန္တလေးမြို့တွင် မြန်မာ့ရိုးရာရွှေထီး အကြမ်း ထည်ပြုလုပ်သူများ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ပုံမှန်ဝင်ငွေ ရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးကုန်စည်ပြပွဲတွင် ပြခန်း ၆၀ ကျော်ဖွင့်လှစ် ကုမ္ပဏီများမှ အထူးနှုန်းဖြင့် မိတ်ဆက်ရောင်းချ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးအဆင့်မြင့်ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၇ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့တော်ခန်းမ ကုန်စည်ပြပွဲမုခ်ဦးရွှေတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုင်းကျော်ဇော်နှင့် ပြပွဲကျင်းပရေး စပွန်ဆာကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ကုန်စည်ပြပွဲခင်းကျင်းပြသထားမှုများအား လည်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

မန္တလေးအဆင့်မြင့်ကုန်စည်ပြပွဲ ၂၀၁၇ တွင် အီလက်ထရွန်နစ်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်များ၊ အလှကုန်များ၊ ကွန်ပျူတာနှင့်ဆက် စပ်ပစ္စည်းများ၊ စာရေးကိရိယာများ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ အိမ်ဆောက် ပစ္စည်းများ၊ အိမ်တွင်းအလှဆင်ပစ္စည်းများ၊ တိုင်းရင်းဆေးနှင့် နိုင်ငံခြားဆေး ဝါးများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှတင်သွင်းလာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်အမျိုးမျိုး၊ ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံများမှတင်သွင်းသော ယာဉ်အပိုပစ္စည်းများ၊ စက်ဆီ၊ ချောဆီများ၊ ဘက်ထရီအိုးများ၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးဝတ် အဝတ်အထည် များအပါအဝင် ပြခန်းပေါင်း ၆၀ ကျော် ခင်းကျင်းပြသထားပြီး ကုမ္ပဏီများမှ ထုတ်ကုန်များအား မိတ်ဆက်ပြသ၍ အထူးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးရာ လာ ရောက်ဝယ်ယူသူများ၊ လေ့လာသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ မန္တလေး အဆင့်မြင့်ကုန်စည်ပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နံနက် ၉ နာရီမှ ၂၀ နာရီထိ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့် ပြသရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျပ် ၅၀၀၀ ဖိုးနှင့်အထက်ဝယ်ယူသူများကိုလည်း လူသုံးကုန်များ၊ ရွှေဆွဲပြား များ၊ ကံစမ်းမဲများ ဖွင့်လှစ်ပြီး ဆုပစ္စည်းများပေးအပ်သည်။ အိမ်မက်ဆုံရာ ပထမဆုရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေမှုများ၊ Dancer အဖွဲ့များ၏ တင်ဆက်မှုများလည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

သီဟကိုကို(မန္တလေး)

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ကျောက်တံခါး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ကျောက်တံခါးမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲ များအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်း နည်းပြ ဦးသန်းဦးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲအဖွဲ့ ဝင်များ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးနှင့် (IDEA) အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များက သင်တန်းပို့ချပြီး တစ်ကြိမ်လျှင် နှစ်ရက်ဖြင့် သုံးကြိမ်ခွဲ၍ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ၆၅ အုပ်စုမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၁၂၈ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (မြန်/ဆက်)

HIV ပိုးရှိ ရှင်သန်သူများတွေ့ဆုံ အစုအဖွဲ့လိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေး



မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာန ခုခံအားကျဆင်းမှုကူးစက်ရောဂါ နှင့် ကာလသားရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံချက်ရုံးနှင့် World Vision, PSI, MSI အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းကျင်းပသော HIV ပိုးရှိ ရှင်သန်သူများတွေ့ဆုံ ပြောပြပွဲ PLHIV Forum ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၃၅ လမ်း၊ လမ်း ၆၀ နှင့် ၆၁ လမ်းရှိ စိန်ဂျွန်းဘုရားရှိခိုး ကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနာယက ဒေါက်တာယုယုမေနှင့် အမှုဆောင်များ တက်ရောက်အားပေး ပါဝင်ဆွေးနွေးပြီး ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင်ဖျော်ဖြေကြသော ကလေးငယ်များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ PLHIV Forum ဆွေးနွေးပွဲတွင် မန္တလေးခရိုင်မြို့နယ်နှင့် စစ်ကိုင်း၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မိတ္ထီလာခရိုင်အတွင်းရှိ HIV ပိုးရှိရှင်သန်သူများက ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

HIV ပိုးရှိ ရှင်သန်နေသူများ၏ အခက်အခဲများ၊ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး၊ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် လိုအပ်ချက်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း ခုခံကျ/ကာလသားရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံချက်တာဝန်ခံ ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းဝင်းက ပြောသည်။ အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ World Vision, UNICEF, Care (Myanmar), UNION တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မြင့်သူ

ဆန်ကော၊ ဆန်ခါ လက်မှု ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းရက်လုပ်ခြင်းဖြင့် ကျေးလက်လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိ

ပုလဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မြန်မာတို့၏ လူမှုဘဝနယ်ပယ်တွင် ဝါးသည် အရေးပါသော ပစ္စည်းတစ်မျိုးဖြစ်သည်။ ဝါး ဖြင့် တောင်သူသုံးပစ္စည်းနှင့် မီးဖိုချောင်သုံး ပစ္စည်းများစွာကိုလည်း စီးပွားဖြစ် ပြုလုပ် ရောင်းချလျက်ရှိသည်။ ဝါးဖြင့်ပြုလုပ်သော ပစ္စည်းမျိုးစုံရှိသည့်အနက် သိုက်ဝါးနှင့် ဝါးနီး ဖြင့်ရက်လုပ်သော ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးထုတ်လုပ် သည့် လုပ်ငန်းသည်လည်း ရိုးရာလက်မှုပညာ ရပ်တစ်ခုဖြစ်ရုံသာမက မိသားစုဝင်ငွေကို လည်းတစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုလျက်ရှိသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ် ရွာသာ(ညိုတုံ)ကျေးရွာအုပ်စု ရွာသာကျေးရွာနှင့် လိန်ကုန်းကျေးရွာသည် ရှေးယခင်မှ ယနေ့အချိန်အထိ လက်မှုထုတ် ကုန်ပစ္စည်း ဆန်ကော၊ ဆန်ခါ ရက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို တောင်သူလုပ်ငန်းဖြင့် တွဲဖက်၍ စီးပွားဖြစ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျေးလက်နေပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆန်ကောရက်လုပ်ငန်းခြင်းလုပ်ငန်းတွင် ဝါးလုံးအဆစ်ဖြတ်တောက်ခြင်း၊ ဝါးအဆစ်ကို ဝါးခြမ်းအချောင်းငယ်များ ခွဲစိတ်ခြင်း၊ ဝါးခြမ်း စိတ်ငယ်မှ နီးလွှာခြင်း၊ နီးပြားများကို အချော သတ်ခြင်း၊ အချောသတ်ပြီး နီးများကို ဆန် ကောပြင်အဖြစ်ရက်လုပ်ခြင်း၊ ရက်လုပ်ပြီး ဆန်ကောပြင်ကို နီးသားသိပ်သည်းရန် ဒေါက် ရိုက်ခြင်း၊ ဒေါက်ရိုက်ပြီး ဆန်ကောပြင်ကို ဆန်ကောအရွယ်အစားမီ စက်လှည့်ပြီးဖြတ် တောက်ခြင်း၊ စက်ဖြတ်ပြီး ဆန်ကောပြင်ကို လက်မကွင်းဖြင့် ပတ်ခွေ၍ ဆန်ကောပြင် နင်းခြင်း၊ နင်းပြီးလျှင် ကြိမ်တင်ခြင်း၊ ကြိမ်တင် ပြီးလျှင် ကြိမ်လျှော်ဖြင့် ဆန်ကောပေါင် ကွပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အဆင့်ဆင့်လုပ် ဆောင်ပြီးပါက ရောင်းတန်းဝင် ဆန်ကော အချောတစ်ချပ်ကို ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဆန်ခါရက်လုပ်ငန်းခြင်းလုပ်ငန်းတွင် ဝါးလုံးအဆစ် ဖြတ်တောက်ခြင်း၊ ဝါးအဆစ်

ကို ဝါးခြမ်းအချောင်းငယ်များ ခွဲစိတ်ခြင်း၊ ဝါးခြမ်းစိတ်ငယ်မှ နီးလွှာခြင်း၊ နီးပြားများကို အချောသတ်ခြင်း၊ အချောသတ်ပြီးနီးများကို ဆန်ခါပြင်အဖြစ် ရက်လုပ်ခြင်း၊ ရက်လုပ်ပြီး ဆန်ခါပြင်ကို ဘေးနီးဖြည့်ခြင်း၊ ဘေးနီးကို ဒေါက်ရိုက်ပြီး ဆန်ခါပြင်ကို ဆန်ခါအရွယ် အစားမီ စက်လှည့်ပြီး ဖြတ်တောက်ခြင်း၊ စက်ဖြတ်ပြီး ဆန်ခါပြင်ကို လက်မကွင်းဖြင့် ပတ်ခွေကာ ဆန်ခါပြင်နင်းခြင်း၊ နင်းပြီးလျှင် ကြိမ်တင်ခြင်း၊ ကြိမ်တင်ပြီးလျှင် ကြိမ်လျှော် ဖြင့် ဆန်ခါပေါင်ကွပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အဆင့်ဆင့်လုပ်ဆောင်ပြီးပါက ရောင်းတန်း ဝင် ဆန်ခါအချောတစ်ချပ်ကို ရရှိမည်ဖြစ် သည်။

ဆန်ကော၊ ဆန်ခါရက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း ဖြစ်သည့် သိုက်ဝါးနှင့် မျှင်ဝါးကို ပုလဲမြို့နယ် ပုံတောင်ဒေသမှ ရရှိသည်။ ဝါးလုံး ၁၀၀ အတွက် ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀၀ ကုန်ကျသည်။ လက်မခွေနှင့် ပေါင်ကွပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ကြိမ်ကို အထက်ချင်းတွင်းမှ ထုတ်ရှိပြီး အလုံ မြို့မြစ်ဆိပ်ရှိ ကြိမ်ပုံရုံမှ ရရှိသည်။ ကြိမ်လုံး ၇၅၀ အတွက် ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀ ကုန်ကျပါ သည်။ အခြေခံကုန်ကြမ်းပစ္စည်းဖြစ်သည့် ဝါးလုံး ၁၀၀ နှင့် ကြိမ်လုံး ၇၅၀ မှ ဆန်ကော (သို့မဟုတ်) ဆန်ခါချပ်ရေ ၅၀၀ ချပ်ရရှိပါသည်။ ဆန်ကော (သို့မဟုတ်) ဆန်ခါ တစ်ချပ်တန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် ၁၅၀၀ ဖြစ်၍ ချပ်ရေ ၅၀၀ အတွက် ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀ ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် ဝါးလုံး ၁၀၀ နှင့် ကြိမ်လုံး ၇၅၀ ၏ တန်ဖိုးကျပ် ၁၉၅၀၀၀ ကို ဆန်ကော ရောင်းချရငွေ ၇၅၀၀၀၀ မှုန့်လျှင် အသား တင်အမြတ်ငွေကျပ် ၅၅၅၀၀၀ ကျန်ရှိမည်ဖြစ် သည်။ အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ပျမ်းမျှ နှစ်ဦး နှုန်းသည် မိမိတို့အိမ်မှာပင် ဆန်ကော၊ ဆန်ခါ ရက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရာ တစ် ရက်လျှင် ဆန်ကော(သို့မဟုတ်)ဆန်ခါ ရစ်ချပ် နှုန်းပြီးစီးရာ တစ်လလျှင် ၂၄၀ ချပ်ပြီးစီးပါ သည်။ ဆန်ကော (သို့မဟုတ်) ဆန်ခါ ၂၄၀

ချပ်သည် တစ်ချပ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ နှုန်း ဖြင့် ငွေကျပ် ၃၆၀၀၀၀ ရရှိရာ ဆန်ကော (သို့မဟုတ်) ဆန်ခါရက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ကုန်ကျစရိတ်သည် တစ်ချပ်လျှင် ငွေကျပ် ၇၂၅ ကုန်ကျရာ ဆန်ကော(သို့မဟုတ်)ဆန်ခါ ၂၄၀ ချပ်အတွက် ငွေကျပ် ၁၇၄၀၀၀ ကုန်ကျမည် ဖြစ်သောကြောင့် အိမ်ထောင်စုတစ်စုသည် အသားတင်အမြတ်ငွေကျပ် ၁၈၆၀၀၀ ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

ပုလဲမြို့နယ် ရွာသာ(ညိုတုံ)ကျေးရွာအုပ်စု ရွာသာကျေးရွာနှင့် လိန်ကုန်းကျေးရွာနေပြည် သူများသည် ရှေးယခင်မှ ယနေ့အချိန်အထိ လက်မှုထုတ်ကုန်ပစ္စည်း ဆန်ကော၊ ဆန်ခါ ရက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို တောင်သူလုပ်ငန်း ဖြင့် တွဲဖက်၍ စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ လက်မှု ထုတ် ကုန် ပစ္စည်း များဖြစ် သည့် ဆန်ကောနှင့် ဆန်ခါများကို ကုန်တင်ကား ကြီးများဖြင့် တင်ဆောင်၍ မကွေးမြို့၊ မြသလွန်ဘုရားပွဲ၊ ပခုက္ကူမြို့၊ သီဟိုဠ်ရှင်ဘုရား ပွဲ၊ ရွှေဘိုမြို့၊ မြို့ဒေါင်စေတီဘုရားပွဲ၊ တန့် ဆည်မြို့၊ လမ်းဆုံဘုရားပွဲ၊ ဘုတလင်မြို့၊ ကြောင်ပန်းဘုရားပွဲ၊ ချောင်းဦးမြို့ဘုရားပွဲ၊ ကျောက္ကာဘုရားပွဲတော်၊ ယင်းမာပင်မြို့၊ ပြန် လှည့်နတ်ပွဲ၊ အလုံဘိုးဘိုးကြီးနတ်ပွဲ၊ အမေရေ ယာဉ်နတ်ပွဲ၊ ရေစကြို ဆင်ကြီးနတ်ပွဲ၊ မြိုင် မြို့၊ သာဘကြီးနတ်ပွဲ၊ မြိုင်ဘုရားပွဲ၊ ဆင်စိန် နတ်ပွဲ၊ မအူဘုရားပွဲ (မုံရွာ)၊ ဖျသီးဘုရားပွဲ (မြိုင်)၊ မင်းကင်းဘုရားပွဲ၊ နတ်ကြီးနတ်ပွဲ(ကနီ)၊ နေဘုနတ်ပွဲ(ပိုင်ပြင်ကြီး)၊ ကောင်းမှုတော် ဘုရားပွဲ (စစ်ကိုင်း)၊ တောင်တော်ကြိုနတ်ပွဲ (ဆားလင်းကြီး)၊ ဂေါတမဘုရားပွဲ(ပခုက္ကူ)၊ ပခန်းကြီးပွဲ (ရေစကြို)နှင့် ပုဂံညောင်ဦးဘုရား ပွဲတော်များသို့ လှည့်လည်ရောင်းချလျက်ရှိပြီး မကွေး၊ အောင်လံ၊ ပခုက္ကူ၊ မုံရွာ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ လာရှိုး၊ မူဆယ်၊ ဝန်ဂေါ၊ ကလေး နှင့် မြစ်ကြီးနားမြို့ကြီးများသို့ ပို့ဆောင်ရောင်း ချလျက်ရှိရာ တစ်နေ့တည်း ကျေးရွာနေ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများလည်း မြင့်မားတိုးတက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းခန့်စိုး(ပေယျာမြေ)

အနုပညာ

ACM Awards ဆုပေးပွဲရဲ့ ဆန်ခါတင်စာရင်းကို ဦးဆောင်နေတဲ့ ကိတ်သ်အာဘန်နဲ့ မီရန်ဒါလမ်းဘာ့ထံ

ထင်ရှားတဲ့ ကန်းထရိုတေးဂီတ ဆုပေးပွဲ တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ "Academy of Country Music (ACM) Awards" ဆုပေးပွဲကြီးရဲ့ ယခုနှစ် ဆုပေးပွဲအတွက် ဆန်ခါတင်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာမှာတော့ နာမည်ကျော် ကန်းထရိုတေးဂီတအတွက် ကိတ်သ်အာဘန်နဲ့ မီရန်ဒါလမ်းဘာ့ထံတို့က ဆုအရေအတွက် အများဆုံးအတွက် လျာထားခံနေရပြီး ဆန်ခါတင်စာရင်းကို ဦးဆောင်နေကြောင်း အော်စီနိုးဘစ်ဒ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်အရ သိရပါတယ်။

အဆိုပါ ဆုဆန်ခါတင်စာရင်းမှာ ကာရီးအန်ဒါဝတ်ဒ်၊ ခရစ်စတင်ပီလက်တန်၊ မာရန်မိုရစ်နဲ့ လုဒ်ဘရိုင်

ယန်စတု အခြားသော နာမည်ကျော် ကန်းထရို တေးသံရှင်တွေလည်း ပါဝင်နေကြောင်း သိရပါတယ်။

ကိတ်သ်အာဘန်ကတော့ ယခုနှစ်

ရဲ့ အကောင်းဆုံး အမျိုးသား တေးသံရှင်ဆုအတွက် ဆန်ခါတင် စာရင်းဝင်ခဲ့ကာ တစ်နှစ်တာရဲ့ အကောင်းဆုံး ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သူ

အဖြစ်လည်း လျာထားခံထားရပါတယ်။ အလားတူ မီရန်ဒါလမ်းဘာ့ထံ ဟာလည်း ယခုနှစ်ရဲ့ အကောင်းဆုံး အမျိုးသမီး တေးသံရှင်ဆုရဲ့ ဆန်ခါတင်စာရင်းမှာ ပါဝင်နေခဲ့ကာ မီရန်ဒါလမ်းဘာ့ထံဟာ အဆိုပါ ထူးချွန်ဆုကို လွန်ခဲ့တဲ့ ခုနှစ်နှစ် ဆက်တိုက် သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ခုနှစ်ရဲ့ အဆိုပါဆုပေးပွဲကြီးကို အမေရိကန်နိုင်ငံ လက်စ်ဗီးဂတ်စ်မြို့ မှာ လာမယ့် ဧပြီ ၂ ရက်မှာ ကျင်းပ သွားမှာဖြစ်ပြီး ကန်းထရိုတေးသံရှင် တွေဖြစ်ကြတဲ့ လုဒ်ဘရိုင်ယန်နဲ့ ဒီရစ်ဘန်နီလေတို့က အခမ်းအနား မျှော်တော်အဖြစ် တင်ဆက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



ဂိုဟေဆန်းရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ် "You're Too Much"

တောင်ကိုရီးယားရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင် "Boys Over Flowers(F4)" မှာ အဓိကဇာတ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဂင်ဂျန်ဒီအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ မင်းသမီး ဂိုဟေဆန်းရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်တစ်ကားကို လာမယ့်မတ်လအတွင်း စတင် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ဟန်စင်းနီးမားဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေ အရ သိရပါတယ်။

အဆိုပါရုပ်ရှင် "You're Too Much" ဟာ တောင်ကိုရီးယားရုပ်သံလိုင်း တစ်လိုင်းဖြစ်တဲ့ MBC ကနေ လာမယ့် မတ် ၄ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့် သွားမှာဖြစ်ပြီး သီတင်းပတ်တစ်ပတ်မှာ အပိုင်းနှစ်ပိုင်းကျထုတ်လွှင့်သွားမည် ဖြစ်ကာ အဆိုပါရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ အပိုင်းပေါင်း ၃၀ ပါဝင် ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

"You're Too Much" ဟာ နာမည်ကျော်ကြယ်ပွင့်အဆိုတော်တစ်ဦး နဲ့ အတူအယောင်အဆိုတော်တစ်ဦးအကြားမှာရှိတဲ့ အမုန်းတရားတွေ၊ အဆင် မပြေမှုတွေနဲ့အတူ ချစ်ခြင်းမေတ္တာတွေ ကိုယ်ချင်းစာတရားတွေကိုပါ ခံစား ကြရမှာဖြစ်ပြီး သားအမိနှစ်ဦးအကြားက မေတ္တာတရားတွေကိုလည်း တွေ့မြင် ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဂိုဟေဆန်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း လက်ထပ်ခဲ့ပြီးနောက် အနုပညာခရီးကို ရပ်နားလိုက်ခြင်းမရှိဘဲ ယခုလို ရှေ့ဆက်ခဲ့တာကို တွေ့မြင်ခဲ့ ကြရတာဖြစ်ပြီး ယင်းရုပ်ရှင်ဟာလည်း ဂိုဟေဆန်းရဲ့ လက်ထပ်ပြီးနောက် ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ယင်းရုပ်ရှင်မှာ ဂိုဟေဆန်းနဲ့အတူ မင်းသမီး ဆန်းတေးယောင်းလည်း ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး ဆန်းတေးယောင်း ကတော့ လက်ထပ်ပြီးနောက်ပိုင်း အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေကို ရပ်နားထားကာ လေးနှစ်ကြာပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်ရိုက်ကူးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

Fifth Harmony အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ စကားမပြောတော့ဘူးလို့ဆိုလာတဲ့ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို

ဗြိတိန်ရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "Fifth Harmony" ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်ဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို က သူ့အနေနဲ့ "Fifth Harmony" ကနေ နုတ်ထွက်ပြီးခဲ့တဲ့ နောက်ပိုင်း အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့မှာ ကျန်ရှိနေခဲ့တဲ့ အခြား သော တေးဂီတအဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ စကားမပြောဆိုဖြစ်ခြင်း မရှိ တော့ကြောင်း အမ်တီဗွီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရ ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ပိုင်းမှာ "Fifth Harmony" ကနေ နုတ်ထွက်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ဖော် ပြောကြားခဲ့တဲ့ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုဟာ သူ့ရဲ့တစ်ကိုယ်တော် တေးသံရှင်ဘဝကို ဖန်တီးဖို့အတွက် တေးဂီတအဖွဲ့မှ နုတ်ထွက်ခဲ့

ခြင်းဖြစ်ကာ အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့မှာ ရှိနေစဉ်အတွင်း သူ့ရဲ့ အရည်အချင်းတွေကို ကိုယ်စွမ်းရှိသလောက် ထုတ်ဖော်ပြသ နိုင်ခွင့် မရခဲ့တာကြောင့် ယခုလို နုတ်ထွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်းလည်း မကြာသေးမီက ဘော့ဘုတ်ဒေါ့ကွန်းနဲ့ ပြုလုပ် ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးတစ်ခုမှာ ဖွင့်ဟပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီး ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက ဒီလိုအဖွဲ့ဝင် တွေနဲ့ အဆက်အသွယ်မရှိတော့ဘဲ တစ်လမ်းစီရှေ့ဆက် ခဲ့ကြပေမယ့် သူ့ဆီမှာတော့ ကျန်ခဲ့တဲ့ အဖွဲ့ဝင်ဟောင်း တွေအတွက် ချစ်ခြင်းမေတ္တာတွေသာ ကျန်ရှိနေသေး ကြောင်းလည်း အဆိုပါအင်တာဗျူးကနေတစ်ဆင့် ရင်ဖွင့်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် It Ain't Me စတင်ထုတ်လွှင့်



အမေရိကန်ပေါ့ပီပွင့်ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်ဟာ လတ်တလောမှာ သူ့ရဲ့တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို စတင် ထုတ်လွှင့်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း အော်စီနိုးဘစ်ဒ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အဆိုပါတေးသီချင်းကို "It Ain't Me" လို့ အမည် ပေးထားပြီး ယင်းတေးသီချင်းမှာ ဆယ်လီနာက နော်ဝေ လူမျိုး ဒီဂျေပညာရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ကိုင်ရိုနဲ့ တွဲဖက်ဖန်တီး ထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ အဆိုပါတေးသီချင်းမှာ အဆိုပညာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပိုမိုရင့်ကျက်လာပြီဖြစ်တဲ့ ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်ရဲ့ သီဆိုဟန်ကို တွေ့မြင်ကြရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါ့အပြင် အဆိုပါတေးသီချင်းဟာ ဆယ်လီနာ ဂိုမက်စ်အနေနဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်နှစ်တာအတွင်း ပထမဆုံး အကြိမ် ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်းဖြစ်ပါ တယ်။

ယင်းတေးသီချင်းဟာ ချစ်သူရဲ့ လမ်းခွဲဖို့တောင်းဆိုမှု တွေကြောင့် နာကျင်ခံစားခဲ့ရတဲ့ မိန်းကလေးတစ်ဦးရဲ့ ခံစားချက်တွေကို ဖွင့်ဟထားသော ဝမ်းနည်းဖွယ် အချစ် ဇာတ်လမ်းတစ်ပုဒ်အကြောင်း ဖွဲ့သီထားတဲ့ တေးသီချင်း တစ်ပုဒ်လည်းဖြစ်တာကြောင့် အဆိုပါတေးသီချင်းဟာ ဆယ်လီနာအနေနဲ့ ချစ်သူဟောင်း ဂျက်စတင်ဘီဘာကို ရည်ညွှန်းသီဆိုခြင်းလေးလားလို့ ဝေဖန်သံတွေဟာလည်း အဆိုပါတေးသီချင်းထုတ်လွှင့်မှုနဲ့အပြိုင် ပေါ်ထွက်လာ ခဲ့ပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အာရန်ဘီတေးသံရှင် ဒရိုက်ခီနဲ့ ချစ်သူတွေအဖြစ် တရားဝင်လက်တွဲခဲ့ပြီဖြစ်ကာ နှစ်ဦးသား

အတူ အပျော်ခရီးတွေထွက်ခဲ့ကြတဲ့ ဆယ်လီနာအနေနဲ့ ဒီလိုချစ်ခင်စအချိန်မှာ ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးသီချင်းဟာ အချစ်သီချင်းချို့ချိလေးတွေ ဖြစ်သင့်ပေမယ့် ယခုလို အသည်းကွဲသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့အပေါ် ဟောလိုပီဒီမီဒီယာတွေက ဆယ်လီနာအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ ချစ်သူဟောင်းအပေါ် ခံစားချက်တွေ မကုန်သေးတာ ဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဝေဖန်ခဲ့ကြပါတယ်။

ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်နဲ့ သယ်ဝိခိကန်းဒီတို့နှစ်ဦး တရားဝင်ချစ်သူတွေအဖြစ် လက်တွဲခဲ့ပြီးတဲ့နောက် သယ်ဝိခိကန်းဒီနဲ့ ဂျက်စတင်ဘီဘာတို့အကြား ဆက်ဆံမှု တွေ မပြေမလည်ဖြစ်ခဲ့ရပြီး ဂျက်စတင်ဘီဘာက သယ်ဝိခိကန်းဒီကို လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်ကနေ တစ်ဆင့်စကားနဲ့ ထိုးနှက်မှုတွေ အကြိမ်ကြိမ်ရှိခဲ့ကာ သယ်ဝိခိကန်းဒီကလည်း သူ့ရဲ့နောက်ဆုံးထွက်ရှိခဲ့တဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ "Some Way" မှာ ဂျက်စတင် ဘီဘာကို စောင်းမြောင်းရေးသားထားတဲ့ စာသားတွေကို ထည့်သွင်းထားခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

သယ်ဝိခိကန်းဒီရဲ့ လတ်တလောထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးသီချင်း "Some Way" စတင်ထုတ်လွှင့်ပြီးနောက် ရက်အနည်းငယ်အကြာမှာ ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်က ယခုလို "It Ain't Me" ကို စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့်-ခုစဉ်းသည်။

လီမင်ဟိုရဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းသစ် လာမည့်လအတွင်း ထုတ်လွှင့်မည်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့နာမည်ကျော်မင်းသားတစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ လီမင်ဟိုဟာ လတ်တလောမှာ သူ့ရဲ့ တစ်ကိုယ်တော် တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို ပြင်ဆင်နေပြီး အဆိုပါတေးသီချင်းကိုလာမယ့် မတ်လအတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်သွားရန် စီစဉ် ထားကြောင်း အောဂေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြ ချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လီမင်ဟိုရဲ့ တေးသီချင်းထွက်ရှိမယ့်ရက် အတိအကျကိုတော့ လတ်တလောအချိန်မှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိသေးပေမယ့် လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်နဲ့ ၁၉ ရက်တွေမှာ ကျင်းပ သွားမယ့် လီမင်ဟိုနဲ့ပရိသတ်တွေ တွေ့ဆုံကြမယ့် အခမ်းအနား "The Originality of LEE MIN HO" မှာတော့ လီမင်ဟိုက အဆိုပါတေးသီချင်း ထုတ်လွှင့်မယ့်ရက်ကို ကိုယ်တိုင်ထုတ်ဖော်ပြော ကြားသွားမှာဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။

လာမယ့် မတ်လအတွင်း ထုတ်လွှင့်မယ့် သူ့ရဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းကို လီမင်ဟိုက "Always" လို့ အမည်ပေးထားပြီး အဆိုပါ တေးသီချင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ လီမင်ဟိုရဲ့ တေးသီချင်း "The Day" အပြီး ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်ထုတ်လွှင့် တဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းဖြစ်တာကြောင့် လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်အတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ထုတ်လွှင့်မယ့် လီမင်ဟိုရဲ့ တေးသီချင်းဖြစ်လာ မှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

မကြာမီထုတ်လွှင့်တော့မယ့် တေးသီချင်း "Always" ဟာ လီမင်ဟိုရဲ့ ပရိသတ်တွေကို ရည်ညွှန်းထားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါတေးသီချင်းမှာ လီမင်ဟိုရဲ့ ပရိသတ်တွေ နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပျော်ရွှင်တဲ့ ခံစားမှုတွေနဲ့အတူ ပရိသတ်တွေကို ပြောကြားချင်နေတဲ့ ကျေးဇူးတင် စကားတွေကို တွေ့မြင်ခံစားကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လီမင်ဟိုရဲ့ အဆိုပါတေးသီချင်းကို တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံအတွင်းသာမက ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းကိုပါ ဖြန့်ချိသွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။



ကျေးလက်နေထောင်သူများ သီးနှံအချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး မြေယာပြုပြင်ခြင်းများဆောင်ရွက်

ငါ့သရောက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောကမြို့နယ် အညာကျေးလက်ဒေသများတွင် ဒေသခံပြည်သူများသည် မြေယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို နှစ်စဉ်စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ကြပြီး ယခုအချိန်သည် စိုက်ပျိုးထားရှိသည့် သီးနှံစိုက်ခင်းများ သိမ်းဆည်းပြီးချိန်ဖြစ်၍ တောင်သူများက လာမည့်မိုးဦးကျ ချိန်၌ သီးနှံများ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်၍ အမြွက်များရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ထယ်ရေးညက်အောင် နွေထယ်ရေးထွန်ယက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြိုတင်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ငါ့သရောကမြို့နယ် အညာကျေးလက်ဒေသတွေက ကျေးလက်နေပြည်သူတွေဟာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးကဲ့သို့ပဲ အခက်အခဲခံရနေရုံနဲ့ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ဒီအချိန်ကတော့ အညာကျေးလက်ဒေသတွေမှာ တောင်သူတွေ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ သီးနှံစိုက်ခင်းတွေ အားလုံးသိမ်းဆည်းလို့ပြီးသွားပါပြီ။ လာမည့်

နှစ်အတွက် ကြိုတင်ပြီးတော့ သီးနှံများ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်အောင် တောင်သူတွေဟာ မိသားစုအလိုက် အမြွက်များရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ထယ်ရေးညက်အောင် နွေထယ်ရေး ထွန်ယက်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်နေကြပါပြီ။ အချို့တောင်သူတွေကလည်း မြေယာထွန်စက်တွေ ငှားရမ်းပြီး လုပ်ကိုင်နေကြပါတယ်” ဟု ငါ့သရောကမြို့နယ်မှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

မြေယာထွန်စက်ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်လျှင် တစ်နာရီကို ငွေကျပ် ၁၀၀၀ မှ ၁၃၀၀၀ အထိပေးရပြီး မိုးရွာသွန်းမှုအား နည်းလျှင်လည်း သီးနှံများ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကို မြေယာပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အားထားလုပ်ကိုင်ရကြောင်း၊ တောင်သူတွေဟာ မိုးဦးကျသည့်အချိန် သီးနှံများ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မြေယာပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်လေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



မိသားစုကျေးရွာကွန်ကရစ်လမ်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

ကျိုက်လတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် မိသားစုကျေးရွာ တွင်းလမ်းမကြီး အလျား ၄၈၁၁ ပေ၊ အနံ ၁၂ ပေ၊ ဒုတိယအဆင့် ကွန်ကရစ်လမ်းရန်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ပစ္စည်း ၅ မျိုး၊ ပံ့ပိုးငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၃၆၅၅ သန်းအား ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပံ့ပိုးငွေကို ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းထွန်းက ပေးအပ်ရာ ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရန်လင်းကိုယ်စား အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင့်မိုးက လက်ခံရယူသည်။

အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်းအား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် စတင်၍ မတ် ၁၅ ရက်တွင် ပြီးစီးမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းလမ်းပြီးစီးပါက ရဟန်းရှင်လူများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားလေးများအတွက် များစွာအကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သဇင်ထွန်း

ခုတ်ကျေးရွာရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီး ဒေသပြည်သူများ သောကသုံးရေအဆင်ပြေ



တာချီလိတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

တာချီလိတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပံ့ပိုးငွေဖြင့် မြန်မာ့တော်ဝင်သစ္စာကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မိုင်းဖုန်း (က) ကျေးရွာအုပ်စု၊ ခုတ်ကျေးရွာ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖွင့်ပွဲသို့ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ထွန်း၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများ တက်ရောက်ပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးခွန်မြင့်သောင်းက ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါကျေးရွာအတွင်းရှိ ဒေသခံတစ်ဦးက ယခင်က မိမိတို့ကျေးရွာတွင် ပူပြင်းခြောက်သွေ့သည့်အချိန်၌ သောက်သုံးရေအခက်အခဲနှင့် ကြုံတွေ့ရကြောင်း၊ ယခုအခါ ကျေးရွာနေပြည်သူများ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေလုံလောက်စွာရရှိပြီး လူနေမှုအဆင်ပြေတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။

ခုတ်ကျေးရွာ ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းအား ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၇ ဒသမ ၈၅ သန်းဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရေး နှစ်စဉ်အခွင့်အလမ်းယူ၍ အုတ်ရေလှောင်ကန်မှတစ်ဆင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများအား ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝေဝလင်း

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကလေးလုပ်သားပပျောက်ရေးစီမံကိန်း လူငယ်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်ရုံနှင့်အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ILO Myanmar တို့ပူးပေါင်း ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကလေးလုပ်သားပပျောက်ရေးစီမံကိန်း လူငယ်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ နိုဘယ်မင်္ဂလာဟိုတယ်၌ ဖေဖော်

ဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်ကိုကိုနိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ILO မှ Mr. Selim Benaisa က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစံချိန်စံညွှန်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကလေးလုပ်သားပပျောက်ရေးစီမံကိန်းလူငယ်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့်ပတ်သက်၍

ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ILO Myanmar မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ လူငယ်ကွန်ရက်များမှ တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန်းစော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

ဓာတ်မြေဩဇာနှင့်စိုက်ပျိုးရေးသုံးဆေးပစ္စည်းများ စနစ်တကျသုံးစွဲတတ်စေရေး နည်းပညာရှင်းလင်း

မြစ်သား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်သားမြို့တွင် မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနက ထက်သီဟနိုင် ကုမ္ပဏီနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဒေသခံတောင်သူဦးကြီးများ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသုံးဆေးပစ္စည်းအမျိုးမျိုး စနစ်တကျကိုင်တွယ်ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန် နည်းပညာရှင်းလင်းပွဲကို မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါနည်းပညာရှင်းလင်းပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းအောင်၊ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိဒေါ်စန္ဒာကြည်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုမှ အသင်းသားတောင်သူဦးကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိက အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ထက်သီဟနိုင်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသုံးဆေးပစ္စည်းအမျိုးမျိုး စနစ်တကျကိုင်တွယ်ထိန်းသိမ်း သုံးစွဲတတ်စေရန် နည်းပညာများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဟောပြောရာ တက်ရောက်လာသော တောင်သူဦးကြီးများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းထွန်း(မြစ်သား)

မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေများ စတင်ထုတ်ချေး

ဟင်္သာတ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင်းရှိ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းယူနစ်တွင်ပါဝင်သည့် စစ်ကုန်းအုပ်စု ရေလယ်သောင်ကျွန်းကျေးရွာ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက စီမံကိန်းအသင်းဝင်ပြည်သူများထံ ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟင်္သာတမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ရေလယ်သောင်ကျွန်းကျေးရွာရှိ စီမံကိန်းအသင်းဝင် ၁၅၂ ဦးအား မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ၂၈၉ ဒသမ ၆ သိန်း စတင်ထုတ်ချေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်း၊ အရောင်းအဝယ်နှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများ၏ ဓနအင်အားအဆင့်အတန်းနှင့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် စီမံကိန်းမူဘောင်၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူးထံမှ သိရသည်။

ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)

သီးနှံများအထွက်နှုန်းကောင်းစေရေးသမာ အရည်အသွေးကောင်းစေရေးဆောင်ရွက်

ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် ဘားကပ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်သူများဝင်ငွေကောင်းစေသော၊ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသောသီးနှံများအား အဓိကထားစိုက်ပျိုးစေပြီး သီးနှံများအထွက်နှုန်းကောင်းစေရေးသမာ အရည်အသွေးကောင်းစေသော သီးနှံမျိုးများဖြင့် ဒေသအတွင်းပျံ့နှံ့စေခြင်းဖြင့် ဈေးကွက် ပိုမိုရရှိရေးအတွက်ရည်ရွယ်ကာ ဘားကပ်ကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူပညာပေးစခန်း၌ တောင်သူများ၊ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ယင်းသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဘားကပ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်သူများနှင့် လက်တွေ့တောင်သူပညာပေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေရသော စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများအား ညွှန်ကြားရေးမှူး (စိုက်ပျိုး) ဦးမြင့်ဦးက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ယခင်ကသီးနှံအထွက်တိုးစေရေးအား အဓိကထား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခုအချိန်၌ အထွက်နှုန်းကောင်းစေရေးသမာက သီးနှံများ၏ အရည်အသွေးကောင်းစေရေး၊ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးတို့အား လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း သီးနှံ



များအား မြေလွတ်မကျန် စိုက်ပျိုးရန်၊ အစုအဖွဲ့များဖြင့် အတူတကွ ညီညီညွတ်ညွတ် လုပ်ဆောင်ကြရန်၊ အစုအဖွဲ့ဖြင့် လုပ်ဆောင်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများအား ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ညွှန်ကြားရေးမှူး(စိုက်ပျိုး)နှင့် ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ပြည်နယ်မြေအသုံးချရေး၊ မျိုးစေ့၊ သီးနှံကာကွယ်ရေး တာဝန်ခံများ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးများသည် တရုတ်လှကျေးရွာရှိ နွေစပါး

ဆင်းသူခ (SRI) စိုက်ပျိုးထားရှိမှုအား ကြည့်ရှု၍ စိုက်ခင်းတာဝန်ခံများအား (SRI) စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များအား မှန်ကန်စွာ စနစ်တကျလုပ်ဆောင်ရန်၊ လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် သမ္မာန်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ရေဘုတ်ဆည်ရေသောက်ဧရိယာအတွင်း နွေစပါး မျိုးကွဲအလိုက် စိုက်ပျိုးထားရှိမှုများအား ကြည့်ရှုကာ တောင်သူများ၊ စိုက်တာဝန်ခံများအား လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလွင်(ဘားအံ)

ပွဲ၊ ပြီးရေး

ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ရွှေကျ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် ရွှေကျမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကချင်ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ရွှေကျ-ရေပျံလေး-တူးချောင်း-တောင်ကုန်း-တောပုန်း-မြောက်ရွာ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း (၄ မိုင် ၆၈၀လုံး) လုပ်ငန်းကိုဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းလင်းနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည့် (Super Frequency၊ စိန်သစ္စာ၊ ကံထူးမနော၊ Luxury Gallop) ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်ရပ်မိရပ်ဖ များက လုပ်ငန်း အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းတိုင်းတာကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



(၄၃) ကြိမ်မြောက် ရှင်သာမဏေ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဆင်ယင်ကျင်းပ

ဖျာပုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ဖျာပုံ၊ ကိုက်လတ်၊ ဘိုကလေး၊ အေးဒေရဲ လေးမြို့နယ်(ပရိယတ္တိ နှုတ်ပွဲ အဖွဲ့၏) (၄၃)ကြိမ်မြောက် ရှင်သာမဏေ ရေးဖြေ စာမေးပွဲကို ကိုက်လတ်မြို့နယ် (၇)လမ်း၊ တိလောကမာရဇိန် ဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

ရက်မှ ၁၇ ရက်ထိ ဆင်ယင်ကျင်းပရာ ရှင်သာမဏေ(အခြေပြု မူလတန်း၊ ပထမငယ်တန်း၊ ပထမလတ်တန်း၊ ပထမ ကြီးတန်း)စုစုပေါင်း ၂၆၂ ပါး ဝင်ရောက် ဖြေဆိုလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

(သပြေထွန်း)

အဆိုပါကျေးရွာချင်းဆက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက တောပုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ရွှေဘိုဘာကျေးရွာအုပ်စု၊ တိန်းဟွန်း ကျေးရွာအုပ်စု၊ သရက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဒေသခံပြည်သူ များ ရာသီမရွေး အဆင်ပြေလွယ်ကူချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာတော့မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ (ကြေးမုံ)

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ကသွယ်ချောင်းကျူးသံကူကွန်ကရစ်တံတားဖွင့်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် ကမ်းနားအလယ်ရပ်ကွက် ရတနာသုခလမ်း ကသွယ်ချောင်းကျူး သံကူကွန်ကရစ် ရတနာသုခတံတားဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က အဆိုပါတံတား၏ မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအေးမင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဟန်မင်းနိုင်က တံတား ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ရပ်မိရပ်ဖ ဦးစိုးဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြား၍ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက တံတားတည်ဆောက် ရေးကော်မတီများအား လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်၍ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ကရစ်တံတား အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်အထိ တစ်လအကြာ တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆောင်စီစဉ်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ ရပ်ကွက်အသီးသီးမှ ပြည်သူများ၏ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေ ၁၉၉ သိန်း အကုန်အကျခံ ဆောင်လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် အဆိုပါတံတားသည် ယခင်က သစ်သားတံတားဖြစ်သဖြင့် ကသွယ်ချောင်း ပေါ်၌ တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်၍ တံတားဆွေးမြည့်ပျက်စီးနေသဖြင့် သံကူကွန်ကရစ် တံတားပြန်လည်တည်ဆောက်ပြီး ဖွင့်လှစ်နိုင်သောကြောင့် ရပ်ကွက်အတွင်း မီးသတ်ကား များ လွယ်ကူစွာ ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရပ်ကွက်သူ၊ ရပ်ကွက်သားများ ပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်နေကြကြောင်း သိရသည်။

(၆၀၄)

သူရိန်ထွန်း(ပဲခူး)

ကျွန်းစုမြို့နယ်သဲချောင်းကျေးရွာ၌ အ-လ-က(ခွဲ) နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင်နှင့် တံတားနှစ်စင်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ကျွန်းစု ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ကျွန်းစုမြို့နယ် ရေကန်တောင်ကျေးရွာအုပ်စု သဲချောင်း ကျေးရွာတွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်း(ခွဲ) နှစ်ထပ် စာသင်ဆောင်နှင့် ရွာလယ်လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်း တံတားနှင့် ပေါင်းကူးတံတားတို့အား ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပရာ ကျွန်းစုမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးမင်းဦး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ မှူး၊ ရဲမှူးတင်ထွန်းအောင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်မိုး၊ ဒုတိယမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဦးဆန်းဦး၊ ဒေသခံအလှူရှင် ဦးကျား မောင်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများက ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

ဘားအံမြို့တွင်း၊ မြို့ပြင် နိုင်လွန်ကတ္တရာ(AC) လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း အရည်အသွေးပြည့်မီရန်ပညာရှင်များကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇
ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုချောမွေ့စေ ရေးအတွက် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် ဘားအံမြို့ပေါ်လမ်းများ နိုင်လွန်ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ကို ရောင်ခြည်သစ်ကုမ္ပဏီမှ B.O.T စနစ်ဖြင့် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမစီမံကိန်းအဖြစ် ဘားအံ ရွှေယဉ်မျှော်စေတီခြေရင်းမှ အိန္ဒိယအာရှလမ်းအထိ စတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပြီး မြို့တွင်း၊ မြို့ပြင်လမ်းများကို ပြည်နယ်အစိုးရနှင့်ပြုချက်ရယူကာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဘားအံမြို့တွင်း၊ မြို့ပြင်အဆင့်မြင့် နိုင်လွန်ကတ္တရာ(AC)လမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်းခွင် အရည်အသွေးပြည့်မီရန် ပညာရှင်များက ဘားအံမြို့နယ် လှိုင်ကားကျေးရွာ နောင်လုံတောင်ကြားရှိ (AC) စက်ရုံတည်ရှိရာသို့ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း ရောင်ခြည်သစ်ကုမ္ပဏီ တာဝန်ရှိသူက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် က ပြောကြားသည်။



“လမ်းခင်းတဲ့ ကုမ္ပဏီက လမ်းကြေးကောက်ခံတဲ့ BOT စနစ်နဲ့ ခင်းတာပါ။ လမ်းကြေးဆိုတဲ့နေရာမှာလည်း ကိုယ့် သဘောနဲ့ကိုယ် ကောက်လို့မရပါဘူး။ ပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ ဆောက်လုပ်ရေးဌာနက သတ်မှတ်ပေးတဲ့အတိုင်း ဆောင် ရွက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ရောင်ခြည်သစ်ကုမ္ပဏီမန်နေဂျာ ဦးကျော်ထွန်းဦးက ပြောသည်။

ဘားအံမြို့တွင်း၊ မြို့ပြင် နိုင်လွန်ကတ္တရာ AC လမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းကို လမ်းခင်းကုမ္ပဏီမှ လမ်းကြေးခွန်ကောက် စနစ် B.O.T စနစ်ဖြင့်ခင်းခြင်းဖြစ်ပြီး လမ်းကြေးခွန်ထား များကိုမူ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဦးစီးဌာန တို့၏ သတ်မှတ်ဆုံးဖြတ်ချက်များဖြင့်သာ ကောက်ခံသွားရ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘားအံမြို့ပေါ်တွင် လက်ရှိ နိုင်လွန်စတင်ခင်းနေသည့် ရွှေယဉ်မျှော်မှမင်းတန်းလမ်းတစ်လျှောက်တွင် မူလလမ်း အကျယ်မှာ ပေ ၂၀ မှ ၂၄ ပေ အထိ အမျိုးမျိုးရှိနေပြီး လက်ခင်းကျောက်ကတ္တရာလမ်းအမျိုးအစားဖြစ်ကာ လက် ရှိနိုင်လွန်ကတ္တရာကို ၂၄ ပေ ပုံစံကျ တစ်ပြေးညီခင်းပြီး AC နိုင်လွန်ကတ္တရာ ဒုနှစ်လက်မခွဲ (ကြိတ်ပြီးအကျန်)

ထားရှိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုမ္ပဏီ တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရသည်။

ဘားအံမြို့အပါအဝင် လမ်းများကို ယခင်က နိုင်ငံတော် ဘတ်ဂျက်ဖြင့်သာ ပြုလုပ်ခဲ့ရသည့်အတွက် လမ်းအရည် အသွေးပိုင်း နိမ့်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ နိုင်ငံ တကာ ငွေကြေးအကူအညီများရှိလာပြီဖြစ်ရာ ကွန်ကရစ် လမ်းများ၊ နိုင်လွန် (AC) လမ်းများကို မိန်းလမ်းမကြီးများ သာမက မြို့တွင်းလမ်းများကိုပါ ဆောက်လုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်သူများအဆင်ပြေစေရန် အဆင့်မြှင့်တင်ခင်းပေးသွား မည်ဟုလည်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့က ဒီအစိုးရလက်ထက်ကျမှ AC လမ်းတွေ၊ ကွန်ကရစ်လမ်းတွေ လုပ်လာနိုင်တာလေ။ နိုင်ငံတကာ ငွေ ကြေးအထောက်အကူတွေကခုမှဝင်လာတာ။ အရင်တုန်း ကဆိုရင် နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်တစ်ခု တည်းနဲ့ ရပ်တည် ခဲ့ရတော့ ရိုးရိုးကတ္တရာလေးနဲ့ပဲ သွားရတဲ့အပိုင်းတွေရှိ တယ်။ နောက်ဆိုရင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်း အာရှလမ်းမကြီးလို မိန်းလမ်းတွေသာမက မြို့တွင်းလမ်း တွေမှာပါ AC တင်ဖို့ရှိပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်လမ်းဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းဟန်စိုးက မြန်မာနိုင်ငံ

ကျေးလက်လမ်းပိုင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမဟာဗျူဟာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရောင်ခြည်သစ်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရာသီ ဥတုနှင့်ကိုက်ညီပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲနိုင်သည့် ပြည်ပ သွင်းကုန် ကတ္တရာများဖြင့် ကုန်ကြမ်းထုတ်လုပ်မှုတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်က လှိုင်ကားကျေးရွာရှိ AC စက်ရုံ တည်ဆောက်ထားသည့် ရှင်းလင်းဆောင်၌ ပြည်ပ ပညာရှင် များနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းကာ အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် AC လမ်းပိုင်းများ ခင်းကျင်းနိုင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိဘားအံမြို့ပေါ်တွင် နိုင်လွန်ကတ္တရာခင်းကျင်း လျက်ရှိသည့် ရောင်ခြည်သစ်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ရွှေယဉ် မျှော်မှစတင်၍ အိန္ဒိယလမ်းစီမံကိန်းကို သတ်မှတ်ကာလ အတွင်း လမ်းပိုင်းပြီးစီးသွားနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ဘားအံ-သဲလွင်တံတားမှ နောင်လုံတောင်ကြား လမ်းအတိုင်း အိန္ဒိယသို့ ဒုတိယစီမံကိန်းအဖြစ် ဆက်လက် ခင်းကျင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဗွင်ဆန်း၊ ထွန်းထွန်းထွန်း(ဘားအံ)

ရန်နိုင် (ကျွန်းစု မြန်ဆက်)

ဒေါ်တင်လှိုင် B.A (Eng)
ဦးစီးသော
SUPER-A-ONE အင်္ဂလိပ်စကားပြော
Interview (၁) ဝတ်၊ နိုင်ငံခြားသွား (၁) သင်တန်းအဆင့်မြင့် (၁) သ
Tourism, Hotel, Company, Student Visa, Grammar
ကလေးများအတွက် အထူးသင်တန်း > ☎ 511231
တိုက် (၁) အခန်း (၂၂) ယ-ထပ်၊ လှည်းတန်းမီးပိုင်းအနီး

ပန်းချီသင်တန်း
အခြေခံပုံစံ တစ်နှစ်သင်သင်
(၁) အမှတ် (၁၆၆/၁၆၇)၊ တ-ထပ်၊ အနောက်လမ်းပေါ်၊ ၃၄ လမ်းထိပ်
အားလမ်း၊ ပုတ်တိုင်အနီး၊ ကျောက်တံတားပြင်ပေါ်။
(၂) တိုက် (၄)၊ အခန်း (၁၀၅)၊ ၁၅၅ လမ်း (မင်္ဂလာဒုံ) ကျောင်းလမ်း၊
(မှား မှားဆင်း လည်ချောင်း ဆေးဆုံဘေးလမ်း)၊ တာမွေပြင်ပေါ်။
မှန်း ၀၉ ၅၀ ၇၇၅၆၀ ၀၉ ၂၅ ၃၂၆၇၁၀

MIHARA
Travels & Tours
3 to 45 CAR RENTAL SERVICES
မြဝတီ-မိဆောက်
ပေလီကမ်းခြေ
အပတ်စဉ်
Ph: 095009552, 095025400
09450051557, 09430773444

Dbuzz (ဒီဘတ်စ်) တီဂရပ်၊ စပို့ဂရပ်အထည်ချုပ်နှင့်
အဆင့်မြင့်တံဆိပ်ရိုက်လုပ်ငန်း
တီဂရပ် အနီ > ၆၀၀ / ၇၅၀ ကျပ်
အကျိတ်ဆိပ်ရိုက် 1 Color ၈၅ + နောက် 100/- 80/- ၆၀/-
အထည်ချုပ်နှင့် အဆင့်မြင့် တံဆိပ်ရိုက်လုပ်ငန်း
ကံ့မာမှု / ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေမှု စက်မှု - အမှတ် ၁၆၆၆၊ မင်းလှည့်ဘူမိလမ်း ၆၄ ရပ်ကွက်၊ သုံးစိမ်းတန်း
09 73060258, 09 31789830

Manpuku JAPANESE BBQ BUFFET STYLE

လူကြီး 12,800 Ks
ကလေး (၃ ပေခွဲ မှ ၄ ပေ) 7,000 Ks
ကလေး (၃ ပေခွဲ အောက်) FREE

အားလုံး ပျော်ပျော်ပါးပါးကြီး သွားစားကြရအောင်
(၁၀ ယောက်စား ၁ ယောက် အခမဲ့)

(၁၀) ယောက် လာရောက်စားသုံးလျှင်... (၉) ယောက် စာ အတွက်သာ ပေးပေးရမည်

ဆိုင်ဖွင့်ချိန် (3:00pm ~ 11:00pm) Last Order နောက်ဆုံးမှာကြားရန် (10:00pm)
အမှတ် (26/26B) အောင်ဇေယျလမ်း၊ ကျောက်ကုန်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရထားသံလမ်းအနီး။
Ph: 099 6155 5966, 099 6155 7977, 09 8300 426

(3:00-6:00pm) အတွင်း
Soft Drink FREE
February Promotion

Zan Recreation and Fitness club

အဆင့်မြင့်စေတနာ့တန်ဆွေ ဓမ္မရာသီ စေတနာ့သင်တန်းပွဲစဉ်
ကျွမ်းကျင်သောနည်းပြဆရာများဖြင့် အောက်ပါ သင်တန်းအချို့ကို ပေးသွင်း
အတိုင်း သင်တန်းများကို စနစ်တကျလက်ခံသင်ကြားပေးနေပါသည်။
သင်တန်းအချို့များ (သင်တန်းသားစာသစ်များစားစေလက်ခံခြင်း)
(၁) ၀၇:၀၀ မှ ၀၈:၃၀ ထိ
(၂) ၀၉:၀၀ မှ ၁၀:၃၀ ထိ
(၃) ၁၄:၃၀ မှ ၁၆:၀၀ ထိ
(၄) ၁၆:၃၀ မှ ၁၈:၀၀ ထိ

ချမ်းသာဂုဏ်ရောင်အဆင့်မြင့်ကွန်ဒို
၆၅/၇၀၊ သံသမာလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ရောင်းခွဲဖုန်း - (၀၁) ၄၃၀၀၇၈ မှ ၈၇၊ Ext: ၆၆၆၊ ၁၆၆၆
တိုက်ရိုက်ဖုန်း - (၀၁) ၄၃၀၀၈၈၊ ၄၃၀၆၄၂။

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်
ရောင်း/ငှားမည်
Star City Condo
10th Floor,
3 Bedrooms
Fully Furnished
Ph: 0930590590
09761661366

ထိပ်တန်း
အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ငွေလုပ်ငန်း
မြို့တွင်း / နယ်ထွက်
09-254256969
09-971322259

မြန်မာ့အလင်းစက်မှုကုမ္ပဏီမှ နိုင်ငံတကာအဆင့်မြင့်
(ကာလာသွပ်၊ ပါလင်မျှားတန်း၊ Deck Sheet) မျိုးစုံ နှင့် Steel Structure Fabrication
တို့ကို ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအား လိုအပ်သော တန်ဖိုးအလိုက် ထုတ်လုပ်အပြီး
လက်ကားရောင်းချ ချေးငွေ ရောင်းချ ပေးနေပါသည်။

ကာလာသွပ် 55% အလှူစင်(ကာလာ ၅နှစ် အာခံ) (0.42, 0.44)mm တစ်တန်း - (13.50) သိန်း
Deck Sheet/ ပါလင်မျှားတန်း (Z 80 GI Coil) (0.8 ~ 2.0)mm တစ်တန်း - (9.20) သိန်း / (9.30) သိန်း
Steel Structure - H-Beam(Rz) / Steel(SS400) Fabrication တစ်တန်း - (9.10) သိန်း / (11.50) သိန်း
နိုင်ငံတကာအဆင့်မြင့် (MMK) (10) ပေါက် စက်ကြီးအုတ် - (83/ks) အပိုင်စေ့

MMK Head Office: No.(527/529), 6th Floor, Lower Pazundaung Rd, Pazundaung Tsp.
Phone: 01-9000300, 9000301, 09-73201856, 09-73098771, 09-965149148, 09-73238130
Fax: 01-299201 Website: www.mmkgroup.com Email: mmktrading999@gmail.com

အမြန်ရောင်းမည်
(ညှိနှိုင်းစေ့)
မြေညီထပ်၊ အိမ်ကြီးလမ်း၊
၉ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်။
မှန်း-၀၉-၉၆၁၅၇၅၈၁၆၊
၀၉-၇၉၆၀၉၆၆၆၄
၀၉-၄၅၁၉၃၀၅၇၇

NEW TIGER HOTEL
အခန်းခံအထူးနှင့် အခြားပရိုမိုးရှင်းများစွာဖြင့်
ဖွင့်လှစ်နေပါပြီ။
လမ်း၊ ၈၀၊ ၃၇ - ၃၈ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။
မှန်း-၀၂-၃၃၂၂၇၀၂၊ ၃၃၂၂၈၀၂ - ၇၄၈၆၀၀၀၉၆ - ၉၇ - ၉၈

100% သံချေးမတက်သည့် Stainless Steel ဘလိပ်စားသွားချွေးကြိုးများကို
စစ်တွားလေးမိုလ်မိုလ်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ချေးနှုန်းချိုသာစွာ
ဖြင့်ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။
အရောင်းခန်း(၁) - အမှတ်(၃၄/အ)၊ ကျွေးငွေရောင်းရောင်း (မင်းမာရ်အိမ်ရာအိမ်သာရွာ)၊ ယင်းပြင်ပ။
Ph: 01-545631, 01-8603141, 09-5008161
အရောင်းခန်း(၂) - အမှတ်(၃၆/အ)၊ ပြည်ထမ်း၊ (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်း။
Ph: 01-656521, 09-421024731, 09-421024741
အရောင်းခန်း(၃) - အမှတ်(၈-၈)၊ အောင်တင်ကုန်ကမ်းကြီး (၂၊ ၂၊ ၂) အနီး၊ ကျေးဇူးမြို့နယ်။
Ph: 09-5553323, 09-5103323
အရောင်းခန်း(၄) - အောင်(၁၀၅)အရပ်(၂)၊ ကျောက်မီးခင်း(၆)ထပ်၊ ကျွေးငွေရောင်းရောင်းအားလုံး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။
Ph: 01-642748, 09-5069101, 09-73152381

"အများသိစေရန်ကြေညာချက်"
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ မြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့ (၁၂၅) မြေကွက်
အမှတ် (၃၉၀/က) (အလျား ၂၀ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ) အကျယ်ရှိ ဦးစောအောင်ပိုင်ဆိုင် ဖြေချပါမိမိ
မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ (၁၂၅) မြေကွက်၊
မြေပိုင်ဆိုင်မှု အမှတ် (၃၉၀/က) တွင်ရှိသော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အရပ်အားလုံးကို ရောင်းချ
ဦးဆောင်ချစ်သော (၁၂/၁၀၇ (ဒိုင်) ၀၀၀၀၆၁) က စာချုပ်စာတမ်းအတိုင်းအတိုင်းအတိုင်း ဝိုင်ဆိုင်ကြောင်း
ရောင်းချခြင်းဖြင့်စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ဝင် (၁၂/၁၀၇ (ဒိုင်)
(ဒိုင်) ၁၆၀၉၀၇) က အပြီးဆိုင်ရယူရန် ရောင်းချခြင်းအတိုင်းအတိုင်း အပြီးပြုပြင်ပါသည်။ ဤမြေကွက်
အရောင်းဆယ်ထပ်ပေါ် ကန်ကွက်လိုပင်၊ ဤမြေကွက်အရပ်အရပ်အတိုင်းအတိုင်း ဝိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်
စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ကန်ကွက်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူ
မရှိပါက အရောင်းဆယ်ထပ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း
အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးစောအောင်အဖွဲ့
ခေါ်စာချုပ်: LL.B., D.B.L., D.I.L.
တရားလွှတ်တော်ခရိုင် (စဉ်-၉၂၀၉)
အမှတ် (၅၅)၊ အခန်း-၅၊ ခုတ်ယထမ်း၊ မဟာဓမ္မလမ်း၊ မန္တလေးမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
မှန်း - ၀၉-၅၄၀၆၆၁၁၊ ၀၉-၄၃၂၅၂၅၂၀

"အများသိစေရန်ကြေညာချက်"
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအဖွဲ့ (၂၅) မြေကွက်
အမှတ် (၃၅၅) (အလျား ၂၀ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ) အကျယ်ရှိ ဦးစောအောင်ပိုင်ဆိုင် ဖြေချပါမိမိ
မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အရပ်အတိုင်းအတိုင်း ဝိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်
(၅/ကအနံ (ဒိုင်) ၀၀၆၉၀၇) က စာချုပ်စာတမ်းအတိုင်းအတိုင်းအတိုင်း ဝိုင်ဆိုင်ကြောင်း
ရောင်းချခြင်းဖြင့်စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ဝင် (၅/ကအနံ (ဒိုင်)
(ဒိုင်) ၀၀၆၉၀၇) က အပြီးဆိုင်ရယူရန် ရောင်းချခြင်းအတိုင်းအတိုင်း အပြီးပြုပြင်ပါသည်။ ဤမြေကွက်
အရောင်းဆယ်ထပ်ပေါ် ကန်ကွက်လိုပင်၊ ဤမြေကွက်အရပ်အရပ်အတိုင်းအတိုင်း ဝိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်
စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ကန်ကွက်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူ
မရှိပါက အရောင်းဆယ်ထပ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း
အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးစောအောင်အဖွဲ့
ခေါ်စာချုပ်: LL.B., D.B.L., D.I.L.
တရားလွှတ်တော်ခရိုင် (စဉ်-၉၂၀၉)
အမှတ် (၅၅)၊ အခန်း-၅၊ ခုတ်ယထမ်း၊ မဟာဓမ္မလမ်း၊ မန္တလေးမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
မှန်း - ၀၉-၅၄၀၆၆၁၁၊ ၀၉-၄၃၂၅၂၅၂၀

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ

အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းစင်းပြားများနှင့် 100% ခေရိုနစ်
စွန့်စားကြမ်းစင်းပြားများကို စေ့စပ်ချိန်ညှိသောစွာဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးနေပါသည်။
အရောင်းခန်းမ(၁)-အမှတ်(၂၇၁)၊ အလယ်ရွာတိုင်းလမ်းပေါ်ကြီး၊ ရွှေဂုံတိုင်ဟိုတယ်ဘေး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။
Ph: 01-8603151, 01-8603389, 09-8626261, 09-5428261, 09-73152381
အရောင်းခန်းမ(၂) - တိုက်(အ-၂)၊ အခန်း(၀၀၄)၊ ယုဒယတားဘေး၊ အောင်မင်္ဂလာမုတ်တိုင်အနီး၊ ဝဏ္ဏားဒလမ်း။
Ph: 09-5425251, 09-73225484
အရောင်းခန်းမ(၃) - အမှတ်(၂၄၀)၊ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကင်းလမ်းပေါ်ကြီး၊ မြန်မာ့ဓမ္မအောင်အထက်ဘေး၊ တာမွေမြို့နယ်။
Ph: 09-5078861, 09-5078862, 09-5078863
အရောင်းခန်းမ(၄) - အမှတ်(၁၁-အ)၊ ပြည်ထမ်း၊ အဝပ်အမှတ်တိုင်အနီး၊ (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။
Ph: 09-5091528, 09-5091527

ပလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာဖို့

ကြော်ငြာ

ကြော်ငြာ

Air Mandalay
Special Subsidized & Low Cost

အဲဒီအခါက လေကြောင်းလိုင်းမှ
အောက်ပါ ခရီးစဉ်များကို
နေ့စဉ် ယုံသနိုးပြေးဆွဲ နေပါပြီ ...

ရန်ကုန်မှ ...

- စစ်တွေ
- မြန်ကြီးနား
- တာချီလိတ်

လက်မှတ်များကို လက်မှတ်အရောင်းကိတ်စားလွယ်များ နှင့်
online (airmandalay.com) မှလည်း တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ။

We accept:
VISA MPU

Contact Us :
Tel: +95 1 501 520, 525 488
Email : info@airmandalay.com
f : http://facebook/airmandalay
www.airmandalay.com

အာရှနဂါး
ပြည်တီ / ကျိန်ထီးနိုး
ချောင်းသာ / ဝဋ္ဋဘောင်
Ph : 703790, 09 799100100
707062, 09 797100100

ရွှေပင်ကု
ဖုန်းနံပါတ် (စာတင်ပြီး) ဖုန်းနံပါတ် သတိပေး
ပြည်ထောင်စု၊ ဝိသေသနည်း၊ ဝဋ္ဋဘောင်မြို့ 40000-
မန္တလေးမြို့၊ မြင်းမူ ဝဋ္ဋဘောင်မြို့ 40000-
မန္တလေး မြို့၊ မြင်းမူ ဝဋ္ဋဘောင်မြို့ 45000-
Feb-24, Mar 3 ရက်စာဖြင့် ကုသပေးနိုင်ပါသည်။
09-450224339, 09-73130346

NEW MOTION Travels & Tours
အနားယူ အပန်းဖြေခြင်းသည် အနာဂတ်အတွက် အင်အားဖြစ်ပေါ်သည်။
ခန္ဓာလျားသစ်လွင် ခရီးစဉ်

* ချင်းပြည်နယ်ခရီးစဉ်	Mar 25	* အလောင်းတော်ကထာပရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24
* တောင်ကြီးခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24	* ကလေး-လှိုင်ကော်ခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24
* မန္တလေး ခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24	* မြဝတီ - မဲဆောက်ခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24
* ပုဂံ ခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24	* ထားဝယ် - ကန်ချောပုဂံခရီးစဉ်	Mar 1, 10, 24

အမှတ်-16၊ ကျွန်းတောင်လမ်း၊ စမ်းချောင်း၊ Ph: 01 527 922, 538 811, 09 731 48922, 09 4925 2911, 09 4925 2922

RANGOON CHARMS Travels & Tours မတ်လတွင်ထွက်ရှိမည့် ပြည်တွင်း ခရီးစဉ်များ
Scania Express, 3* Hotel, Meals, Guide

- ချင်းပြည်နယ်- Mt. Victoria- ကန်ပက်လက်-ပခုက္ကူ (၄ရက်) Mar 1, 24 ၁၉၀၀၀၀
- ထားဝယ်ရင်းကိုချင်း-မောင်းမကန်-ဘုတ်ကျွန်း (၆ရက်) Mar 1, 24 ၂၃၀၀၀၀
- အလောင်းတော်ကထာ-စစ်ကိုင်း-ပဲခူး (၄ရက်) Mar 24 ၁၇၀၀၀၀
- အင်းလေး-ပင်းဘယ-ထန်တမ်း-ကလေး(၅ရက်) Mar 2, 24 ၁၉၀၀၀၀
- ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုဗ္ဗိ-ပခုက္ကူ (၄ရက်) Mar 2, 24 ၁၇၀၀၀၀

အမှတ်စဉ် >> အာအေ-တောင်ဗိုင်း/ဝတ်လမြိုင်-စက်စ/တောင်ပု-သဲတောင်/ပြည်-အောက်တောင် ၂၉၀၀၀ကျပ်
No.15(1st flr), Baho Road, Sanchaung Township. Book@ 0977 8877 652-3, 093333 6385

ဗျူထိပ်တန်း စာချုပ်စာတမ်း ဝန်ဆောင်မှု

- * တိမ်မြဲမြေ တိုက်ခန်း၊ ရောင်းဝယ် ငှားရမ်းခြင်းစာချုပ်၊
- * မြေပုံကူး၊ ဂရန်သစ်/အမည်ပြောင်း၊ မြေကွက်ခွဲဝတ်ခြင်း၊
- * ကုန်အမှတ်တံဆိပ်နှင့် မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမျိုးမျိုး၊ GP/SP၊
- * တန်ထရိုက်တိုက်နှင့် ကြီးပိုင်ပြဿနာများ၊ တရားဇွတ်စွဲများ။

Ph- 09 5174628, 09 5164992

ရောဇီခြည်သစ်
အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီ
(မြို့တွင်း / နယ်ထဲ)
No. 114, Wundwin Water Front Villa, Lay Doung Kan Road, 21 Qtr. South Dagon.
yangon@roazee.com, roazee@roazee.com
09 450454771, 09 450454772, 09 450454773

မြန်မာတို့အတွက်

ရွှေထီး
SHWE DAUNG CIRCUS

14 FEBRUARY, 2017 to 30 APRIL, 2017

VALENTINE'S DAY OPENING SHOW - TUESDAY, 14 FEBRUARY 2017 SHOW AT - 8PM

THURSDAYS & FRIDAYS 8PM
SATURDAYS & SUNDAYS 11AM, 3PM, 8PM

PEOPLE'S PARK DHAMMAZEDI ENTRANCE

BOOK NOW THROUGH WAVE MONEY!
TELENOR (FREE OF CHARGE) (CALL 900)
OTHER OPERATORS: 097 9000 9000
MYANMARCIRCUS.COM
CIRCUS TICKET BOOTH OPEN DAILY FROM 9AM TO 8PM
@SHWEDAUNG_CIRCUSMM @SHWEDAUNG_CIRCUS

STANDARD your affordable quality

Weekend Promotion! (Feb 17, 18, 19, 20)

ECO LAMINATE FLOOR 8mm / 12mm

အထူးအခွင့်အရေး 99,000 ks
အနားကျပ် Skirting (အပြုံးအမ်း)

အမှတ် B1-012, စည်းဒလလမ်းပင်ပေါ်၊ ယုရဒုပလာစာအုပ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း
☎ 09 4555 444 30, 09 4555 444 03

ပထမဦးဆုံး မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့်

နေရာတိုင်းဆောင်ထား

Since 2001

Rain Flower

3 Years

ကြည်မြိုင်တိုင်
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၀၀၀၀၉၀
- ၀၉-၇၃၀၀၀၀၀၉၀
- ၀၉-၄၅၀၇၃၀၀၀၀၅
- ၀၉-၄၅၀၇၃၀၀၀၀၆
မြောက်ဥက္ကလာပ
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၇၄၆၇၀
- ၀၉-၄၅၀၇၃၀၀၀၀၈
၉-မိုင်၊ မြည်လမ်း
ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၇၆
ပေါက်တောင်၊ အင်းစိန်
ဖုန်း - ၀၀-၆၄၃၇၅၈
- ၀၉-၇၃၀၂၆၀၅၇
- ၀၉-၃၀၄၇၀၆၅၄
- ၀၉-၄၅၀၇၃၀၀၀၀၂
နေပြည်တော်
ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၈၈၈၀
- ၀၉-၃၀၀၃၆၂၆၀
မန္တလေး
ဖုန်း - ၀၉-၄၂၀၀၈၄၂၂
- ၀၉-၆၅၀၀၄၃၃

- အရောက်ပို့
- တပ်ဆင်
- ရှင်းပြ

WAVE MONEY, YOMA BANK, FOREVER GROUP, THE STARBUCKS, NOVOTEL, PIZZA HUT, 11 PLANET, HILITEE, SYNOPSIS, BLISS

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်အေးအေး
အသက်(၆၇)နှစ်

ရက္ခပူရ သာသနလင်္ကာရအသင်း(ရန်ကုန်) နာယက၊ မဟာဝိဟာရဓမ္မပိနယ တက္ကသိုလ်ဖောင်ဒေးရှင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမင်း (Director, Golden Hawk International Limited)- ဒေါ်ယမင်းဝင်းသန့်တို့၏ ကျေးဇူးရှင် မွေးသမိခင် ဒေါ်အေးအေးသည် ၁၃-၂-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄း၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူအထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ သည်။

ဦးဦးဘိုးသိန်း(မန်းနေရင်းဒါရိုက်တာ၊ အင်းပေါက်ဝကုမ္ပဏီလီမိတက်)-ဒေါ်မန့်ခင်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်အေးအေး
အသက်(၆၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၅၀၂)၊ သလ္လာဝတီလမ်းနေ ဦးမင်း တန်(MD Golden Hawks Int'l Ltd.)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးလှမင်း (Director Golden Hawks Int'l Ltd.) ဥက္ကဋ္ဌ ရွှေပါရမီ ပညာရေးဖောင်ဒေးရှင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ မဟာဝိဟာရ ဓမ္မပိနယဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် နာယက ရက္ခပူရလင်္ကာရအသင်း ရန်ကုန်)၏ ချစ်လှစွာသောမွေးသမိခင် ဒေါ်အေးအေးသည် ၁၃-၂-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄း၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

Golden Hawks Int'l Ltd
ဝန်ထမ်းမိသားစု၊ ရန်ကုန်မြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်
အသိပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ လသာလမ်း၊ အမှတ်(၁၂၂)အ(ယာ) (၅+၆)လွှာ၊ ပေ(၁၂၂*၆၀)အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်း(၂)ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်းရှိ အကူးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်ကို ကွယ်လွန်သူ မိခင် လိကြည်တင် တရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး အမေ့ ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်ကြသော သား ကျန်အင်လီ(ခ)အေးလင်း၊[၁/မကန(ပြ)၀၀၀၀၀၅] နှင့် ချန်အင်ချန်[၁/မကန(နိုင်)၀၂၂၀၆၂]တို့က ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြု တမ်းလမ်းလာသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ဖေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောစာချုပ် စာတမ်း အထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြုစုပိုင်ဆိုင်ပြီး ပြီးဆုံးသည့်တိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-ဒေါ်စုလှိုင်ထွန်း(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၆၉၁၅)
အမှတ်(၆၅) ၄လွှာ ၂၁ လမ်း၊ လသာမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၃၇၃၃၀၂ ၀၉-၅၃၉၆၅၇၂

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း

Rev.ဦးတင်နိုင်(ခ)လင်ဟိန်စုန်း
အသက်(၅၇)နှစ်
(မက်သစ်ဌာနချုပ်
Special Section သင်းအုပ်)

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ (၇) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၆၄)၊ ဝိုင်ရီလမ်းနေ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်ခင်ဆွေ)တို့၏သား ထွေး၊ လေ့ရှိမြို့နယ်၊ ကွဲကျေးရွာနေ (ဦးအောင်ထွန်းလှ-ဒေါ်စောမြ)တို့၏ သားမက်၊ ဦးကျော်နိုင် (ဦးစန်းနိုင်)၊ ဦးအေးနိုင်-ဒေါ်ဌေးဌေးအုန်း၊ ဦးခင် မောင်ညွန့်-ဒေါ်စောလှတို့၏ ညီ/မောင်၊ ဦးရွှေတွင်းမောင်-ဒေါ်စောဟော၊ ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်၊ ဦးညီညီနိုင်-ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်၊ စောဝင်းခေ-ဒေါ်မာမာထွေးတို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်ရီသန်း၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ မအက်စတေ၏ ချစ်လှစွာသော ခင်မိ (ဦးတင်မောင် သန်း)-ဒေါ်မြင့်စန်းအေး၊ ဆရာမပြာ ဆာ-ဆရာမ ဒေါ်အေးအေးစုန်း၊ (ဦးအိုင်းလက်)-ဒေါ်ခင်ခင်၊ ဒေါ်ခင် ညီ/မောင်၊ ဦးခင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်ခင် သူဇာမိုး၊ ဦးချစ်ဌေး-ဒေါ်အမလေတို့၏ အစ်ကိုသည် ၁၆-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁နာရီတွင် ဗဟိုရုံစည်ဆေးရုံ၌ ခရစ် တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင် အမှတ်(၂၀/၂၂)၊ အလံပြ ဘုရားလမ်း မက်သစ်ဌာနချုပ်၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ် ပြီး ခရစ်တော်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံရေးရာ ယျာဉ်တော်၌ ဝလွှင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း(နေအိမ်မကူးများ နံနက် ၉နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်လှလှမြင့်
အသက်(၆၈)နှစ်

ဒေါ်ထွေး (ဝရုတ်သီးပွင့်အမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး-သိမ်ကြီးစု)
ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၁၆/၁)ရပ်ကွက်၊ သုမနလမ်း၊ အမှတ် (၄၄၇)နေ (ဦးအေးမောင်-ဒေါ်ထွေး)တို့၏သမီး၊ (ဦးခင်မောင်-ဒေါ်ဌေးရှင်)တို့၏ သမီး၊ ဦးသိန်းဝင်း၏ဇနီး၊ ဝိုင်ကြီးသောင်း(ဦးဦး)-ဒေါ်ခင်အိအိဝင်း၊ ဦးညီညီစိန်-ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း၊ ဦးသန်းနိုင်ဝင်း-ဒေါ်စုစုဝင်း၊ မလင်မာနွယ်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသမိခင် မဆလှဝေ၊ မောင်ဟိန်းသန့်ဝေလှထက်၊ မဟယ်သာ လင်းသန့်၊ မောင်နီပယ်ညီမင်းခေတ်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားသည် ၁၅-၂-၂၀၁၇ (ပုဒွဟူနေ့) နံနက် ၀၈:၁၅ နာရီတွင် အောင်ရတနာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၁၉-၂-၂၀၁၇(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန့်သို့ ပို့ဆောင်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၁-၂-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပိနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်ရွှေ
အသက်(၉၁)နှစ်

ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)၊ ဆေးဝါးပေးဌာနမှ တွဲဖက် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာရှင်နှောင်းလွင်၏ မိခင်ကြီးသည် ၁၅-၂-၂၀၁၇ ရက်နေ့ တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
85-95 batch ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ သူငယ်ချင်းများ

(၁)လပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရအမျှပေးခြင်း
ဦးမျိုးမြင့်ခိုင်
အသက်(၄၁)နှစ် (ဟန်မြင့်သာကုမ္ပဏီ)
(၁၉-၁-၂၀၁၇) မှ (၁၈-၂-၂၀၁၇)

ပါးပါး မျိုးမြင့်ခိုင်ရေး--
မိသားစုနှင့် ခွဲခွာသွားတာ တစ်လတိတိ ပြည့်ခဲ့ပြီနော်
နေ့စဉ် အောက်မေ့၊ သတိရ လွမ်းဆွတ်ဆဲပါ။
ရည်စူးကုသိုလ်အစုစုနှင့် ယနေ့ပြုရ ကုသလကို ထပ်တူရရရန် အမျှပေးပေးပါ။
မြင့်မြတ်သော ရောက်ရာဘုံဘဝမှ သာရခေါ်ပါစေသော်။
ချစ်ဇနီး - စိမ်းလှသန္တာ
ချစ်သမီးလေး - သာသာတော်ဝင်
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရောင်းချရန်ကြော်ငြာစာ
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၂၊ နည်းဥပဒေ-၆၆)
တောင်ကြီးခရိုင်တရားရုံးတော်
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ-၆၇

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်လီမိတက် နှင့် ၁။ဦးသိန်းဦး (ဘဏ်ကိုယ်စားမန်နေဂျာ ဦးထွန်းထွန်းဝင်း) ၂။ ဒေါ်မြူးချို ဒီကရီအိုင်ရီသု
တောင်ကြီးခရိုင်တရားရုံးတော်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၉၃/၂၀၁၇ အမှုတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့ရာ အတည်ပြုဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အောက်တွင်ဖော်ပြထားသော ပစ္စည်း ကို ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဖတ်လ ၂၀ရက် နံနက်၁၀နာရီတွင် ၎င်းပစ္စည်းတည်ရှိရာအရပ်၌ လေလ တင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ တရားဝင်လွှဲအပ်သည့် ကိုယ်စား လှယ်ပြုသော်လည်းကောင်း လေလဆွဲဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။
လေလရောင်းချပစ္စည်းတမ်းချက်များ
၁။ ပစ္စည်းစာရင်းတွင် ဖော်ပြထားသော အချက်အလက်များမှာ တရားရုံးနှင့် တင်ပြချက်အရ သိရသမျှဖြစ်သည်။ မှားယွင်းခြင်း၊ ကြွင်းကျန်ခြင်း တစ်ခုခုပါပေါက်ပါက တရားရုံးကတစ်ဖန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။ တရားရုံး၏အတိုင်းသတ်မှတ်သည့်အမျိုးအစား ရောင်းချလိမ့် မည်အကြောင်း လေလဆွဲဝယ်ယူသူအား အထူးသတိပြုရန် နှိုးဆော်လိုက်သည်။
၂။ လေလတင်ရောင်းချသည့် နည်းစနစ်ကို ရောင်းချသူအရာရှိက သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
၃။ ဈေးနှုန်းအမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူအား လေလဆွဲဝယ်ယူသူအဖြစ် သတ်မှတ်မည်။ သို့သော် အမြင့်ဆုံးဝယ်ယူသူများမှာ ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းအတွက် လက်ခံရန်မသင့် ကြောင်း ရောင်းချသူအရာရှိက ထင်မြင်လျှင် လက်မခံဘဲ ငြင်းပယ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
၄။ လေလတင်ရောင်းချပြီး မရွေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းအတွက် လေလဆွဲဝယ်ယူသူက ငွေကုပ်၁၀၀လျှင် ၂၅ကုပ်ကို လေလဆွဲဝယ်ယူပြီးသည့်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် နေ့ဆင်းပေးသွင်း ရမည်။ ထိုသို့ ပေးသွင်းခြင်းမပြုလျှင် တစ်ဖန်ပြန်လည် လေလတင်ရောင်းချလိမ့်မည်။
၅။ လေလဆွဲဝယ်ယူသူများသည် ရောင်းချသူအရာရှိက သတ်မှတ်ထားသည့် ဝေပေါ ငွေကိုတင်သွင်းမှသာ လေလဆွဲဝယ်ယူခွင့်ရှိရမည်။
၆။ လေလဆွဲဝယ်ယူရရှိသူသည် ၂၅ရက်အတွင်း နေ့ဆင်းပေးသွင်းပြီးနောက် ကျန်ငွေများ ကို လေလတင်ရောင်းချသည့်နေ့ကိုပယ်၍ ၁၅ ရက်မြောက်နေ့ နံနက်ဆင်းချိန်အထိပိ ပေးဆောင်ရမည်။ ၁၅ရက်မြောက်သည့်နေ့သည် နှစ်ပတ်ရက်ဖြစ်လျှင် ပထမနှစ်ပတ်သည့် နေ့တွင် အမြဲအကျ ပေးသွင်းရမည်။
၇။ လေလကျန်ငွေများကို အထက်ပါနေ့ရက်များတွင် ပေးဆောင်ရန် မျက်ကွက်ပါက ပစ္စည်းကို တစ်ဖန်လေလတင်ရောင်းချလိမ့်မည်။ ပေးသွင်းထားသည့် လေလငွေများကို တက္ကသိုလ် သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမည်။
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်တွင် ဤနည်းစနစ်ကို ဖြစ်စေရန် လေလတင် ရောင်းချရန် ကြော်ငြာစာထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(ခင်စိုးဟန်)
ခရိုင်တရားသူကြီး
တောင်ကြီးခရိုင်တရားရုံး
ပစ္စည်းစာရင်း
ရမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ကလေးမြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်-၂/အောင်ပန်းမြို့၊ အတွက် အမှတ်-၀၄/၂ ဦးပိုင်အမှတ်(၃၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၇)၊ ဧရိယာ(၀.၀၈၈)ဧက အကျယ် ဒေါ်မြူးချို အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)ဝရန်မြေပေါ်တွင်သော အမှတ်(၃၃) ဆရာလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အောင်ပန်းမြို့ရိုးမြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ RC နှစ်ထပ်တိုက်နှင့် အုတ်ညှပ် တစ်ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အရားလုံး
လေလကြမ်းခင်းရေး ကျပ်သိန်း(၄၅၀၀)

တိန်စုတ်တီ(ခ)ဒေါ်ကျင်လှ
ကျောက်တန်း
အသက်(၈၉)နှစ်

ကျောက်တန်းမြို့ နေ (ဦးဘိုးချစ်-တန်အာကပ်)တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ (၂၃)လမ်း၊ အမှတ်(၅၆/၁)ထပ်နေ (တိန်အိန်းကျွန်း(ခ)ဦးမောင် စိန်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်ရင်ရင်(ဦးကြီးမြင့်)၊ ဒေါ်နန်းမိုး(ဦးကြည်) ဝင်း၊ ဒေါ်သန်း သန်းအေး-ဦးမောင်မောင်လွင်၊ ဦးသန်းညွန့်-ဒေါ်တင်တင်နွဲ့၊ ဒေါ်သန်းသန်း ထွေး-ဦးစိုးဝင်း၊ Dr.တန်ပိတ်စွေ-ဒေါ်စန်းမြ၊ Dr. ဦးလှဝင်း-Dr.ဒေါ်ခင်ခင်သန်း တို့၏ ကျေးဇူးရှင် မွေးသမိခင်ကြီး၊ မြေး ၁၈ ယောက်၊ မြစ်ရစ်ယောက်တို့၏ အဘွား တိန်စုတ်တီ(ခ)ဒေါ်ကျင်လှသည် ၁၄-၂-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇း၃၈ နာရီတွင် ထိုင်ဝမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးဆွေမျိုး မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်ဆန်း (၇၅)နှစ်
M.P.P.E (ခန့်တော-ဦးမိုး)

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်၊ ဒဂုံ မြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၉) ရပ်ကွက်၊ ပိတောက်ရွှေဝါလမ်း၊ အမှတ်(၁၇)နေ (ဦးရောင်နီ-ဒေါ်မြူး)တို့၏ သား၊ ဒေါ်ခင်မြင့်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်ခင်ဥမ္မာကျော်၊ ဦးသန်းဦး (MOGE) - ဒေါ်ခင်သီတာကျော်၊ ဦးထော်ထော်မြင့်-ဒေါ်စန်းစန်းသက် (အထက-ပေါင်၊ ထက်ပြ)၊ ဦးသော်ဝင် မြင့်(M.P.P.E)-ဒေါ်ဆွေဆွေသင်း၊ ဒေါ်ဆို လူကျော် (Project Officer INGO၊ ကျောက်မြို့)၊ ဦးဆွေသက်-ဒေါ်ချစ်စုပုံတို့၏ မွေးသမိခင်၊ မြေးကီးယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၁၆-၂-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၈:၀၅ နာရီတွင် သယ်န်းကျွန်း စံပြဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၁၇ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကိုရုသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (နေအိမ်မကူးများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ် လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၂-၂-၂၀၁၇ (ပုဒွဟူနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပိ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွ ရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

တကကစရ တင်ရွှေ
အသက်(၅၃)နှစ်
ကပ(၆၀၁၅၆၄)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ်၊ အင်တိုင်းလေးကျေးရွာနေ ဒေါ်အေးအေးမြင့်၏ခင်ပွန်း၊ မအိမ်မွန်မွန်စံ၊ မောင်နေဆန်းတို့၏ဖခင် ဦးတင်ရွှေ သည် ၅-၂-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ည ၉း၃၀ နာရီတွင် ရုတ်တရက် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၇-၂-၂၀၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ကလေးမြို့၊ ဦးပိုင်းချောင်း သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟ များအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ (၁၄၇)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၂၉၂၊ အကျယ် ပေ(၄၀*၆၀)ဟုခေါ်တွင်သောမြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးစံသာအောင်[၁၄/ဟာသ(နိုင်)၂၀၈၃၈၄]ထံမှ အပြီး အပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ရာ ၎င်းမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာ ပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်ဝေထွန်း[၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၀၂၅၈၅] ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၁၅၀၄

ဝန်ဆောင်မှုအမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ချယ်ရီညယျာဉ်လမ်း၊ အမှတ် (၁၂၁/၁)တွင် တည်ရှိသော Pogo Food (Myanmar) Company Limited (ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်အမှတ်-၂၉၃၆/၂၀၁၆-၂၀၁၇)၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ Pogo Food (Myanmar) Company Limited သည် အချို့ရည် နှင့် အစားအစာ မုန့်အမျိုးမျိုးတို့အား အောက်တွင်ဖော်ပြထားသော 'Pogo' အမှတ်တံဆိပ် မိမိ၏ကိုယ်ပိုင်ညွှန်းပြင် တီထွင်ရေးဆွဲခဲ့ပြီး အချို့ရည်နှင့် အစား အစာမုန့်အမျိုးမျိုးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရာ၌ အသုံးပြုလျက်ရှိပါသည်။ ထိုပြင် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၆ ရက်တွင် 'Pogo' အမှတ်တံဆိပ်ကို စာချုပ်အမှတ်- ၄/၁၅၄ မြင့် မှတ်ပုံတင်ကာ ကုမ္ပဏီ၏ တစ်ဦးတည်းမပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုလျက် ရှိပါသည်။



ယခုအခါ အထက်ဖော်ပြပါ Pogo Food (Myanmar) Company Limited (Pogo) အမှတ်တံဆိပ်၏ အောင်မြင်ကျော်ကြားမှုကို အခွင့်ကောင်း ယူကာ အဆိုပါအမည်နှင့် အထက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်များကို ခွင့်ပြုချက်မဲ့ သုံးစွဲခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် လက်ရှိပြုလုပ်ထားပါကလည်း အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်ပေးကြပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ ဆက်လက်ပြုလုပ်ပါက ပြစ်မှုကြောင်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်အပြင် နှစ်နာကြေးများရရှိသည် အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တရားဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးစိုးမိုးမြင့်
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၁၄၉၄)
LL.B, D.B.L, D.L.L
ဒေါ်နန်းနန်းဝေ
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၂၂၀၀)
LL.B, D.B.L
အထက်တန်းရှေ့နေများ
အမှတ်-၉၄၊ ၃၉ လမ်း၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၈ ၂၃၇၂၊ ၀၉-၄၃၀၄၄၆၀၄၊ ၀၉-၄၂၀၈၉၀၇၉

“ လုပ်ငန်းအမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာချက် ”

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ အနော်ရထာလမ်း၊ အမှတ်-(၂၆၁) ဒုတိယထပ်တွင် နှိုးဆွေးပွင့်လှမ်း၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော K.I.S.A Information Technology Co., Ltd. သည် အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းအမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ခွင့်နှင့် ကုမ္ပဏီမူပိုင်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။



(IV-၁၀၂၂၉/၂၀၁၆)

အထက်တွင်တင်ပြဖော်ပြထားသော “ ကာလိုလို Barlo ” လုပ်ငန်းအမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားကို K.I.S.A Information Technology Co., Ltd. သည် လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို အချိန်တိုအတွင်း သိရှိနိုင်သည့် Application နေဆွဲထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကိုလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး၊ အဆိုပါ Application နေဆွဲထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုမ္ပဏီမူပိုင်လုပ်ငန်းအမည် အမှတ်အသားနှင့်လုပ်ငန်းအမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ပါ၍ အဆိုပါလုပ်ငန်းအမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသား၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ အစိတ်အပိုင်းကိုဖြစ်စေ ဆင်တူဖွဲ့စည်းမှုများပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားတူပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ အတူအမူ မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် အကယ်၍ ပြုလုပ်ပါက တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးအိန်စစ်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) (စဉ်-၅၃၄၁)
အမှတ်-၁၇၆(ပထမထပ်) မိဘနိုင်ငံမှန်ကန်စီမံရေး၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း- ၃၉၂၃၃၄၊ ၃၉၂၃၃၅၊ ၂၉၆၀၃၂။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၁) မြေကွက်အမှတ်-၄၃၀/၁၀၀၆၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၃၀/၁၀၀၆)၊ လော့ဂျာလမ်း၊ (၃၁)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (ဦးထွန်းမြင့်) ISN ၁၃၄၀၅၅၉)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဝရန်မြေအား ၎င်းထံမှ အရောင်းအဝယ် အရပ်ကွက်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူက ဝရန်အမည်ပေါက် ဦးထွန်းမြင့်နှင့် ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်းတို့အပေါ် တရားပြိုင်ထားကာ ဦးသီဟအောင်မှ တရားလိုပြု၍ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံးတွင် ယင်းမြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်တို့အား ပဋိညာဉ်အတိုင်း မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုပေးစေလျှင်ဖြင့် တရားရုံးဆိုင်ရာ အနိုင်ရရှိရန်ရှိပါသဖြင့် တရားမကြီးမှုအမှတ်(၁၈၆/၂၀၁၄)၏ ၁၀-၄-၂၀၁၅ရက်အပေါ် စီရင်ချက်၊ တရားမစာရိတ္တအမှတ်(၆၄/၂၀၁၅)၏ နေ့စဉ်မှတ်တမ်းနှင့် ဘီလစ်ခန့်အပ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာတို့ တင်ပြ၍ တရားရုံးကိုယ်စား ဒေါ်နီလာခင်[၁၂/မက(နိုင်)၀၉၀၉၀၀]မှ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာသဖြင့် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တစ်ထပ်ပျဉ်ထောင်(၂)လုံးတွင် အိမ်ငှားများထားရှိခြင်းအား တာဝန်ယူပါကြောင်းနှင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသိရှိပါကြောင်း တရားလို ဦးသီဟအောင်(ကိုယ်စား) အဖြစ်ဖြင့် ဦးဌေးအောင်မှ လက်မှတ်ရေးထိုးပေးပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ တရားရုံးကိုယ်စား ဘီလစ်ခင်နီလာခင်မှ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

တပ်မတော်အနေဖြင့် မောင်တောဒေသအတွင်း နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှုမရှိတော့ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ နယ်မြေဒေသလုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုအား ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် (ကျီးကန်းပြင်)အား အကြမ်းဖက်သူအင်အား ၉၀ ခန့် ရသေ့တောင်မြို့နယ် ကိုးတန် ကောက်နယ်မြေရဲစခန်းအား နံနက် ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် အကြမ်းဖက်သူ ၂၀ ခန့်နှင့် ငါးခုရနယ်မြေ ရဲစခန်းအား နံနက် ၄ နာရီခွဲတွင် အကြမ်းဖက်သူ ၃၀၀ ခန့်တို့က အလစ်အငိုက်ရယူ၍ အကြမ်းဖက်စီးနင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ မောင်တောဒေသ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအတွက် ပုဒ်မ-၁၄၄ ထုတ်ပြန်ခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် စစ်ဆေးရေးနယ်မြေအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်အထိ တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ ပူးပေါင်း၍ နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တွေ့ဆုံပစ်ခတ်မှုဖြစ်စဉ် အကြိမ် ၂၀ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ထိုဖြစ်စဉ်များကြောင့် လက်နက် ၆၇ လက်၊ ကျည်မျှင်စုံ ၁၀၉၃၀၊ ကျည်အိမ် ၁၇၃ ခု၊ လှံစွပ် ၄၇ ခု၊ ပါဆွဲခွက် ၅၅ ခု၊ အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကြောင့် လက်နက် ၂၆ လက်နှင့် ကျည်မျှင်စုံ ၁၆၅၁ တောင်နှင့် ကျည်အိမ် ၂၆ ခု ပြန်လည်ရရှိခဲ့ပြီး လက်နက် ၄၁ လက်၊ ကျည်မျှင်စုံ ၉၂၇၉ တောင်၊ ကျည်အိမ် ၁၄၇ ခုနှင့် လှံစွပ် ၄၇ ခုတို့ပြန်လည်ရရှိခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရှိရသည်။

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များအတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူ ၆၉ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး လက်နက် ခုနစ်လက်၊

ကျည် ၁၈ တောင်၊ ဓားအချောင်း ၇၀၊ မိုင်း ၈ လုံးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသအတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများ၏ ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်မှုများ ကြောင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရာအိမ်မှူး၊ စာကြည့်တိုက်မှူးနှင့် ရုံးစာရေးအပါအဝင် အပြစ်မဲ့အရပ်သား ပြည်သူ ၁၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး နေအိမ်နှင့်ရွာများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှု ၁၀ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူ ၅၈၅ ဦးအား ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့သူ ၅၁ ဦး၊ ရောဂါဖြင့်သေဆုံးသူ ၈ ဦးရှိခဲ့သည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ ချုပ်နှောင်/ တရားရုံး စစ်ဆေးဆဲ ၅၂၆ ဦးရှိသည်။ လူသတ်မှု၊ လက်နက်မှု၊ ဝတ္တရားနှောင့်ယှက်မှု၊ ပြည်သူပိုင်ပစ္စည်းဖျက်ဆီးမှု၊ မတရားအသင်းဖြင့် ဆက်သွယ်မှု၊ ပေါက်ကွဲစေမှု၊ တရားမဝင် ပြည်ပထွက်မှု၊ လူသတ်ရန်အားထုတ်မှုနှင့် မီးရှို့မှု အပါအဝင် အမှု ၃၉ မှု ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ရပြီး ငါးမှုကို ပြီးပြတ်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများမှ အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူများအား အမှန်တရားဖော်ထုတ်ခြင်းမပြုရန်၊ အကြောက်တရား ကြီးစိုးစေရန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဦးရှည်ကျကျကျေးရွာမှ မောင်မောင်စိုး (ခ)ရွှာနာများ၊ မာမတ်တာလီ၊ ဂေါ် ဒူသရ(အနောက်)ကျေးရွာရာအိမ်မှူး ၇၅၁(ခ)ဖော်မာဟူဆွန်၊ ငါးခုရ(အလယ်)ရွာ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်မှူး ဒုစံမာမတ်(ခ)ရွှာနာများ၊ ရေတွင်းကျွန်းကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးစာရေး ရော်ဖီ၊ ဝက်ကျိန်း(မြောက်)ရွာ ဆယ်အိမ်မှူး(ဟောင်း)ဆီရာဇုဟွတ်၊ လင်ဘာကုန်းနားကျေးရွာနေ ဆွေဒုအာမီ၊ ဒုံးကုလားကျေးရွာနေ စွန်တာအာမတ်၊ မာမတ်ရွှေပီနှင့် မာမတ်စူပိုင်၊ ပြောင်ပိုက်ကျေးရွာ ခေတ္တကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးဇော်ကီးအာမောက်နှင့် အမည်မသိအမျိုးသားနှစ်ဦး စုစုပေါင်း အပြစ်မဲ့အရပ်သားပြည်သူ ၁၃ ဦးအား သတ်ဖြတ် ခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်သူများ၏ သတ်ဖြတ်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အမှုမှန်ပေါ်ပေါက် ရေးအတွက် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၁၃

ရန်ကုန်မြို့ယာဉ်ရပ်မှတ်တိုင်ပေါင်း နှစ်ထောင်ကျော်အနက် မှတ်တိုင် ၂၅၀ အား အဆင့်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါခေါ်ယူထား

သတင်းစာမျက်နှာ - ၃

၂၀၁၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

သတင်းစာမျက်နှာ - ၅

အမျိုးသားဘောလုံးအကယ်ဒမီ (ရန်ကုန်)အား ဖိဖာဥက္ကဋ္ဌ ဖွင့်လှစ်ပေး

သတင်းစာမျက်နှာ - ၉

လက်ရှိ ချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်း အိမ်ကွင်းတွင် ရခိုင်နှင့်သရေကျ



ရတနာပုံအသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇

၂၀၁၇ ရာသီ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၆) ပထမနေ့အဖြစ် လက်ရှိချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်းတို့ ယနေ့ ညနေပိုင်း က မန္တလားသီရိကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစား ရာ တစ်ရိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

ရတနာပုံ-တစ်ဂိုး၊ ရခိုင်-တစ်ဂိုး

ရခိုင်အသင်းသည် ရှုံးပွဲမရှိသေး မှုကို ခြောက်ပွဲမြောက်အထိ ဆက်ထိန်းနိုင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်းကို အဝေးကွင်းတွင် သရေကစားနိုင်ခဲ့သည်။ လက်ရှိ ချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်းသည် ရခိုင် အသင်းနှင့် မထင်မှတ်ဘဲ သရေကျခဲ့ သောကြောင့် ဖိအားများရှိလာခဲ့ပြီး ချန်ပီယံဆုကားကွယ်နိုင်ရန် ရုန်းကန် ရတော့မည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



BEST BANK IN MYANMAR





4TV ၏ တစ်ပတ်စာ ကြည့်စရာ အစီအစဉ်ကောင်းများ (၁၈ - ၂ - ၂၀၁၇ မှ ၂၄ - ၂ - ၂၀၁၇ အထိ)

4TV HD Receiver ကို ဝယ်ယူတပ်ဆင်ချင်တယ်ဆိုရင်
 01-230 6166 ကို ဖုန်းလေး ဆက်လိုက်ပါနော်
 01-230 6166

၆၅၂၆ Vol.2 No-8 အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း TV Guide မှ စီစဉ် ထုတ်ဝေသည်။

- 4 HD Special Movie**
- Twilight (21.2.2017) 7:00 PM Tue
 - Twilight (New Moon) (22.2.2017) 7:00 PM Wed
 - Twilight Saga: Eclipse (23.2.2017) 7:00 PM Thur
 - Twilight Breaking Dawn Part -1 (24.2.2017) 7:00 PM Fri
 - Twilight Breaking Dawn Part -2 (25.2.2017) 6:30 PM Sat



Twice Private Life
 (18.2.2017) 10:00 PM, Every Saturday

လက်ရှိ JYP entertainment ရဲ့ တတိယမျိုးဆက်ဖြစ်တဲ့ အသက်အငယ်ဆုံးအမျိုးသမီး အဖွဲ့ဝင်ကိုးယောက်နဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ Twice အဖွဲ့ရဲ့ တစ်ပတ်စွယ်ကောင်းတဲ့ လက်တွေ့ဘဝနေထိုင်မှုပုံစံ၊ လှုပ်ရှားသွားလာမှု၊ သူတို့လေးတွေရဲ့ ရိုးသားဖြူစင်မှု၊ တက်ကြွမှုတွေနဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ယောက်စီရဲ့ ပင်ကိုယ်ထူးခြားမှုလေးတွေ လူမျိုးမတူတဲ့ အဖွဲ့ဝင်အချင်းချင်း၊ ဝေးမကူညီပြီး ညီအစ်မအရင်းတွေလို ချစ်ချစ်ခင်ခင် နေထိုင်တဲ့ ပုံစံတွေကို စိတ်ဝင်စားဖွယ်ခိုက်ကူးတင်ဆက်ထားခြင်းဖြစ်ပါတယ် ...



WakuWaku JAPAN
When You Wish Upon A Sakura
 (19.2.2017) 4:30 PM, Sunday

Weekly Idol
 (19.2.2017) 10:00 PM, Every Sunday

MC နှစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့ ဟွန်နိုး (ဒိုနို) နဲ့ Defconn (ဒိုနို) တို့က အပတ်စဉ် လျှမ်းလျှမ်းတောက်အောင်မြင်ကျော်ကြားနေတဲ့ နာမည်ကြီး Idol များကို စိတ်ဝင်စားစွာ စွမ်းရည်များကို ထုတ်ဖော်ပြသနိုင်တဲ့ အစီအစဉ်ဖြစ်ပါတယ်။ Idol အဖွဲ့များရဲ့ သီချင်းများကို ကြိုရာခွင့်ပြုပြီး ကကွက်များအောင် ပြုလုပ်တဲ့ အစီအစဉ်က ပရိသတ်များရဲ့ အထူးနှစ်ခြိုက်အားပေးမှုကို ရရှိနေပါတယ်။ Idol အဖွဲ့များ အယ်လ်ဘမ်သစ် ထုတ်ဝေချိန်တိုင်း စိတ်ဝင်စားလေ့ရှိတာကြောင့် သီချင်းသစ်များကို ပထမဆုံး ခံစားနိုင်သော အစီအစဉ်ကောင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ အဓိက ညွှန်ကြားလေ့ရှိသော ညှိစာတ်ပါပါ ကနိုင်းခြင်း သီချင်းဆိုခြင်းခြင်း တို့ကြောင့် အကနဲ့ ထေးသီချင်းများကိုပါ ခံစားနိုင်မယ့်အပြင် အလန်းစယား အချောအလှ Idol များကို ပုံဆိုးပန်းဆိုးပုံ ရိုက်ခိုင်းခြင်း၊ ပါစင်ထဲရိုရာ ရက်စ်ခွတ်ခိုင်းခြင်းကဲ့သို့ ထူးထူးခြားခြားညွှန်ကြားချက်များ ပေးတတ်မှုကြောင့် ပရိသတ်များကို လယ်မောပျော်ရွှင်စေတဲ့ အစီအစဉ်ကောင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။



မိမိကြိုက်နှစ်သက်သော အစီအစဉ်များကို မလွတ်တမ်း ကူးယူကြည့်ရှုနိုင်ပြီ...

4 HD RECEIVER

for CINEMA2 တွင် ကြည့်ရှုရမည့် မြန်မာဇာတ်ကားကောင်းများ

7:04 PM, 18.2.2017
နုလုံးသားလျှိုဠာကိုင်ခန်း
 ကျော်ဟိန်း၊ မင်းမော်ကွန်း၊ အိန္ဒြာကျော်စင်



7:12 PM, 19.2.2017
ပန်းတစ်ပွင့် ပန်းဆင်းခြင်း
 လွင်မိုး၊ လှမင်း၊ ထက်ထက်မိုးဦး၊ လှအောင်လီတင်



8:49 PM, 23.2.2017
ကိုယ်ရဲ့တော်
 ထက်ဝိုင်ဦး၊ ခင်လှိုင်၊ ဒီန်းခေခါင်၊ သွန်းဆက်



MRTV-4

www.facebook.com/MRTV4

MRTV-4 သီတင်းပတ်စာကြည့်စာအုပ်အစဉ်ကော်မည်း

(၁၈-၂-၂၀၁၇ မှ ၂၄-၂-၂၀၁၇ အထိ)



ချစ်ခြင်းပြိုင်နက်သား

10:15 PM (Saturday & Sunday)
On Air Start Date - 26.2.2017

သွက်လက်လှပသော ပရောဖက်ရှင်မယ် ချစ်ချစ်နုနုလေး ချစ်ချစ်နုနုနု ပွင့်လင်းလွတ်လပ်သည့် ခေတ်သစ်ပီပီပီပီ အတွေးအခေါ် ခေတ်စီသော်လည်း အမြစ်တွယ် နေဆဲဖြစ်သည့် ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းများထဲ ရုန်းမထွက်နိုင်ဖြစ်နေဆဲဖြစ်သည်။ ချစ်ချစ်နုနု အမြဲလိုလို အမှန်တရားတော်တော်အဖြစ် ရပ်တည်ပြီး အမှားကို ဆန့်ကျင်ရန် ဝန်ပေးလေ့ရှိသည်။ ချစ်ချစ်နုနု လုံးဝပြားနားသည့် စည်းကမ်းကြီးပြီး မိသားစုတစ်ဝိုက်ကို သေဝင်အောင်အုပ်ချုပ်နေသည့် အမာဘင်နှင့် ချစ်ချစ်နုနုတို့ ဘဝတစ်ကွေ့တွင် မထင်မှတ်ဘဲ ကြုံကြိုက်လာခဲ့သည်။ အမာဘင်၏သား မာနာနှင့် ချစ်ချစ်နုနုလူငယ်ချင်း မေတ္တာမျှကြရာမှ စိုက်ပျိုးမှုတို့သည် ချစ်ချစ်နုနု အမာဘင်တို့နှစ်ဦးသား မဟာသက်လိုသော်လည်း ပတ်သက်မှုမရှိ အခြေအနေဖြစ်လာခဲ့သည်။ တစ်ဖန်အောက်မှာ နေကြရမည့် ထက်မြက်သည့် မိန်းမသားနှစ်ဦး၏ အားပြိုင်မှုများကို ကြည့်ရှုခံစားကြရမည့် စာတစ်လမ်းတစ်ခုဖြစ်သည်။

စုစင်ထဲကသူ

Start Date - 16.2.2017
9:15 PM (Monday to Friday)

ဒီစာတစ်လမ်းက မျက်မှောက်ခေတ်အချိန် ကာလမှ ချစ်မင်းဆက်ကာလကို အချိန်ရွှေ့လျားပြီး ရောက်ရှိသွားတဲ့ မိန်းကလေးတစ်ယောက်အကြောင်းကို အခြေတည်ရှိကုထာပျိုး အဲဒီမိန်းကလေးရဲ့ ခေတ်မှတ်မှု မျက်မှောက်ခေတ်ကာလကို ပြန်ရောက်ရှိဖို့ ကြိုးစားပုံ၊ ရှေးခေတ်သမိုင်းကြောင်းကို သိရှိထားတဲ့အတွက် မကောင်းမှုများကို ဟန့်တားဖို့ ကြိုးစားပုံများနဲ့ သူမရဲ့ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ အားပြိုင်မှုများကို စိတ်ကူးယဉ် ဆန်ဆန် လွှမ်းမိုးဆွေး ရင်နှင်ဖွယ် ပုံဖော်ရှိကုထာပျိုး စာတစ်လမ်း ကောင်း တစ်ပုဒ်ဖြစ်ပါတယ်။



Star တို့ရဲ့လက်စာ

(ကျော်ထူးနဲ့ တက္ကသိုလ်ဝမ်းပုံတို့ရဲ့ မျှော်ပုဂ္ဂိုလ်ရိုသ်ချက်နှင့်ဘဲဥချဉ်ဟင်း)

11:10 AM, 19.2.17 (Sunday)

ဒီစာတစ်ပတ်ရဲ့ စတားတို့ရဲ့ လက်စာ အစီအစဉ်ကနေ ပရိသတ်များအတွက် ရယ်မောပျော်ရွှင်မှုတွေကို ပုံဖော်ပေးဖို့ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာအသက်ကို ဖော်ဆောင်ပေးတတ်ကြတဲ့ ဟာသသရုပ်ဆောင် ကျော်ထူးနဲ့ တက္ကသိုလ်ဝမ်းပုံတို့ကနေ အရသာရှိလှတဲ့ မျှော်ပုဂ္ဂိုလ်ရိုသ်ချက်နှင့် ဘဲဥချဉ်ဟင်းတို့ကို ဘယ်လိုချက်ပြုတ် တင်ဆက်မယ်ဆိုတာ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုကြပါနော်။

ဆုတင်အောင်ရုံ (ဇရာကံသုံးသွားနေသည့်)

7:45 PM, 18.2.17 (Saturday)

ရယ်မောပျော်ရွှင်ရင်း ဘဝအမောတွေ ပြေပျောက်စေနိုင်ဖို့ ပရိသတ်များအားလုံးအတွက် ဆုတင်အောင်ရုံ အစီအစဉ်ကို တင်ဆက်ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအစီအစဉ်ကနေ ဟာသညီအစ်ကိုများဖြစ်ကြတဲ့ လူရွှင်တော် 5 Star အဖွဲ့နဲ့အတူ ဟာသအနုပညာရှင်ပေါင်းများစွာက "မျှော်ပုဂ္ဂိုလ်ရိုသ်ချက်" ခေါင်းစဉ်အောက်မှာ တင်ဆက်ပေးမှာဖြစ်လို့ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ သတင်းကောင်းပါးလိုက်ရပါတယ်။



Make it Yummy

(ရခိုင်ကြက်သားငါးမိချက်)
5:15 PM, 19.2.17 (Sunday)

ဒီစာတစ်ပတ်မှာ Lime နဲ့ Dream Cooker အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့က နေပြီ၊ ရခိုင်ကြက်သားငါးမိချက် ဟင်းလျာများကို ချက်ပြုတ်ပြသ မှာ ဖြစ်လို့ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုဖို့ မပေမနော်။



On Air

(တေးသံရှင် X Box နဲ့ပြိုင်ပြသ)

7:00 PM, 19.2.17 (Sunday)

ဒီစာတစ်ပတ်မှာ တေးသံရှင်တေးသံရှင် X Box နဲ့အတူ ပြိုင်ပြသတဲ့ သီဆိုပျော်မြေမှုများကို ကြည့်ရှုခံစား ရမှာ ဖြစ်တဲ့အကြောင်း သတင်းကောင်းပါးလိုက်ရပါတယ်။

Challenge (Season 2)

(အဆိုတော် ထွန်းနောင်ဆင့်နဲ့ ပြိုင်ပြသ)

6:45 PM, 19.2.17(Sunday)

ဒီစာတစ်ပတ် Challenge အစီအစဉ်မှာ ပရိသတ်ကြိုက် အနုပညာရှင် ၂ ယောက်နဲ့အတူ သူတို့ကို ကြိုက်နှစ်သက် တဲ့ ပရိသတ်တွေရဲ့ ရင်ခုန်ပျော်ရွှင်စရာ အနိုက်အတန်လေးတွေ ကို တွေ့မြင်ခံစားရမှာပါ။ အဆိုတော် ထွန်းနောင်ဆင့်နဲ့ ပြိုင်ပြသတဲ့သူက ဒီစာတစ်ပတ်မှာ ဘယ်လိုပိုင်း Challenge တွေကို ဆော့ကစားသွားမလဲဆိုတာကို Challenge အစီအစဉ်မှာ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုကြပါနော်။



Thai New Series
6:00 PM (Saturday & Sunday)
On Air Start Date - 5.2.2017



The Beauty Studio

(ပါတီသွားရန် မိတ်ကပ်ပြင်ဆင်နည်း)
6:30 PM, 21.2.17 (Tuesday)

ပါတီသွားဖို့မိတ်ကပ်ဘယ်လိုပြင်ရမလဲဆိုတာကို သိချင်ရင် The Beauty Studio အစီအစဉ်ကို ဒီစာတစ်ပတ်စောင့်ကြည့်ဖို့မပေမနော်။ Make Up Dee Dee ခဲ့ ပြင်ဆင်မှု Demonstration တွေနဲ့အတူ Party Make Up ဘယ်လိုပြင်ဆင်ရမလဲဆိုတာကို The Beauty Studio အစီအစဉ်မှာ စောင့်ကြည့်ကြရအောင်နော်။

Player's Life

(မြန်မာ့လက်ဝှေ့အားကစားသမား လေးထပ်ကွမ်းရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံဝင်းထွန်း)
8:00 AM, 18.2.17 (Saturday)

အားကစားသမားများရဲ့ ဘဝဇာတိများကို Player's Life အစီအစဉ်မှာ ကြည့်ရှုခံစားရမှာပါ။ ဒီစာတစ်ပတ်ရဲ့ Player's Life အစီအစဉ်မှာ မြန်မာ့လက်ဝှေ့အားကစားသမား လေးထပ်ကွမ်းရွှေခါးပတ် ချန်ပီယံ ဝင်းထွန်းနဲ့ တွေ့ဆုံပေးမှာဖြစ်လို့ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုဖို့ သတင်းကောင်းပါးလိုက်ရပါတယ်။

Channel 7 ရုပ်သံလိုင်းတွင် တစ်ပတ်အတွင်းပြသမည့် "ကြည့်ရှုခံစား တတ်လမ်းများ"

11:30 AM (Everyday)

- ၁၈.၂.၁၇ မချစ်ဘူး မုန်းတယ် နိုင်းနိုင်း အေးမြတ်သူ
- ၁၉.၂.၁၇ အားအားယားယား မင်းမော်ကွန်း ရန်အောင်၊ ရဲအောင်၊ ညီထွင်ခေါင် စိုးမြတ်သူစား၊ စိုးမိုးကြည်၊ ခင်လေးနွယ်၊ ဆုထက်ကုမေဇ
- ၂၀.၂.၁၇ My Lady (ပိုင်လေဒီ) ဟိန်းဝင်း၊ ဖွေးဖွေး
- ၂၁.၂.၁၇ ငပွေး မြင့်မြတ်၊ ချမ်းမိမိကို၊ အကယ်ဒမီ မေသွာဦး
- ၂၂.၂.၁၇ သစ်ရွက်စိမ်းလေးရဲ့အချစ် မြင့်တီဦး၊ ဒေါ်ခွာကျော်စင်၊ ဇီနီပွင့်ဖြူ
- ၂၃.၂.၁၇ ကာယကံ ဝစီကံ မနောကံ နေမင်း၊ ဖိတ်နိုး၊ ကြက်စ၊ သားညို၊ ချစ်သူဝေ
- ၂၄.၂.၁၇ သူတစ်ယောက်ကိုသာရ ရဲတိုက်၊ ဆန်းထွန်း၊ သင်စာဝင့်ကျော်၊ ဖိပ်ပန်း

အစီအစဉ်များမှာ အပြောင်းအရွှေ့ အချိန်ပြောင်းလဲနိုင်ပါသည်။

18.2.2017 (Saturday)
02:20 PM မေးကြည့်ပြန်ကြည့်မဟေဠိ
06:15 PM မေမေအမောပြေ (၁၂)
08:30 PM အချစ်ပန်းတွေဝေပါစေ (၄၁)
19.2.2017 (Sunday)
05:15 PM Make It Yummy
07:30 PM အုတ်ကံအောင်ရီ
09:15 PM မေးကြည့်ပြန်ကြည့်မဟေဠိ
08:30 PM အချစ်ပန်းတွေဝေပါစေ (၄၁)
20.2.2017 (Monday)
08:00 AM မင်္ဂလာပါ (Live)
The Morning Show
06:15 PM မေမေအမောပြေ (၁၄)
21.2.2017 (Tuesday)
06:15 PM မေမေအမောပြေ (၁၅)
07:10 PM ရတနာထဲကရတနာ (၁၇)
08:30 PM အချစ်ပန်းတွေဝေပါစေ (၄၂)
22.2.2017 (Wednesday)
10:15 AM ခေတ်သစ်ပီပီပီပီ (Live)
06:15 PM မေမေအမောပြေ (၁၆)
07:10 PM ရတနာထဲကရတနာ (၁၈)
23.2.2017 (Thursday)
07:10 PM ရတနာထဲကရတနာ (၁၉)
08:30 PM အချစ်ပန်းတွေဝေပါစေ (၄၃)
24.2.2017 (Friday)
07:10 PM ရတနာထဲကရတနာ (၂၀)

pyone play
www.pyoneplay.com
MRTV-4 Channel 7
အစီအစဉ်များကို Pyone Play ဖြင့် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

Channel 7

www.facebook.com/Channel7Myanmar

Channel 7 သီတင်းပတ်စာကြည့်စာအုပ်အစဉ်ကော်မည်း

(၁၈-၂-၂၀၁၇ မှ ၂၄-၂-၂၀၁၇ အထိ)



ကိုယ်ရဲ့တော်ပင်သား

8:00 PM (Everyday) Start Date - 16.2.2017

သမားရိုးကျ အချစ်စာတစ်လမ်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးကို အခြေခံပြီး စာတစ်လမ်းတစ်ခု သည် သည်ထိတ်တိတ် အကဲခတ်ကမ်းဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့၏လောဘအလိုအတိုင်း ဖြည့်ဆည်းရန် တစ်ယောက်ကို တစ်ယောက် အသုံးချရင်း အိမ်ထောင်တစ်ခုပြိုလဲလိုက်သည့်အခါ အများစုက မရိုက်မိအောင် ဟန့်ဆောင်ပုံး ကွယ်ရင်းကြိုတင်စောင့်ရှောက် စိတ်ဒုက္ခများကို ပေါ်လွင်အောင် ပုံဖော်ရှိကုထာပျိုးထားသည်။ သမီးတစ်ယောက်ရဲ့ ဖခင်အပေါ်ထားလိုသည့် မျှော်လင့်ချက်၊ ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ထုတ်ဖော်ပြသသော်ငြားလည်း ဖခင်တစ်ယောက်ရဲ့ သမီးတစ်ယောက်အပေါ်ထားလိုသည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ထည့်သွင်းပုံဖော်ထားသည့်အတွက် ရသနာတစ်ခုချက်ပေါင်းစုံ စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာ ခံစားကြည့်ရှုနိုင်မည့် စာတစ်လမ်းကောင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပါသည်။



The Beauty Studio

(ပါတီသွားရန် မိတ်ကပ်ပြင်ဆင်နည်း)
6:30 PM, 21.2.17 (Tuesday)

ပါတီသွားဖို့မိတ်ကပ်ဘယ်လိုပြင်ရမလဲဆိုတာကို သိချင်ရင် The Beauty Studio အစီအစဉ်ကို ဒီစာတစ်ပတ်စောင့်ကြည့်ဖို့မပေမနော်။ Make Up Dee Dee ခဲ့ ပြင်ဆင်မှု Demonstration တွေနဲ့အတူ Party Make Up ဘယ်လိုပြင်ဆင်ရမလဲဆိုတာကို The Beauty Studio အစီအစဉ်မှာ စောင့်ကြည့်ကြရအောင်နော်။

Player's Life

(မြန်မာ့လက်ဝှေ့အားကစားသမား လေးထပ်ကွမ်းရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံဝင်းထွန်း)
8:00 AM, 18.2.17 (Saturday)

အားကစားသမားများရဲ့ ဘဝဇာတိများကို Player's Life အစီအစဉ်မှာ ကြည့်ရှုခံစားရမှာပါ။ ဒီစာတစ်ပတ်ရဲ့ Player's Life အစီအစဉ်မှာ မြန်မာ့လက်ဝှေ့အားကစားသမား လေးထပ်ကွမ်းရွှေခါးပတ် ချန်ပီယံ ဝင်းထွန်းနဲ့ တွေ့ဆုံပေးမှာဖြစ်လို့ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုဖို့ သတင်းကောင်းပါးလိုက်ရပါတယ်။

Channel 7 ရုပ်သံလိုင်းတွင် တစ်ပတ်အတွင်းပြသမည့် "ကြည့်ရှုခံစား တတ်လမ်းများ"

11:30 AM (Everyday)

- ၁၈.၂.၁၇ မချစ်ဘူး မုန်းတယ် နိုင်းနိုင်း အေးမြတ်သူ
- ၁၉.၂.၁၇ အားအားယားယား မင်းမော်ကွန်း ရန်အောင်၊ ရဲအောင်၊ ညီထွင်ခေါင် စိုးမြတ်သူစား၊ စိုးမိုးကြည်၊ ခင်လေးနွယ်၊ ဆုထက်ကုမေဇ
- ၂၀.၂.၁၇ My Lady (ပိုင်လေဒီ) ဟိန်းဝင်း၊ ဖွေးဖွေး
- ၂၁.၂.၁၇ ငပွေး မြင့်မြတ်၊ ချမ်းမိမိကို၊ အကယ်ဒမီ မေသွာဦး
- ၂၂.၂.၁၇ သစ်ရွက်စိမ်းလေးရဲ့အချစ် မြင့်တီဦး၊ ဒေါ်ခွာကျော်စင်၊ ဇီနီပွင့်ဖြူ
- ၂၃.၂.၁၇ ကာယကံ ဝစီကံ မနောကံ နေမင်း၊ ဖိတ်နိုး၊ ကြက်စ၊ သားညို၊ ချစ်သူဝေ
- ၂၄.၂.၁၇ သူတစ်ယောက်ကိုသာရ ရဲတိုက်၊ ဆန်းထွန်း၊ သင်စာဝင့်ကျော်၊ ဖိပ်ပန်း

အစီအစဉ်များမှာ အပြောင်းအရွှေ့ အချိန်ပြောင်းလဲနိုင်ပါသည်။

18.2.2017 (Saturday)
02:00 PM မိသားစုပြိုင်ပွဲ
06:00 PM မာယာဝင်ပါ (၃၀)
19.2.2017 (Sunday)
02:00 PM မိသားစုပြိုင်ပွဲ
06:00 PM မာယာဝင်ပါ (ဇာတ်သိမ်းပိုင်း)
20.2.2017 (Monday)
07:00 PM Good Morning Myanmar (Live)
05:15 PM ရင်ခုန်သံဖြင့်အခြေပြသည့် (ဇာတ်သိမ်းပိုင်း)
06:00 PM သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝတစ်ခုဆိုသို့ (၇)
21.2.2017 (Tuesday)
06:00 PM သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝတစ်ခုဆိုသို့ အပိုင်း (၈)
10:00 PM နေပြည်နင်းတဲ့ပန်းတစ်ပွင့် အပိုင်း (၇)
22.2.2017 (Wednesday)
06:00 PM သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝတစ်ခုဆိုသို့(၉)
10:00 PM နေပြည်နင်းတဲ့ပန်းတစ်ပွင့် အပိုင်း (၈)
9.2.2017 (Thursday)
06:00 PM သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝတစ်ခုဆိုသို့(၁၀)
10:00 PM နေပြည်နင်းတဲ့ပန်းတစ်ပွင့် အပိုင်း (၉)
10.2.2017 (Friday)
06:00 PM သာယာချမ်းမြေ့သော ဘဝတစ်ခုဆိုသို့(၁၁)
10:00 PM နေပြည်နင်းတဲ့ပန်းတစ်ပွင့် (၁၀)

ILBC SUMMER 2017

SUMMER ENGLISH COURSES (YANGON) OPENING ON 17th March, 2017

ENROLL NOW!



Sports in Summer! Music in Summer! Learn in Summer!

ADDRESS: NO.34, LAYDAUNTKAN ROAD, TAMWE TSP., YANGON, MYANMAR. TELEPHONE: 01-542982, 545720, 549106, 400156

www.ilbcdedu.com www.facebook.com/ilbcdedu

၂၇၇၇၇၇ Nursing Home
လူကြီးမင်းများ ပြုစောစောင့်ရှောက်ရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသော မိဘ၊ ဆွေမျိုးသက်ကြီးဘိုးဘွားများအား မြတ်မေတ္တာ Nursing Homeတွင် စားသောက်ရေး၊ နေထိုင်ရေး၊ သူနာပြုစောင့်ရှောက်ရေး ကိစ္စများကို ကျွမ်းကျင်စိတ်ရှည်သော သူနာပြုများဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ
အမှတ်-၁၅၀၄၊ မင်္ဂလာသုခ(၁)လမ်း၊ ၄၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅

ဆရာဦးထွန်းမြင့် (မာန်အောင်) ၏ ရန်ကုန်မြို့က ကိုယ်တွေ့တရားခွင်ဇာတ်လမ်း ရွှေနေကြီး ဦးဘတုတ်နှင့် အမွေဆိုင်သမီးအမှု
အီတက်ပြီးလျှင် တရားမမှုကိုအလွယ်ရင်ဆိုင် တတ်သွားစေမည်။ ၂၀၀၀/-
ရန်ကုန်နှင့်နယ်စပ်များ - ၀၉၄၂၀၀၃၆၈၈ ကို ဆက်သွယ်ပါ။

မိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်
သမိုင်းသူတာရုံ(၄)လမ်းထိပ်၊ ဒုတိယထပ်၊ (၁၂၃/၂*၅၀)ဧက တိုက်သစ်
Ph: 09-5120265
09-423755366

တတိယမြို့နယ်
ပေ(၂၀x၆၀) ထောင့်ကွက်၊ သာကေတ၊ ရန်ပြေ (၂၅၀၀)၊ ညှိနှိုင်း။
ဖုန်း-၀၉-၅၀၅၅၅၅၅၀၊ ၀၉-၅၀၅၅၅၅၅၀၅

အယ်ပီအယ်
ကျွန်တော် မောင်မင်းမင်းစိုး [၂/အထလ(နိုင်)၀၇၂၄၁၁] ကိုင်ဆောင်ထားသော သင်္ဘောသား မှတ်ပုံတင် လက်မှတ်အမှတ်-၇၉၆၃၀ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ Ph:09-971133564

YAG ငွေပန်းချီသင်တန်း
အမှတ်- ၂၇၃၊ ၅လွှာ၊ ဗညားဒလလမ်း၊ တာမွေ
Ph : 09 - 5065833, 09 - 965065833

၆၆၆၆၆၆၆၆
ရွှေပြည်သာ၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ အောင်မေတ္တာလမ်း၊ ကားမှတ်ပုံတင်နံပါတ် ၁၁၊ ဧက(၅)ဧကတစ်ကွက် လမ်းသန့်၊ လူစည်ကား၊ ပေ(၂၀x၆၀) ဝရန်အမည်ပေါက် သိန်း(၃၂၀)။
ဖုန်း-၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၀၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၀၅

၆၆၆၆၆၆၆၆
တောင်ကြီးမြို့၊ ကောင်းထိုကျေးရွာ၊ ကျောက်တလုံးမြို့နယ်၊ ဧက(၅)ဧကတစ်ကွက် ၂။ ဧက(၄၀)ဧကတစ်ကွက်(ထောင့်ပတ်ပတ်) နှစ်သား အပင်(၁၀၀၀) တောပေါများ။
ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၇၇၇၇၇၇၊ ၀၉-၇၇၇၇၇၇၇၇၇ (မိုးချစ်အောင်၊ ဆက်ရန်)

အောင်ချမ်းသာ အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
လူကြီးမင်းတို့အိမ်သုံးရုံသုံးပြောင်းရွှေ့ခြင်းများအတွက် DYNA 14', 16' ကားများနှင့် အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးမည်။
09 43182828
09 73140091
09 5037847

ဦးဆွမ်းဦး(ထားဝယ်) ထိပ်တန်း
အခြေခံစက်ပြင်ယာဉ်မောင်းသင်တန်း
ဆက်ပို့ထားပါသော ကားများဖြင့် စိတ်ဝင်စားကျွမ်းကျင်စေမည်။
→ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ခိုင်လုံပုလဲလမ်း၊ မြောက်အို ၀၀-၅၄၀၆၆၆
→ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ခိုင်လုံပုလဲလမ်း၊ မြောက်အို ၀၉-၇၄၀၅၄၅၅
→ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ခိုင်လုံပုလဲလမ်း၊ မြောက်အို ၀၉-၄၄၀၅၄၅၅
→ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ခိုင်လုံပုလဲလမ်း၊ မြောက်အို ၀၉-၄၄၀၅၄၅၅
→ (၄၀)ရပ်ကွက်၊ ခိုင်လုံပုလဲလမ်း၊ မြောက်အို ၀၉-၄၄၀၅၄၅၅

၂၇၇၇၇၇ ၆၆၆၆၆၆၆၆
ပုဂံညောင်ဦးဒေသရှိ ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်းအနီး၊ Hotel ဆောက်လုပ်ရန် ၃၀(ခ)ကျပြီး၊ လက်ရှိဆောက်လုပ်ရန်ရှိသော Hotel Project မြေနေရာရှိ ၅၅၅၅(သို့) ၂၀၅၅၅၅ အား ထိုက်သင့်သော ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းမည်။
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၆၅၅၅၅

၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆
ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၄၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၄၄)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၂၄၄၊ (၁၄၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း) အမည်ပေါက် ဝါးစိမ်းမြေအား ဝါးစိမ်းမြေအမည်ပေါက် ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်းထံမှ အရောင်းအဝယ်အရပ်ကွက်စာချုပ် ၅-၈-၂၀၁၅ဖြင့် ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ခက်ဖြူဝင်း [၇/တင်(နိုင်)၀၄၀၅၅၅]မှ ဝါးစိမ်းမြေအား (ရွှေပြည်သာမြို့နယ်) မြေအမည်ပေါက် စာချုပ်အရောင်းအဝယ်အရပ်ကွက်စာချုပ်တို့ တင်ပြ၍ ဝါးစိမ်းမြေပိုင်ဆိုင်ခြင်း ဝရန်သစ် လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤမြေပြင်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၆၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၂)၊ အကျယ်အဝန်း (၀.၁၁၁၈ ဧက)အကျယ်ရှိ ဦးအောင်ကို အမည်ပေါက်သော နှစ်(၆၀)ကျော်မြေကွက် (အရပ်အော်)မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရတနာအိမ်ရာ၊ မြလမ်း၊ အမှတ်(၁၄၂)၊ တူးဖော်လှူဒါန်းပြုစုထားပြီး ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နှစ်ထပ်တိုက်(၁)လုံး၊ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ကွက်အားလုံးကို အမည်ပေါက်ကွယ်လွန်သဖြင့် အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ ကြေငြာစာချုပ်အမှတ်(၅၄၂/၂၀၁၆)အရ ပိုင်ဆိုင်သူ (ဦးအောင်)၏ နှစ်(၁၄)ပထမနှစ်(၆၀)၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး (၂၀၁၆)ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ၊ လွယ်လွယ်အမှတ်(၃၀၄၃/၁၆)အရ လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးတင်ရွှေ (၁၂/သယံဇာ(နိုင်)၀၄၀၅၅၅)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေကားအပိုင် လွှဲပြောင်းပေးပေးရန် စရံငွေတစ်ချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေငြာပါသည်နှင့်ပေး (၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား (ပုရား)များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ထက် ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိုပိုင်ပြီး ဦးအောင်အထံတွင်ပေးအပ်အပ် ထက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ လွှဲဆပ်သူကြားချက်အရ -

တရားလွှတ်တော်ရွှေ့နေများ		အထက်တန်းရွှေ့နေများ	
ဦးသန်းထွန်း LL.B, D.B.L. (၀၆-၄၅၅၅)	ဦးဝင်းအောင် LL.B, D.M.L, D.B.L. (၀၆-၈၁၅၆)	ဒေါ်ဟန်သိန်း LL.B, W.P.O(Switzerland) (၀၆-၃၉၄၄၄)	ဒေါ်ဝတ်မည်အေး LL.B, LL.M (၀၆-၃၆၉၄၄)

ရုံးချုပ် - အမှတ်(၇၀)၊ ပထမထပ်၊ အင်းစိန်လမ်း၊ စံရိပ်ငြိမ်မှတ်တိုင်၊ ကာမရွတ်မြို့နယ်။
☎ 01 2304311, 510760, 510940, 510950, 500643, 502517
ရုံးခွဲ - အမှတ်(၂၇၈)၊ ပထမထပ်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားမှတ်တိုင်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။
☎ 01 - 552742, 01- 559320, 09 5060940, 09 5060938, 09 73500535
Email - soesanrealestate@gmail.com

၁၀၂, ၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆
ဝေဇယန္တာလမ်းအနီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ၄ရပ်ကွက်၊ စာဂလမ်းသွယ်၊ ခြံအကျယ် Sqft 2940 ပေါ်တွင် အိမ်အကျယ် (၃၆x၆၂)ပေ ဝရန် အမည်ပေါက် ပါကေးအပြည့်ခင်းထား 2 RCတိုက်သစ် 2MBR, 2BR, 1 Bath tub, ကားဂိုဒေါင်ပါရှိသော လုံးချင်းတိုက် ရောင်းရန်ရှိသည်။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၆၅၅၅၅

၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆
မသီတာသိမ်း၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် [၁၄/ကန(နိုင်)၀၇၀၅၅၅] အဖ ဦးဝင်းတင်သည် နေမြန်မာကုမ္ပဏီတွင် အကြီးတန်းစာရေးအနေဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရာမှ မိမိသဘောကြိုက် နုတ်ထွက်သွားပြီး ကုမ္ပဏီမှယူကြည့် အပ်နှံထားသော ကုမ္ပဏီ၏ငွေနှင့် ကုမ္ပဏီ၏ဖုန်းအား လာရောက် အပ်နှံခြင်းမရှိပါ။ ရှင်းလင်းရန်ရှိသည့် ကိစ္စများကို ကြော်ငြာပါသည်နေ့စွဲပြီး တစ်ပတ်အတွင်း လာရောက်ရှင်းလင်းပေးပါရန်နှင့် လာရောက်ဖြေရှင်းခြင်း မရှိပါက ဥပဒေလမ်းကြောင်းအရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြိုတင်အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
Nay Myanmar Co.,Ltd
အမှတ် ၄၆၊ ရွှေတောင်ကြားလမ်း၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။
ဖုန်း-၀၉ ၅၁၀၅၅၅၄၄

